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هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

جلسه ویژه بررسی مشکلات شرکت هپکو با حضور آیت ا.. رئیسی ؛رییس قوه قضاییه 

ارائه راه حل و بسته پیشنهادی مشترک مبنی بر واگذاری سریع سهام دولت در هپکو به ایمیدرو

آیت ا.. رئیســی؛ رئیس قوه قضاییه گفت: مشکلات 
مربوط به حوزه خصوصی سازی ناشی از اجرای نادرست 
اصل ۴۴ و واگذاری کارخانجات به افراد فاقد صلاحیت، 
مهارت، دانش و سرمایه است و گزارش های واصله از 
استان های کشور درباره مشکلات کارخانجات و مراکز 

تولیدی ریشه در همین مسائل دارد. 
       زیرساخت های جهش تولید در کشور وجود دارد

وی با بیان اینکه زیرساخت های اساسی جهش تولید 
که از ســوی مقام معظم رهبری به عنوان شعار سال 
نامگذاری شده است، در کشور وجود دارد، افزود: نیروی 
انسانی متراکم، نقدینگی، مهارت در کار، تلاش، همت 
و مجاهدت نیروهای متخصص و به خصوص کارگران از 

جمله این زیرساخت ها است.
ایشان گفت:  تحقق در جهش تولید نیازمند حمایت از 
تولیدکنندگان و رفع موانع تولید و سرمایه گذاری است، 
از قاچاق، واردات کالاهای دارای مشابه داخلی و عدم 
پرداخت تسهیلات به تولیدکنندگان واقعی و انتقال 
تسهیلات به بخش دلالی به عنوان موانع تولید یاد کرد.
       حمایت قضایی و مالی از شرکت های دانش بنیان

وی همچنین با تاکید بر لــزوم حمایت های قانونی، 
قضایی، مالی، پولی و بانکی از فعالیت های دانش بنیان 
در کشور تصریح کرد: تسهیلات باید به اشخاص مولد 
اختصاص پیدا کند. ایشان لزوم اصلاح نظام اداری صدور 
مجوزها را نیز متذکر شد و با بیان این که تولیدکنندگان 
نباید در پیچ و خم بروکراسی اداری گرفتار شوند، اظهار 
داشت: اجرای دقیق سیاست های ابلاغی مقام معظم 
رهبری برای واگذاری و مردمی کردن کارخانه ها و مراکز 
تولیدی منجر به پویایی بخش های اقتصادی خواهد 

شد.
       مشکلات خصوصی سازی ناشی از واگذاری به افراد 

فاقد صلاحیت است
وی با بیان این که اصل ۴۴ قانون اساسی و قانون اجرایی 
آن و چارچوب تعیین شده از سوی مقام معظم رهبری 
برای واگذاری بخش هایی از شرکت های دولتی به بخش 
خصوصی امر درستی است، مشکلات مربوط به حوزه 
خصوصی سازی را ناشی از اجرای نادرست اصل ۴۴ و 
واگذاری کارخانجات به افراد فاقد صلاحیت، مهارت، 
دانش و سرمایه دانست و گفت که گزارش های واصله از 

استان های کشور درباره مشکلات کارخانجات و مراکز 
تولیدی ریشــه در همین مسائل داردوکارخانه ها به 
افرادی واگذار شدند که اهلیت نداشتند و آنها کارخانه ها 
را با پــول بانک ها و منابع مالی دولــت گرفتند و با 
ناکارآمدی موجب توقف چرخه تولید و ایجاد مشکل 
برای کارگران شــدند و منظور از خصوصی سازی، 
رهاسازی شرکت های دولتی پس از واگذاری نیست و 
برای رهایی این بخش از مشکلات، باید آنها را در مسایل 
کارگری، تسهیلات بانکی، بازاریابی و توزیع کالا کمک 

کنیم.
       دستگاه های اداری متصل به قدرت نباید با بخش 

خصوصی رقابت کنند
ایشــان در بخش دیگری از سخنانش با بیان این که 
نظارت، شفافیت، حساب کِشی و مراقبت بر تولید با 
کیفیت، امر پسندیده ای است، در عین حال بر لزوم 
پرهیز شرکت های بزرگ دولتی و دستگاه های اداری 
متصل به قدرت از رقابت با بخش خصوصی تأکید کرد.

در نظام خصوصی سازی و  واگذاری ها باید تجدیدنظر 
شود. وی گفت: مشــکلات واگذاری  ها که اعتراض 
تولیدکننده ها و کارگران را برانگیخته، باید با همکاری 
دولت و هیات  ویژه ساماندهی واگذاری ها که اخیراً از 
سوی مجلس تشکیل شده، برطرف و روند خصوصی 
سازی از شکل سابق خارج شود. ایشان در این خصوص 
به سفر استانی خود به اراک که تیر ماه سال گذشته 
صورت گرفت اشاره کرد و یادآور شد: در ابتدای این 
سفر و با حضور مسئولان مختلف محلی، نشستی با 
کارگران داشته و حرف های این قشر را شنیدم و همه 
اظهارات حاکی از آن بود که خصوصی سازی به درستی 
انجام نشده و مشکلات جدی برای مردم و کارگران و 

تولید ایجاد کرده است.
       احیای هزار واحد تولیدی با حمایت و مساعدت 

دستگاه قضایی
در ابتدای این نشست، حجت الله عبدالملکی عضو 
هیات علمی دانشگاه امام صادق)ع( که مدیریت این 
جلسه را بر عهده داشت، در سخنان کوتاهی با اشاره به 
فراهم بودن بسترهای جهش تولید در کشور با وجود 
متراکم سرمایه، نیروی انسانی و دانش بازاریابی بر لزوم 
رفع موانع تولید تأکید کرد و با تقدیر از اقدامات قوه 

قضاییه در دوره مدیریت آیت الله رئیسی در این زمینه، 
از احیای حدود هزار واحد تولیدی در طول یک سال 
گذشته با مساعدت دستگاه قضایی سخن گفت. معاون 
اشتغالزایی و خودکفایی کمیته امداد همچنین ایجاد 
دفتر ویژه حمایت از سرمایه گذاری در سازمان بازرسی 
کل کشور، برخورد با متخلفان و مفسدین اقتصادی، 
مقابله با قاچاق کالا و نظارت بر حوزه پولی و بانکی را از 
دیگر اقدامات قوه قضاییه برای حمایت از تولید عنوان 

و بر تداوم این روند تأکید کرد
       تدوین دستورالعمل برای مشارکت قوه قضاییه در 

جهش تولید
عبدالملکی در ادامه از آماده شدن دستورالعملی در 
خصوص نحوه مشارکت دستگاه قضایی در جهش تولید 
و ابلاغ آن تا دو هفته آینده خبر داد و و نخبگان را به هم 
اندیشی و ارائه نظر برای غنی تر و کاربردی کردن این 
دستورالعمل فراخواند. »هدایت نقدینگی به سمت 
تولید، جلوگیــری از فعالیت های غیر مولد، افزایش 
تسهیلات بانکی برای تولید، تعیین تکلیف ابربدهکاران 
بانکی، جلوگیری از فرار مالیاتــی، مقابله با قاچاق 
سازمان یافته، بهبود رویه های گمرکیف کاهش اطاله 
دادرسی در پرونده های قاچاق، حمایت از شرکت های 
دانش بنیــان، حمایت از تولیدات ســاخت داخل و 
جلوگیری از خرید کالاهای خارجی توسط دستگاه های 
دولتی و عمومی، تسهیل صدور مجوزها و تلاش برای 
رونق بخش کشــاورزی«  از مهم ترین محورهای این 

دستورالعمل هستند.
       درد دل های نمایندگان کارگری با قاضی القضات

پیش از ســخنان رئیس قوه قضاییــه، تعدادی از 
تولیدکنندگان و نمایندگان کارگری از شــرکت ها و 
کارخانجات مختلف به ارائه دیدگاه ها، پیشنهادات و 
مطالبات خود و جامعه کارگری پرداختند. احســان 
مصطفوی مالک بزرگ ترین کارخانه فرآوری زعفران با 
تأکید بر لزوم استفاده حداکثری از ظرفیت جوانان برای 
کاهش مدیریتی در کشور، پیشهاد طراحی سوغات 
ملی و ایجاد دفتر پیشــخوان صنایع کشور را برای 

اشتغالزایی در حوزه زعفران مطرح کرد.
عبدالرضا یعقــوب زاده تولیدکننده و صادرکننده 
تجهیزات پزشکی نیز گفت که بیش از ۸۰ درصد قطعات 
را داخل کشــور تولید می کنــد و آخرین افتخار 
مجموعه ی متبوعش را ســاخت دستگاه تنفسی 

ونتیلاتور برای بیماران کرونایی عنوان کرد.
گرجی از شرکت ویتانا هم با بیان این که هزار و 1۰۰ نفردر 
کارخانه ویتانا مشغول به کار هستند، خواستار حمایت 
دستگاه قضایی برای رفع موانع توسعه فعالیت های این 

کارخانه شد.
احمد کریمی اصفهانی رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و 
صادرکنندگان فرش دستبافت هم با انتقاد از بی توجهی 
به اقتصاد و با اشاره به برخورداری از ۷ درصد منابع، علت 
عدم ساماندهی فعالیت های اقتصادی را عدم استفاده 
از افراد متخصص عنوان کرد. او همچنین با اشاره به 
کاهش صادرات در سال های اخیر، تصریح کرد: اگر بنا 
بر رونق کار و تولید باشد، نیازمند حمایت از تولیدکننده 
هستیم. کریمی اصفهانی همچنین خواستار جلوگیری 
از صادرات مواد خام به منظور کمک به حوزه  اشتغال شد. 

سلیمانی از گروه کاله هم در این نشست با بیان این که 
افتخار می کنم در ایران تولیدکننده هســتم و اگر 
مشکلم حل شود ماهی 1 کارخانه تحویل می دهم، اظهار 
داشت: 1۰۰ میلیون یورو ماشین آلات با ارز دولتی تومانی 
سفارش داده ام اما الآن قیمت روز را می خواهند و دولت 
هیچ حمایتی از من نمی کند و مجبورم برای پرداخت 
حقوق کارگران وام بگیرم. اصغر آهنی ها عضو شورای 
عالی کار دیگر سخنران این نشست بود که اظهار داشت: 
اتفاقات نامناسبی در هیأت های حل اختلاف مالیاتی رخ 
می دهد و اگر دادرسی های شبه قضایی تقویت شود، 
بسیاری از مشکلات حوزه کسب و کار حل می شود. وی 
همچنین از آنچه »واگذاری های غلط در شهرک صنعتی 
البرز در اســتان قزوین« خواند که »موجب تعطیلی 
بسیاری از کارخانجات شده است«، انتقاد کرد. عباس 
علی آبادی مدیرعامل گروه مپنا نیز با انتقاد از سود بالای 
بانکی برای تولیدکننــدگان، از واردات با تعرفه صفر 
درصد کالاهایی که در داخل تولید می شوند، گلایه کرد 
و آن را بزرگ تریــن نوع قاچاق خواند و خواســتار 
رســیدگی رئیس دســتگاه قضا به این مساله شد. 
نمایندگان کارگری شرکت های نیشکر هفت تپه و هپکو 
نیز در این نشست به بیان دیدگاه های خود پرداخته و با 
اشاره به شــرایط پیش آمده در این شرکت ها پس از 
خصوصی سازی و غیر شفاف بودن شیوه خصوصی 
سازی آنها به مشــکلات کارگران پس از این شیوه 
خصوصی ســازی پرداختند و با اشاره به مشکلات 
کارگران این کارخانه ها که با وجود پیگیری های رئیس 
دستگاه قضا تاکنون حل نشده  است،  خواستار ورود 
مجدد آیت الله رئیسی به این پرونده ها و رسیدگی به 
آنها  شدند. هادی ابوی دبیرکل کانون عالی انجمن های 
صنفی کارگران آخرین سخنران این نشست بود که با 
اشــاره به ناکافی بودن حقوق و دستمزد کارگران و 
مشکلات معیشتی آنها، خواستار بازنگری در دستمزد 

کارگران در سال 99 شد.
       مأموریت سازمان بازرسی کل کشور برای بررسی 

مشکلات کارگران
رئیس قوه قضاییه در واکنش به نظرات و گزارش های 
حاضران در جلسه با تأکید بر این که مسأله معیشت و 
حقوق کارگران باید بســیار محترم شمرده شود، به 
سازمان بازرسی کل کشور ماموریت دارد نهایتاً ظرف 
1۰ روز با همفکری کارگران و شــورایعالی کار گزارش 
جامعی از نظام مســائل و مشکلات حوزه کارگری و 
مسائل مطرح شده از سوی نمایندگان کارگران تهیه 
کند تا برای حل آنها چاره اندیشی شود. آیت الله رئیسی 
با بیان این که جهــش تولید یک شــعار یا آرمان 
دست نیافتنی نیست و می توان آن را با مدیریت، همت 
و حرکت جهادی عملیاتی کرد، یکی از بسترهای تحقق 
جهش تولید را هدایت نقدینگی از دلالی به سوی تولید 
و یکی دیگر از الزامــات آن را حمایت همه جانبه از 
کارگران و نیروهای آماده به کار در کشور عنوان کرد. 
رئیس قوه قضاییه همچنین با اشاره به نقش مردم در 
تحقق جهش تولید، خاطر نشان کرد: هر جا مردم به 
صحنه آمدند میدان موفقیت بوده است و در مساله 
جهش تولید هم باید از ظرفیت های مردمی و نیروی کار 

کشور به صورت شایسته استفاده شود.

       در جلسه ویژه بررسی مشکلات شرکت هپکو با 
حضور رییس قوه قضاییه انجام شد

ارائه راه حل و بســته پیشنهادی مشترک مبنی بر 
واگذاری سریع سهام دولت در هپکو به ایمیدرو

 رئیس قوه قضائیه با تایید پیشنهادات استاندار مرکزی 
و معاون وزیر صمت مبنی بر واگذاری سریع سهام دولت 
شــرکت هپکو به ایمیدرو برای حل مشکلات این 
مجموعه بزرگ صنعتی دستور داد این پیشنهادات که 
مورد توافق اعضای حاضر در جلســه می باشد برای 
اجرایی شــدن به دولت منعکس و در صورت لزوم در 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران سه قوه مطرح 
شود. به گزارش اعتباربه نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه 
نشست ویژه رسیدگی به مسائل و مشکلات شرکت 
هپکو بعد از ظهر روز پنجشنبه هم زمان با روز کارگر در 
دفتر رئیس قوه قضائیه برگزار شد.  همزمان با روز کارگر 
نشستی با حضور رئیس دستگاه قضا، استاندار مرکزی 
و دادســتان این استان، معاون وزارت صمت و رئیس 
ایمیدرو، مدیرعامل و تعدادی از کارگران هپکو برگزار و 
راهکارهای حل مشــکلات این شرکت مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت. در این جلسه پس از ارائه گزارشی 
از روند رسیدگی به مشکلات شرکت هپکو پس از سفر 
سال گذشته آیت الله رئیسی به اراک و طرح دیدگاه ها و 
پیشنهادات مختلف، یک بسته پیشنهادی با هدف حل 
مشــکلات هپکو در یک فرایند مشخص ارائه شد. 
بلاتکلیفی وضعیت مالکیت شــرکت هپکو، فقدان 
نقدینگی و مواد اولیه مورد نیاز برای تولید، انباشت دیون 
و فساد مالی از مهم  ترین مشکلات شرکت هپکو عنوان 
شد. اجرای مصوبات دولت درباره شرکت هپکو، منع 
واردات ماشین آلات دست دوم راهسازی، نظارت بر 
مراحل واگذاری شرکت و حسابرسی و رسیدگی به 
مســائل مالی هپکو نیز از جمله درخواســت های 
نمایندگان کارگری از رئیس قوه قضاییه بود.  نمایندگان 
کارگران همچنین خواستار تعیین نماینده ویژه رئیس 
قوه قضاییه برای ارتباط مستمر با آنها در پیگیری پرونده 
شدند که آیت الله رئیسی یادآور شد این مسئولیت در 
جلسه روز سه شــنبه با فعالان کارگری به سازمان 
بازرسی کل کشور تفویض شده است. در این نشست 
سه پیشنهاد برای حل مشکلات شرکت هپکو مطرح 
شد که شامل تعیین سریع  مالکیت شرکت با توجه به 

قرارداد سازمان  فســخ 
مالک  با  خصوصی سازی 
قبلی از سوی دولت، فروش 
۳ درصد سهام شرکت در 
بورس برای تزریق نقدینگی 
به هپکو و واگذاری شرکت 
به کنسرسیوم شرکت های 
بزرگ معدنی بود.  در این 
جلسه پیشنهاد شد مراحل 
سلب مالکیت شرکت هپکو 
از سازمان خصوصی سازی 
به سرعت عملیاتی شده و 
مالکیت این شــرکت به 
کنسرسیومی متشکل از 
سه شرکت بزرگ معدنی 

کشور به پیشــنهاد ایمیدرو واگذار شود. همچنین 
پیشنهاد شد با عرضه ۳ درصد از سهام این شرکت در 
بورس و پرداخت درآمد حاصل از آن به این شــرکت، 
نقدینگی مورد نیاز شرکت هپکو برای جهش در تولید 
و بازگشت به مدار فعالیت سابق تامین شود. از آنجا که 
درآمد ناشی از فروش سهام شرکت به حساب خزانه 
واریز می شود، پیشنهاد شد در صورت موافقت سران 
قوا مبلغ مذکور در قالب استقراض ۵ ساله به شرکت 
هپکو واگذار شده و گروهی نیز بر روند هزینه کرد ویژه 
آن در بخش تولید نظارت نمایند. آیت ا.. رئیسی رئیس 
قوه قضاییــه در پایان این نشســت تاکید کرد که 
تصمیمات این جلسه در قالب یک بسته پیشنهادی به 
معاون اول رئیس جمهور و مسئول ستاد فرماندهی 
اقتصاد مقاومتی منعکس تا در مبادی ذی ربط مطرح و 
اقدام لازم صورت پذیرد و همچنین مقرر شد دادستان 
استان مرکزی با همکاری استاندار، موضوع را تا حصول 
نتیجه پیگیری و بر روند اجرای این تصمیمات نظارت 
داشته باشد و منشاء مشکلات و آسیب های شرکت 
هپکو را روش نادرســت خصوصی سازی دانست و از 
ابطال این واگذاری به عنوان گامی بزرگ و مهم در جهت 
حل مشکلات این شرکت یاد کرد.  وی  با تاکید بر لزوم 
حل ریشه ای مشــکلات هپکو، ابراز امیدواری کرد 
واگذاری این شرکت به ایمیدرو گام جدیدی در جهت 
احیا و بازسازی خط تولید آن و تزریق نقدینگی برای 
تلاش کارگران در عرصه جهش تولید باشد.   ایشان، از 
کارگران به عنــوان نیروهای مومن به انقلاب و نظام و 
دلداره رهبری یــاد کرد و مطالبه گــری برای رفع 
دغدغه های شغلی و معیشتی را حق آنها دانست. وی 
در عین حال متذکر شد: حرف حق و پیگیری حقوق 
صنفی باید با روش های درست و قانونی مطرح شود تا 
مورد سوءاستفاده بدخواهان نظام و کشور قرار نگیرد و 
چرخه تولید نیز لحظه ای متوقف نشود. گفتنی است روز 
پنجشنبه و همزمان با روز کارگر، رئیس قوه قضائیه با 
مدیران عامل برخی از واحدهای تولیدی و صنعتی که 
در نشست روز سه شنبه با تولیدکنندگان خواستار ارائه 
وقت اختصاصی و پیگیری مشکلات واحدهای خود 
بودند نیز به صورت جداگانه دیدار داشت و به بررسی 
جزئیات مشکلات این واحدهای تولیدی و صنعتی 

پرداخت.

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

روابطعمومیهاوپساکرونا
در شــرایطی که جهان درگیر ویروس کووید 19  است آیا نمی خواهیم با 

برنامه ریزی دقیق و عملیاتی به فکر پساکرونا باشیم .
حضرت علی )ع( میفرمایند: گناه نکردن بهتر از توبه کردن است، آیا بیمار 
نشدن بهتر از مداوا یا فوت نیست!؟ چه بهتر که بتوانیم با اقدامات معقول از 
اجتماعات، مراکز پرتردد دوری و در محل امن منزل، برنامه هایمان را دنبال 
کنیم و امیدواریم دولتمردانمان به فکر ساماندهی شرایط مطلوب برای قشر 

محروم و ضعیفی که حقوق بگیر دولتی نیستند باشند.
با توجه به اینکه روابط عمومی ها، قلــب مراکز ارتباطات ارباب رجوع و 
مدیران است، اما بعد از چهل و اندی سال از پیروزی انقلاب اسلامی ، آیا 
این مرکز ارتباطی توانســته به وظایف حساس خود جامه عمل بپوشاند، 

خصوصاً ایام پساکرونا، چون کانال ارتباطی مدیرانند؟! 
ودراین چند سالی که از تأسیس گروه وصفحـــــــه تخصصی بانک ، 
بورس وبیمه و .... در نشریه می گذرد، در عمل برای برقراری  رابطـــــه  
با مدیران و کـــــارشناسان بانک ها  و بیمه ها به  منظور دریــــافت 
وانعکاس دیدگاه های شان  درباره مسائل مربوط به این دو حــــــوزه با 
موانع و دشواری هایی مواجه شده ایم.                                       ادامه صفحه ۸
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سیلیمحکمترهفتهنامهاقتصادیایران

بهآمریکادر
صورتتعرضبه
منافعملیایران

سردارابوالفضلشکارچی،سخنگویارشدنیروهایمسلحشامگاهباحضوردربرنامهگفتوگویویژهخبریبااشارهبهتهدیداتترامپوهدفویازایناقدامات
گفت:ماسوالمانازآنهاایناستکهشمادرخلیجفارسچهمیخواهید؟!اینآبمتعلقبهکشورهایحاشیهآناست،زیراآبهایسرزمینیآنهاست.همهکشورهای
منطقهازاینآبهاسهمیدارندوخوداینکشورهاتوانمندیامنیترادارند.سوالمازآمریکاییهاایناستکهشمادرآبهایخلیجفارسچهمیخواهیدویگانهای
رزمیدریاییوهواییآنهادراینمنطقهچهکارمیکنند؟!آنهادرمنطقهماحضورپیداکردندوقوانینبینالمللیرانیزرعایتنمیکنند.آنهاآلودگیدریاییتولیدمیکنند
وبهماهیگیراننیزآسیبمیرسانندوآبهایسرزمینیکشوردیگررارعایتنمیکنند.اگرواقعیترامیگویدکهمندستوردادمبانیروهایایرانیبرخوردشود،
آنهابداننداگرکوچکتریناقداموتعرضیبهمنافعجمهوریاسلامیوآبهایسرزمینیایرانداشتهباشند،سیلیبسیارمحکمیازایرانخواهندخورد؛حتیازسیلی
عینالاسدنیزمحکمتر.ویدرپایانگفت:ترامپبامدیریتخود،آسیبهایفراوانیبهمردمآمریکازدهاستوبههمیندلیلبرایفرارازمشکلاتداخلیخودگاهی
اوقاتمطالباینچنینیرامطرحمیکند.بایدبگویمآمریکاییهاقوانینبینالمللیرازیرپامیگذارندومشکلسازیمیکنندوازسویدیگرباهجمهسازیمیخواهند

اعلامکنندحقباآنهاست.

گفتگو

رهبر معظم انقلاب اسلامی در پیامی به مناسبت 
روز معلم: رهبر معظم انقلاب اسلامی در پیامی با 
تبریک روز معلم به همه معلمان در مدارس، 
دانشگاهها و حوزه های علمیه، کار بزرگ و جهاد 
معلمان را آموزش شکوفاسازی استعدادهای 
کودکان و نوجوانان در مسیر ارزشهای اسلامی و 
انقلابی با هدف ایجاد یک جامعه دینی عادلانه و 
آرمان خواه دانستند و خاطرنشان کردند: نسل 
جوانی که در این مسیر پرورش می یابد ثروتی 
آن چنان انبوه اســت که هیچ پدیده ارزشمند 

دیگری با آن برابری نمی کند.
متن پیام حضرت آیت الله خامنه ای به این شرح 

است:
***

بسمه تعالی
روز معلم را به همه ی معلمان عزیز که در مدارس 
و دانشگاهها و حوزه های علمیه به پرورش اندیشه 
و دانش کودکان و جوانان کشور میپردازند تبریک 

میگویم.
این سخن امام خمینی که معلمی را شغل انبیا 
دانستند، یک شعار تبلیغاتی نبود، سخن قرآن 
بود که فرموده است: ویزکیهم و یعلمهم الکتاب و 
الحمکة... تزکیه و تعلیم و کتاب و حکمت الهی 
چهار واژه ی کلیدی در دعوت اســلام و همه 

پیامبران است. واژه کلیدی دیگر قیام به قسط 
است. در مدرسه نبوّتها، نسلهای بشر با کتاب و 
حکمت، آموزش وپــرورش می یابندو آنگاه 
زندگی عدالت محور بنا میکنند و جوامع بشری 
بدین ترتیب به هدفهای آفرینش انسان نزدیک 

میشوند. 
نظام اسلامی با همین هدف یعنی شکل گیری 
یک جامعه ی دینی عادلانه و آرمان خواه پدید 
آمد، و طبیعی است که نظام آموزشی کشور نیز 
نمیتواند هدفی جز هدف کلّی نظام داشته باشد.
کودک و نوجوان و جوان در کشــور اسلامی 
می آموزد که استعداد و توان بالقوه ی خود را برای 
ارزشهای متعالی ملی یعنی ارزشهای اسلامی و 

انقلابی شکوفا کند و به کار گیرد.
این آموزش حیاتی و سازوکار تحقق آن، همان 
کار بزرگ و جهاد مبارکی اســت که معلمان 

عهده دار آن شده اند.
اسلام ما را به علم نافع فرا میخواند، علم نافع از 
ســوئی جوان ایرانی را به ابزارهــای لازم برای 
پیشرفت و اعتلای کشور و ملتش مجهز میسازد، 
و از سوئی به او هویت می بخشد و او را از وزانت و 
اعتبار روحی و معنوی و اعتماد به نفس برخوردار 

میکند.
نسل جوانی که در این مسیر، صیرورت و پرورش 

می یابد، ثروتی آن چنان انبوه و ذخیره ئی آنچنان 
عظیم است که هیچ پدیده ی ارزشمند دیگری 

برای کشور با آن برابری نمیکند.
این ثروت، محصول کار و انگیزه ی معلمان در 
مدارس و دانشگاهها و حوزه های علمیه است. 
رحمت و فضل خدا بر دستهای پرکار و دلهای پر 

انگیزه ی آنان باد.
نســل جوان ما بحمدالله الگوهای درخشان و 
برجسته ئی را هم میشناسد که در دنیای مادی 

امروز نظائر آنها را کمتر میتوان یافت.

از شــهید چمران و شــهید آوینی تا شهدای 
هسته ئی و تا شهید سلیمانی و تا شهید بزرگوار 
مطهری که در دهه ی سی از عمر خود در حوزه ی 
قم و دانشگاه تهران درخشید و در دهه ی پنجاه 

با بال شهادت به ملکوت اعلی پرکشید.
درود خدا بر شهیدان و سپاس ما به معلمان و 
خوشامد ما نثار نسل جوان خوش عاقبت ملت 

ایران باد.
سیّدعلی خامنه ای
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رهبر انقلاب اسلامی در ارتباط زنده با مراسم انس 
با قرآن در اولین روز از ماه مبارک رمضان:

مراســم انس با قرآن در اولین روز از ماه مبارک 
رمضان

در اولین روز از ماه مبارک رمضان، بهار قرآن و 
موسم ضیافت الهی، مراســم انس با قرآن در 
مصلای تهران و ارتباط زنده تصویری با حسینیه 
امام خمینی)ره( با حضور رهبر معظم انقلاب 
اسلامی برگزار شد و قاریان قرآن کریم به تلاوت 

آیات نور پرداختند.
رهبر انقلاب اسلامی در این مراسم در سخنانی 
ضمن تبریک حلول ماه مبارک رمضان ماه نزول 
قرآن، به بیان مواردی از دستورهای کاربردی و 
سعادت بخش قرآن برای تنظیم قواعد و روابط 

فردی و جمعی زندگی انسانها پرداختند.
حضرت آیت الله خامنه ای تنها راه نجات بشریت 
از ظلم، تبعیض، جنگ، ناامنی، لگدمال شدن 
ارزشها و حاکم شدن امنیت و سلامت و آسایش 

را عمل به دستورهای کاربردی قرآن دانستند و 
گفتند: یک دسته از دستورهای کاربردی قرآن، 
نحوه قاعده ســازی در زندگی اســت. اگر این 
قاعده سازی بر مبنای قدرت و پول و شهوت باشد، 
انسان از زندگی واقعی و اخروی بی نصیب خواهد 
ماند اما اگر انسانها بنای زندگی خود را در دنیا 
براساس نیکی و حسنه قرار دهند، علاوه بر منافع 
دنیوی قطعاً به مقاصد واقعی و حقیقی زندگی 

نیز خواهند رسید.
وسیله قرار دادن نعمت های الهی همچون ثروت 
و قدرت برای آباد کردن زندگی انسانهای دیگر و 
نجات نیازمندان و نیکی به همنوعان، یکی دیگر 
از دستورهای کاربردی قرآن بود که رهبر انقلاب 

به آن اشاره کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای، عمل به دسته دیگری 
از آیات قرآن و دستورهای کاربردی آن را موجب 
تنظیم مناسبات اجتماعی دانستند و افزودند: از 
جمله این دستورها، »نهی از غیبت در جامعه« و 

»رعایت انصــاف حتی در قبــال مخالفان و 
دشــمنان« است. ایشــان »پیروی نکردن از 
موضوعاتی را که نسبت به آنها یقین وجود ندارد« 
از جمله دســتورهای قرآن خواندند و یکی از 
مشکلات ژورنالیسم رایج در دنیا را عمل نکردن 
به این دســتور و تلاش برای شایعه پردازی و 
خبرسازی دانســتند. رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: متأسفانه در داخل جامعه ما 

هم از این موارد به چشم می خورد.
حضرت آیت الله خامنه ای »پرهیز از اعتماد و 
گرایش به ظالمان«، »رعایت قســط و عدل و 
انصاف در زندگی« و »خیانت نکردن در امانت« 
را از دیگر دستورهای اسلام برشمردند و با تأکید 
بر اینکه خیانت نکردن در امانت شامل مسئولیت 
هم می شــود، گفتند: »نترسیدن از دشمن و 
محکم ایستادن در مقابل او« از دستورهای مهم 
قرآن اســت و وضعیت امروز برخی دولتهای 
اسلامی و تحقیر آنها به وسیله قدرتهای ظالم 

نتیجه ترسیدن آنها از دشمنان اسلام است. ایشان 
با اشاره به سیره و درس بزرگ امام بزرگوار مبنی 
بر نترســیدن از قدرتهای زورگو تأکید کردند: 
هراس از امریکا نتایج تلخی را به بار خواهد آورد و 
ما در سالهای گذشته در برخی دولتهای خودمان 
مشاهده کردیم که ترس از امریکا، آنها را دچار چه 

مشکلات سختی کرد.
رهبر انقلاب اسلامی »اقامه نماز با توجه و برای 
یاد خدا« و »توبه و درخواست عفو و بخشش از 
خداوند بخصوص در ایام ماه مبارک رمضان« را 
زمینه ساز اعتلای روحی دانستند و در پایان اظهار 
امیدواری کردند که آحاد ملت و مسلمانان و بویژه 
دولتهای اسلامی و مسئولین توفیق عمل به 
دستورهای کاربردی قرآن را بیابند زیرا نسخه 

شفابخش مشکلات است.
در این مراسم نورانی، تعدادی از اساتید قرآنی و 
قاریان جوان و یکی از مناجات خوانان به اجرای 

برنامه پرداختند.

رهبر معظم انقلاب به نامه حجت الاسلام محسن 
قرائتی درباره اهمیت ضرورت کار برای ترویج و 

تفسیر قرآن پاسخ دادند. 
حضــرت آیت الله خامنه ای در پاســخ به نامه 
حجت الاســلام والمسلمین محسن قرائتی 
درخصوص اهمیت قــرآن و ضرورت کار برای 

ترویج و تفسیر آن مرقوم داشتند:
»بعدالسلام خداوند به جنابعالی توفیق عطا 
فرموده است و امیدواریم آن را افزایش دهد. حقیر 

با کار برای ترویج قرآن و تفسیر کاملاً موافقم.«
در بخشی از نامه حجت الاسلام محسن قرائتی 

به رهبر معظم انقلاب آمده بود:
محضر مبــارک حضرت آیــت الله العظمی 
خامنه ای رهبرعزیز انقلاب اســلامی )دامت 

برکاته(
سلام علیکم، اگر احساس وظیفه نمی کردم، با 
توجه به وقت عزیز شما و مشکلات بسیار مهم و 
پیچیده این مقدار از وقت شما را نیز نمی گرفتم. 
آنچه مرا به نوشتن این چند سطر وادار کرد، چند 

آیه قرآن بود:
حضرت آقا

جناب عالی قبل از انقلاب درس تفسیر داشتید، 

و امروز هزاران روحانی در دانشگاه ها و پادگان ها 
و قوای مسلح و ائمه جمعه وجود دارند که بعضی 
گاهی تفســیر می گویند، ولی هنوز در حوزه، 
دانشگاه و منابر رنگ سخنان مخلوق بیش از 
سخنان خالق است. ماشین هایی که هوا گرفته 
است، در سرازیری با هل دادن روشن می شود، 
سرازیری قرآن ماه رمضان است و نیاز به سفارشی 
است حداقل به روحانیونی که در دستگاه های 
دولتی و در ادارات و قوای سه گانه و امور مساجد 

و ائمه جمعه و حوزه های علمیه مشغول به کار 
هستند. باید همتی جدی باشد، چرا که اگر ما 
قرآن را به پا نداریم، از خداوند بد ترین لقب را که 
پوچی است، دریافت خواهیم کرد. »قُلْ یاَ أهَْلَ 
وْراَه  الکِْتَابِ لسَْــتُمْ عَلیَ شَیْءٍ حَتَّی تقُِیمُوا التَّ

واَلْنِجِیلَ ومََا أنُزلِ« )مائده، ۶۸(
چند ماهی بیشتر به ماه رمضان نمانده است، که 
نیمی از آن به خاطر تعطیلات عید و پنج شنبه ها 
و جمعه ها قابل استفاده نیست، ولی نیمی از آن 

فرصتی است که ما گام جدی تری بیش از آنچه 
تاکنون برداشته ایم، برداریم تا قرآن نزد ما مهجور 
نباشد. خواهشمند است به نمایندگان خود قبل 
از فرارسیدن ماه رمضان توصیه جدی بفرمایید 
که از هم اکنون خود را برای بیان تفسیر آماده 
کنند. امید اســت چند جمله توصیه شما که 
مصداق تواصوا بالحق است سبب حرکت های 
بزرگی بشود، همان گونه که توصیه شما، ما و 
دیگران را وادار کرد که پرچم نماز میان نسل نو در 
آموزش و پرورش و دانشگاه ها برافراشته تر گردد 
و نماز ظهر عاشورا به صورت فرهنگ عمومی 
درآید و همان گونه که صد ها مسجد خوب در 
جاده ها ساخته شد و همان گونه که از یک جمله 
شما در این سال ها حدود ۵۰۰ میلیارد تومان 
زکات از طریق کمیته امداد جمع آوری و توزیع 
شــد. توجه به قرآن و سفارش به تفسیر و تدبر 
توسط حضرت عالی با اراده خداوند راهگشاست 
و برّی است که باید همه در این بر مشارکت کنند. 
به امید روزی که تمام حوزه ها و تمام مدرسین 
برای تفســیر سهم و جایگاهی در شأن کتاب 
آسمانی قرار دهند و همان گونه که سایر کتب 

محوریت دارد، تفسیر قرآن هم محور باشد.

کمک۴۵۰میلیونتومانیرهبرانقلاب
برایآزادیزندانیاننیازمند

قدردانیروحانیازموافقترهبرانقلاب
باآزادسازیسهامعدالت

همزمان با برگزاری سی وسومین جشن گلریزان ستاد دیه کشور ویژه ی 
کمک به آزادی زندانیان نیازمند، رهبر انقلاب اسلامی، مبلغ ۴۵۰ میلیون 
تومان به این امر خداپسندانه اختصاص دادند. جشن گلریزان هر سال در ماه 
مبارک رمضان، به همت ســتاد مردمی رسیدگی به امور دیه و کمک به 
زندانیان نیازمند با حضور جمعی از مسئولان و خیّرین نیکوکار در تهران و 
شهرهای مختلف کشور برگزار می شود که بنا بر اعلام این ستاد، به علت 
شــیوع بیماری و لزوم حفظ سلامت خیرین، برنامه های امسال در قالب 
گلریزان های تلویزیونی و آیین های زنده در فضای مجازی برگزار خواهد شد.

رییس جمهور در نامه ای به محضر حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی، از موافقت معظم له با پیشنهاد دولت در خصوص آزادسازی 
و ساماندهی سهام عدالت قدردانی کرد.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست 
جمهوری، در متن  نامه قدردانی حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی 
رئیس جمهور از رهبر معظم انقلاب اسلامی آمده است: موافقت حضرتعالی 
با پیشنهاد دولت در خصوص آزادسازی و ساماندهی سهام عدالت، که گام 
بلندی در جهت تحقق حضور و مشارکت مردم در صحنه اقتصاد و سازندگی 
کشور است، زمینه شکوفایی بیشتر بازار سرمایه را فراهم کرده و اقشار گسترده 
مردم را از مواهب رشد تولید در بزرگترین واحدهای اقتصادی کشور بهره مند 
خواهد ساخت از این رو، از سوی همه سهامداران که اقشار زحمتکش جامعه 
را تشکیل می دهند، و خدمتگزاران مردم در دولت که برای تحقق این امر 
تلاش کردند، صمیمانه از بذل عنایت ویژه جنابعالی در این اقدام بزرگ ملی، 
تشکر می نمایم.در ادامه این نامه آمده است: دولت تدبیر و امید، از سال 1393، 
حراست از حق مالکیت مردم در سهام عدالت را در اولویت های برنامه اقتصادی 
خود قرار داد و با تکمیل بانک اطلاعاتی ســهامداران، راه اندازی ســامانه 
الکترونیکی سهام عدالت، و انتقال سهام شرکت های بزرگ و سودآور ملی به 
سبد سهام عدالت، امکان پرداخت سود به سهامداران از سال 139۵ فراهم 
نمود و در سال 139۶ تاکنون نیز، با تقدیم لایحه به مجلس شورای اسلامی 
و پیگیری های جدی، برنامه ساماندهی و آزادسازی سهام عدالت را دنبال 
نموده است و اینک، با عنایت جنابعالی، آمادگی کامل دارد که زمینه تحقق 
اختیار مردم در مالکیت و مدیریت سهام خود را فراهم نماید.رییس جمهوری 
در این نامه ابراز امیدواری کرد که این گشایش جدید در بازار سرمایه کشور 
و بهره مندی مردم از سرمایه های خود شیرین رشد و عدالت را در کام مردم 
ما بنشاند و به پیشرفت اقتصادی کشور، به رغم همه فشارهای تحریمی کمک 
کند.روحانی در این نامه سلامت، طول عمر و مزید برکات وجود مبارک را در 

رهبری نظام، از خداوند بزرگ مسألت کرد.

ابلاغیهرهبرانقلاباسلامی
درموافقتباآزادسازیسهامعدالت

 حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی با صدور ابلاغیه ای 
ضمن موافقت با درخواست رییس جمهور برای آزادسازی سهام عدالت و با 
اشاره به نقش سهام عدالت در گسترش عدالت اجتماعی و توانمندسازی 
خانواده های کم درآمد، موارد سه گانه ای را به عنوان امور لازم الرعایه در این 
واگذاری ها مورد تأکید قرار دادند و خاطرنشان کردند: دولت هر چه زودتر 
اقدامات مقتضی را به عمل آورد تا مردم سریعتر از منافع سهام خود بهره مند 

شوند.
متن ابلاغیه رهبر معظم انقلاب به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
درپی تصمیم واگذاری درصدی از سهام اصل ۴۴ قانون اساسی در قالب سهام 
عدالت با هدف گسترش عدالت اجتماعی و توانمندسازی خانوارهای کم 
درآمد، انتظار این بود که توسط مسئولین مربوط در دولتهای مختلف با اجرای 
دقیق مواد ۸ گانه ابلاغی 1۲/۴/13۸۵ هرچه سریعتر مقدمات لازم برای 
آزادسازی سهام عدالت و واگذاری تعیین قیمت آن به بورس فراهم گردیده 
و آیین نامه های اجرایی تهیه و به اجرا درآید. در هر صورت با توجه به شرایط 
فعلی اقتصادی و عزم دولت برای عمل به تکالیفی که به عهده اوســت، با 

آزادسازی سهام عدالت با رعایت امور زیر، موافقت می شود:
دارندگان سهام عدالت مجازند در محدوده زمانی مشخص مالکیت مستقیم 
سهام شرکت های سرمایه پذیر را انتخاب نمایند و به تناسب، نقش مدیریتی 

خود را ایفا کنند.
مقررات مورد نیاز جهت انتقال ســهام به صاحبان ســهام عدالت توسط 
شورایعالی بورس تدوین و تصویب شود. این مصوبات برای کلیه دستگاههای 

اجرایی لازم الاجراست.
نسبت به سهام باقیمانده در شرکت های سرمایه گذاری استانی، شورایعالی 
بورس موظف است ضمن تشویق ماندگاری صاحبان سهام در شرکت های 
مذکور، از طریق مبادی ذیربط هرچه زودتر زمینه ی ورود آن شرکتها را در 

بورس فراهم نماید.
با توجه به تأخیری که در طول زمان نسبت به تحقق اهداف واگذاری این 
سهام پیش آمده است، و به دلیل ضرورت بهره مندی هرچه سریعتر مردم از 
منافع سهام خود، لازم است دولت محترم هرچه زودتر اقدامات مقتضی در 

جهت تحقق موارد مذکور در بندهای سه گانه فوق را به عمل آورد.
سیّد علی خامنه ای
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روحانی:
فروشاموالواملاکمازاددستگاههای

دولتیضروریاست

رئیس جمهور گفــت: صرفه جویی 
همه دســتگاه های دولتی و فروش 
اموال و امــلاک مازاد دســتگاه ها 

ضروری است.
روحانی: فروش اموال و املاک مازاد 

دستگاه های دولتی ضروری است
به گــزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومی ریاست جمهوری ،حجت الاسلام حسن روحانی رئیس 
جمهور در جلســه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، با اشاره به 
افزایش مشارکت عمومی در بازار بورس، خواستار عرضه بیشتر 

سهام شرکت ها و بنگاه های بزرگ در بورس شد.
رئیس جمهور همچنین با اشــاره به اهمیت اتمام پروژه های 
بزرگ و نیمه تمام، تصریح کرد: باید اتمام پروژه های نیمه تمام 
که از پیشــرفت بالای ۸۰ درصد برخوردار هستند، با جدیت 

پیگیری شود.
روحانی با تأکید بر حمایت بیشــتر از حــوزه تولید و صنعت، 
اظهارداشت: در شرایط کنونی تأمین ارز برای کالاهای اساسی 
بویژه دارو و نیازمندی های اساسی مردم و بخش تولید ضرورت 
دارد که مسئولین مربوطه بایستی با جدیت این امور را پیگیری 

کنند.
در ادامه جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت به ریاست رئیس 
جمهــور، راهکارهــای مولدســازی دارایی ها و امــوال مازاد 

دستگاه های دولتی مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
گزارش وزیر اقتصاد و دارایی درباره راهکارهای اتخاذ شده برای 
تأمین منابع بودجه ســال 1399 بویژه مولدسازی دارایی ها و 
فروش اموال مازاد دســتگاه های دولتی و نیز واگذاری ســهام 
بنگاه های بزرگ اقتصادی بخش عمومی در بورس، در ادامه این 

جلسه مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت همچنین رئیس کل 
بانک مرکزی گزارشی در خصوص آخرین وضعیت نقدینگی در 
کشور و سیاست پولی مبتنی بر عملیات بازار باز جهت کنترل 

نرخ سود و تورم ارایه کرد.
در ادامه این جلســه، گزارش رئیس سازمان برنامه و بودجه در 
مورد وضعیت بودجه ســال جاری و روش های تأمین درآمد و 
صرفه جویــی در بخش های هزینه مورد بحث و تبادل نظر قرار 

گرفت.

خبـــر

www.etebar.net
سردارعلیرضاتنگسیریفرماندهنیرویدریاییسپاه:

دستورفرماندهمعظمکلقوا
برایمسکونیشدنجزایرخلیجفارس

 سردار علیرضا تنگسیری فرمانده نیروی دریایی 
سپاه  با اشاره به دستور رهبر معظم انقلاب برای 
مسکونی شدن جزایر خلیج فارس، تأکید کرد: 
بنــا داریم جزایــر خلیج فــارس را با ایجاد 
زیرساخت های مسکونی، برای سکونت مردم 
آمــاده کنیم و این فرمان فرمانده معظم کل 

قواست که مردم در جزایر زندگی کنند.
به گزارش  اعتبار به نقل از روابط عمومی سپاه  وی در گفت وگویی به 
مناسبت روز ملی خلیج فارس، اظهار داشت: ما همیشه پیام صلح و 
دوستی را به کشورهای مسلمان همســایه داده ایم؛ و می توانیم در 
خلیج فارس با همگرایی، امنیت را برقرار کنیم.وی با بیان این که متأسفانه 
برخی از سران کشورها که وابسته به بیگانه هستند، می خواهند بیگانه در 
منطقه باشد، افزود: حضور بیگانه در منطقه، ناامنی به وجود می آورد که 
شاهد آن هم چند تصادم دریایی از جمله ناوشکن آمریکایی با یک نفتکش 
ژاپنی، زیردریایی آمریکایی با نفتکش و تیراندازی ناوشکن آمریکایی به 
سمت یک قایق تفریحی در امارات است که منجر به کشته شدن چند 
نفر شد. ایشان با بیان این که خلیج فارس یک خلیج بسته با وسعت ۲۵۰ 
هزار کیلومترمربع است، گفت: اگر اتفاقی برای ناوهای این ها که سوخت 
هسته ای دارند بیفتد؛ به مدت 11 سال اکوسیستم خلیج فارس را از بین 
خواهند برد و حضور نامشروع آمریکایی ها در منطقه امنیت ما را می تواند 
به خطر بیندازد، البته ما اجازه نمی دهیم هیچ ناو بیگانه ای در آب های ما 
حضور پیدا کنند. وی با تأکید بر این که جزایری که ما در خلیج فارس 
داریم بسیار راهبردی و سوق الجیشی هستند،  تصریح کرد: بنا داریم جزایر 
خلیج فارس را با ایجاد زیرساخت های مسکونی، برای سکونت مردم آماده 
کنیم و این فرمان فرمانده معظم کل قوا است که مردم در جزایر زندگی 
کنند.وی افزود: وقتی اولین شخص مملکت می فرمایند آنجا را باید برای 
سکونت مردم فراهم کنیم، یعنی ما به دنبال امنیت منطقه هستیم. ایشان 
به ساخت فرودگاه و موج شکن در جزایر توسط ندسا اشاره کرد و گفت: 
در تنب بزرگ فرودگاه بین المللی ایجاد کرده ایم؛ در تنب کوچک هم 
فرودگاه ساخته شده است و همچنین نیروی دریایی سپاه بیش از ۵۰ 
موج شــکن را برای مردم ایجاد کرده است.ایشان  در پایان تأکید کرد: 

بیگانگان در منطقه ما جا و مکانی ندارند و باید از این منطقه بروند.

نترسیدن از دشمن و محکم ایستادن مقابل آن از دستورهای مهم قرآن است

رهبر انقلاب در پاسخ به نامه حجت الاسلام قرائتی:

با کار برای ترویج قرآن و تفسیر کاملًا موافقم 

کار بزرگ معلمان آموزش شکوفاسازی استعدادها
 برای ارزشهای متعالی است

ویروسکروناتجربهمارابرایمواجهباتهدیداتنوینآیندهبهمراتببالاتربرد
امیر حاتمی با تاکید بر این که کادر درمان کشور با حضور شجاعانه خود به افتخارات ملی کشور افزود، گفت ویروس کرونا اراده ملت و مسوولان را به آزمون گذاشت. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت دفاع، امیر سرتیپ حاتمی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با حضور در بیمارستان چمران در دیدار با 
کادر پزشکی، پرستاری و درمانی بیمارستان فوق تخصصی شهیدچمران با تجلیل از زحمات و تلاش های صادقانه کادر درمانی کشور به ویژه پزشکان و پرستاران بیمارستان شهید چمران گفت: فرمایشات حکیمانه مقام معظم رهبری )مدظله العالی( در مورد کادر درمانی نشانگر اهمیت و جایگاه ویژه این شغل شریف 
و خطیر در جامعه اسلامی و توجه همه ارکان کشور به مسئولیت مهم این عزیزان است. ایشان با بیان اینکه تمام تجربیات و دست آوردهای شناختی »کرونا« باید به خوبی ثبت و ضبط شود تصریح کرد: این ویروس دستاوردهای چند وجهی برای کشور داشت و تجربه ما را برای مواجه با تهدیدات نوین آینده به مراتب 
بالاتر برد و این ویروس تمامی ابعاد زندگی از جمله فرهنگی، بهداشتی، امنیتی و بویژه اقتصادی را تحت تاثیر قرار داد و ما باید آمادگی خود را در برابر تهدیدات نوظهور آینده همواره به روز کنیم و عملکرد و آثار ویروس کرونا می تواند کشورهای متخاصم را برای پیشبرد اهداف شوم بین المللی خود علیه ملت های دیگر 
تحریک کند و بنابراین ضرورت دارد بدنه کشور برای مواجهه با تهدیداتی از این جنس آمادگی و اراده ی خود تقویت نمایند. وی با بیان اینکه »کرونا« اراده ی ملت و مسئولین را مورد آزمون قرار داد گفت: قطعاً کادر درمانی و پزشکی کشور به مانند سربازان وفادار در جنگ تحمیلی، از گروه هایی بودند که بیش از دیگران 

از این آزمون سربلند بیرون آمدند و به افتخارات تمدنی و فرهنگی ما افزودند.
حمایتمعاونتفرهنگیارشادازفروش۲۳۶هزارنسخهکتابالکترونیکی

با شیوع ویروس کرونا معاونت امور فرهنگی تلاش کرد فعالیت هایی را در راستای شعار »در خانه بمانیم« طراحی و برگزار کند. یکی از اقدام ها برگزاری طرح »کتاب در خانه« بود. محسن جوادی معاون امور فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به برخی اقدامات این معاونت در ایام شیوع ویروس کرونا، گفت:»در 
این ایام از خرید بیش از ۲3۶ هزار نسخه کتاب الکترونیکی حمایت شد.« جوادی افزود: »با شیوع و گسترش ویروس کرونا در کشور، این پویش با همکاری دفتر مطالعات و برنامه  ریزی  های فرهنگی و مؤسسه خانه کتاب به مناسبت آخرین نوروز قرن ویژه کودکان و نوجوانان برگزار شد. هدف این پویش، استفاده از فراغت 
به وجود آمده در خانه ها، بهره بردن از امکانات موجود در فضاهای مجازی برای ترویج اجتماعی کتابخوانی در سراسر ایران و تشویق کودکان و نوجوانان به گفت وگو پیرامون کتاب های مطالعه شده بود. در این پویش ملی شرکت کنندگان می توانستند کتاب های مطالعه شده را در یک کلیپ ویدئویی کوتاه معرفی کنند، 

یا نظرشان را درباره آن بگویند.«معاون فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به استقبال خوب گروه های سنی کودک و نوجوان از این پویش گفت: »این طرح به دلیل مهار نشدن ویروس کرونا و بازنشدن مدارس تاکنون دو بار تمدید شده است و تا 1۲ اردیبهشت ماه ادامه خواهد داشت.«



سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت خودرو:   
بحث قیمت گذاری خودرو در ســال جاری 
تبدیل به کلافی پیچیده شده است و هنوز 
مشــخص نیســت قیمــت محصولات 
شرکت های خودروســاز در سال جاری چه 
سمت و سویی پیدا می کند و کمیته خودرو 
مسوول جمع بندی نظرات کارشناسی است و 
باید این نظرات را در اختیار ستاد تنظیم بازار قرار دهد تا این ستاد قیمت 
خودرو را با توجه به نظرات کمیته خودرو اعلام کند  و  با توجه به ترکیب 
کمیته خودرو که اعضای آن شامل انجمن خودروسازان، سازمان حمایت 
از مصرف کننده و معاونت امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت است 
، کمیته خودرو چنانچه از یک عقلانیت برخوردار باشد، هر یک از اعضا بدون 
در نظر گرفتن ملاحظات سیاسی اقدام به بیان نظرات خود می کنند حال 
آنکه این احتمال وجود دارد که اعضا بتوانند به یک جمع بندی در ارتباط با 
قیمت خودرو برسند و نظر خود را در اختیار ستاد تنظیم بازار قرار دهد و 
ضمن انتقاد،  از حضور شــورای رقابت در کمیته خودرو،  که دلیل اصلی 
تشکیل شورای رقابت، تعیین قیمت خودرو نبود و این شورا این توان را ندارد 
که در این ارتباط نظر کارشناسی دهد.                                                         ادامه دارد

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت عالم مجاهد و انقلابی مرحوم 
آیت الله آقای حاج شیخ ابراهیم امینی را تسلیت گفتند.

متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

درگذشت عالم مجاهد و پارسا مرحوم آیت الله آقای حاج شیخ ابراهیم امینی 
رضوان الله علیه را به حوزه ی مبارک قم و فضلا و علاقمندان و مستفیدان از 
آثار قلمی آن مرحوم و بویژه خاندان مکرّم ایشان تسلیت عرض میکنم. عمر 
با برکت این عالم بزرگوار یکسره در راه علم و کسب و نشر معارف اسلامی و 
نیز مجاهدت سیاسی و اجتماعی و حضور فعال در مناصب رسمی نظام 
جمهوری اسلامی همچون امامت جمعه و عضویت در مجمع تشخیص 
مصلحت و مجامع تصمیم گیر حوزوی، مصروف گردیده است، همچنانکه 
ســلوک فردی ایشان نمونه ی چشم نوازی از پارســائی و پرهیزگاری و 
بی اعتنائی به جاذبه های مادی را مجسّم ساخته است. رحمت خدا بر این 
روحانی انقلابی و صادق و مجاهد باد. از خداوند متعال مغفرت و رضوان الهی 

برای ایشان مسألت میکنم.
سیّدعلی خامنه ای
۶ اردیبهشت 1399

خودرو
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برگزاریآنوجوددارد.ویدرجلسهمشترکستادانتخاباتکشوربااستاندارانبهانتخاباتپیشرواشارهکردوگفت:امیدواریمکشوردرشرایطیواقع
شودکهبازباحضورحداکثریمردمدرانتخاباتریاستجمهوریمواجهشویمومادروزارتکشوربنابروظیفهاجراییکهداریمبتوانیمدرسلامتکاملوبا
رعایتمرقانون،انتخاباتخوبیرابرگزارکنیم؛ازهماکنوناعلاممیکنیمآمادگیکاملدرمیاناستانداران،فرمانداران،بخشدارانوهیأتهایاجراییوجود
دارد.ایشاندرادامهبهبحثانتخاباتالکترونیکیاشارهکردوگفت:انتخاباتالکترونیکازموضوعاتبسیارمهمیاستکهدرهردورهمطرحمیشودو
مادرایندورهانتخاباتالکترونیکیراتقریبادر21یا22مرحلهفرآیندیانجامدادیموفقطدربحثاخذوشمارشآرانتوانستیمباشوراینگهبانبههماهنگی
برسیم.ویافزود:امیدواریمبرایانتخاباتپیشروکهمیاندورهایمجلساستوتعدادحوزههاکمتراستوبعدازآننیزدرانتخاباتریاستجمهوریکه

یکسالبرایبرگزاریآنفرصتداریمآنرانیزباشوراینگهباننهاییکنیم.

خط تولید موتور دیزلی با استاندارد یورو4 و 5 افتتاح شد خبر
 رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت؛ خط تولید 
موتور دیزلی خودروهای سنگین و تجاری با استاندارد 
یورو۴ و ۵ با حضــور وزیر صنعت، معدن و تجارت در 
شرکت ایدم از زیرمجموعه های ایران خودرو دیزل به 
بهره برداری رسید. وی در جلسه با مدیران و کارکنان 
شرکت ایران خودرو دیزل تبریز )ایدم( با تبریک روز 
کارگر به همه کارگران گفت: برنامه های افتتاح که در 
آذربایجان شرقی انجام شد مصداق عینی تحقق اهداف 
اقتصاد مقاومتی و نمود عینی جهش تولید هستند. وی 
با  اشــاره به گزارش مدیرعامل شرکت ایران خودرو از 
میزان تولیدات ایران خودرو دیزل افزود: در همین واحد 
از دو هزار دستگاه تولیدی در سال 9۷، هم اکنون برای 
تولید 1۲ هزار دســتگاه در سال 99 برنامه ریزی شده 
اســت. ایشان که برای افتتاح خط تولید موتور دیزلی 
خودروهای سنگین و تجاری با استاندارد یورو۴ و ۵ در 
شــرکت ایدم از زیرمجموعه های ایران خودرو دیزل 
حضور یافته بود، تصریح کرد: سال 9۷ اوج مشکلات 
صنعت خودرو کشور بود و به دلایلی تولید افول کرده و 

میزان تولید روزانه دو خودروساز بزرگ کشور بین ۸۰۰ 
تا 1۲۰۰ دستگاه بود که بخش عمده ای از تولیدات نیز 
ناقص بوده و به کف پارکینگ خودروســازان منتقل 
می شد، در همین راستا در مقطعی خودروهای دپو شده 
در کف پارکینگ خودروسازان حتی به بیش از ۲۰۰ هزار 
دستگاه رسید و این در حالی بود که در همان ایام برای 

بیش از یک میلیون دستگاه خودرو از سوی خودروسازان 
تعهد ایجاد شده بود و همچنین به طور همزمان شاهد 
تحریم ها به صورت کاملاً هدفمند بودیم و امروز شاهد 
آن هستیم که فقط در شرکت ایران خودرو و با وجود 
برخی محدودیت های بکارگیری نیروها به سبب شیوع 
کرونا، باز هم روزانه بیش از دو هزار دستگاه خودرو تولید 

و روانه بازار می شــود و البته مجموع آمار تولیدات دو 
شرکت بزرگ خودروسازی کشور هم اکنون بیش از 
چهار هزار دستگاه خودرو در روز است. وزیر صمت گفت: 
در دوره جدید تحریم ها یکی از اتفاقات مهم در صنعت 
خــودرو توجه به تــوان داخلــی در تامین قطعات و 
 اشتغال آفرینی برای افراد در این صنعت بود. در سال 9۷ 
انجمن قطعه سازان در نامه ای از بیکاری حدود ۲۸۰ هزار 
نفر در صنعت قطعه ســازی کشور خبر داد که بعد از 
تمهیدات اتخاذ شده و افزایش تیراژ تولید خودرو، همین 
انجمن در نامه ای دیگر اعلام کرد که همه آنها بکار خود 
بازگشــته اند و ۴۰ هزار نفر جدید نیز در این صنعت 
بکارگیری شده اند، سال گذشته از برآورد دستیابی به دو 
میلیارد دلار داخلی سازی انواع قطعات و تجهیزات به 
رقمی بیش از سه میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار رسیده ایم 
و هم اکنون ظرفیت تولید خودروی کشور دو میلیون و 
۲۰۰ هزار دستگاه است و برای مدیریت تقاضا در بازار 
خودرو حداقل تولیدات خودرویی کشور باید حدود یک 

میلیون و ۲۰۰ هزار دستگاه باشد.

ادامه از شماره 22۵ و قسمت پایانی
       چه اقدامی در این زمینه انجام گرفته است؟

در راستای بحث خروج از ذیل ماده 1۴1 قانون تجارت و تجدید ارزیابی شرکت،اقداماتی در اصلاح 
ساختار سهامداری نیز در دست اجرا بود که بخش اول آن در بورس عرضه شده و بخش دوم آن 
نیز در سال جاری به بخش غیردولتی واگذار خواهد شد. چنانچه ویروس کرونا در کشور شیوع 
پیدا نمی کرد این امکان وجود داشت تا اصلاح ساختار و واگذاری سهام ایران خودرو در یک زمان 
انجام شود. در حال حاضر ایران خودرو برای رشد فعالیت تولیدی، افزایش کیفیت محصولات و 
ایجاد تنوع در سبد محصولاتی و تولید خودروهای به روز به منابع مالی نیاز دارد و این منابع باید 

از طریق واگذاری سهام شرکت و حضور سرمایه بخش غیردولتی تامین شود.   
         طبق آخرین اطلاعاتی که در سایت کدال سازمان بورس منتشر شده است ایران خودرو 

نزدیک به 1۳ هزار میلیارد تومان زیان انباشته دارد. آیا این زیان قابل افزایش است؟
ایران خودرو طبق صورت های مالی خود تا پایان 9۶ زیان مالی نداشت. اما در سال 9۷ با بازگشت 
تحریم ها و خروج شرکای خارجی ایران خودرو از کشور، تعهداتی برای این شرکت ایجاد شد. بر 
این اساس علاوه بر اینکه شرکا از کشور خارج شدند، تمامی مسیرهای تامین نیز برای عمل به 
تعهدات بسته شده بود بنابراین امکان عمل به تعهدات وجود نداشت. این وضعیت علاوه بر اینکه 
یک نارضایتی برای ذی نفعان و مشتریانی که خودرو ثبت نام کرده بودند ایجاد کرد، تبعات منفی 
نیز برای شرکت درپی داشت. به طور مثال ایران خودرو متعهد است علاوه بر پرداخت سود 
مشارکت، در صورت تحویل ندادن خودرو در زمان مقرر جریمه تاخیر نیز پرداخت کند. این دو 
رقم حدود ۳۰ درصد مبلغی می شود که شرکت به عنوان پیش پرداخت از مشتری دریافت کرده 

و تا زمان تحویل خودرو باید به صورت سالانه به مشتریان پرداخت کند.
         پس زیان انباشته 1۳ هزار میلیارد تومانی از ناحیه تعهدات معوق است؟

نه به تنهایی اما می تواند یکی از دلایل باشد. از دیگر مسائل اثرگذار روی زیان انباشته شرکت 
می توان به شاخص های اقتصادی کشور اشاره کرد. به طور مثال نرخ ارز دچار نوسانات شدید شد 
و همین اتفاق روی قیمت مواد اولیه ای که شرکت از داخل تامین می کند تاثیر منفی می گذارد و 
هزینه تولید را افزایش می دهد. از طرف دیگر به طور معمول هزینه های جاری شرکت مانند هزینه 
حقوق و دستمزد ها به صورت سالانه افزایش می یابد این در حالی است که اعمال تحریم ها خود 
روی هزینه تولید اثر گذار است و شرایط تولید را سخت می کند. در شرایط تحریمی مجبور شدیم 
منابع تامین خود را تغییر دهیم و به سمت شرکت هایی برویم که در این شرایط حاضر به همکاری 

با ما باشند که این اتفاق همان طور که اشاره شد، هزینه بر است.
         با توجه به روند صعودی هزینه های تولید چرا قیمت ها افزایش نیافت؟

در این زمینه با محدودیت هایی مواجه بودیم؛ به طور مثال بخشی از قراردادهای شرکت با مشتریان 
به صورت قطعی منعقد شده بود و به لحاظ حقوقی این امکان وجود نداشت که شرکت تغییری در 
قیمت دهد. بخشی دیگر نیز به سیاست های کشور مربوط می شد که خودروساز را مقید می کرد 
خودرو را با قیمت زمان قرارداد در اختیار مردم قرار دهد. حال تصور کنید قیمت تمام شده به 
دلایلی که ذکر شد افزایش یافته است از طرف دیگر جرائم تاخیر نیز روی دوش خودروساز 
سنگینی می کند با این حال شرکت مجبور بود در سال 9۸، محصولات خود را با قیمت های سال 
9۷ به مشتریان تحویل دهد.بنابراین در مجموع این اتفاق ها سبب شد تا این حجم از زیان انباشته 

برای شرکت ایجاد شود.
         شــما به ماده 1۴1 و همچنین بحث تجدید ارزیابی شرکت اشاره کردید با این حال برخی 
معتقدند شرکت های خودروساز در کشور به دلیل افزایش زیان انباشته درمقابل سرمایه شرکت 

ورشکسته محسوب می شوند، در این زمینه توضیح دهید؟
در شهریور 9۸ که به ایران خودرو آمدم چند هدف را برای این شرکت تعریف کردم. هدف اول رفع 
دغدغه مشتریان در ارتباط با تحویل خودروهای ثبت نامی بود. این هدف تا حدودی محقق شد. 
هدف دیگر اصلاح ساختار مالی شرکت بود. همان طور که شما اشاره کردید بر اساس قانون تجارت 
شرکت ذیل ماده 1۴1 قرار داشت. قرار گرفتن ذیل این ماده به آن معنا بود که هیچ گونه دسترسی 
به منابع مالی بانکی نداشتیم. با رایزنی های صورت گرفته و همکاری وزیرصمت توانستیم با دادن 
برخی تعهدات مهلت ۶ ماهه ای را از شورای پول و اعتبار بگیریم. در مدت یاد شده تعهد دادیم که 

شرکت را از ذیل این ماده خارج کنیم. تنها راهی که 
پیش رو داشتیم که در ۶ ماه این کار را عملیاتی کنیم 
تجدید ارزیابی دارایی های شرکت بود. این اقدام، 
اقدام بزرگی بود و توانستیم در مدت ۴ ماه به کمک 
همکاران و همچنین مساعدت نهادهای مرتبط مانند 
قوه قضائیه آن را به ســرانجام برسانیم. در نهایت 
تجدید ارزیابی های شرکت در تاریخ 2۷ اسفندماه 
9۸ نهایی شد و در حال حاضر ایران خودرو شرکتی 
با بیش از ۳۰ هزار میلیارد تومان ارزش دارایی است. 
این حجم از ارزش دارایی به نسبت دارایی پیشین 
شرکت نشــان دهنده افزایش 2 هزار درصدی 
دارایی های شرکت است. این میزان افزایش سرمایه 
در تاریخ بورس کشور بی سابقه است. در حال حاضر 
ایران خودرو به لحاظ ارزش دلاری یک شــرکت 2 

میلیارد دلاری محسوب می شود.
         در حال حاضر قطعه سازان چه میزان طلب از ایران خودرو دارند؟

رقمی در حدود ۸ هزار میلیارد تومان از بدهی ایران خودرو به شرکت های قطعه ساز باقی است 
که باید پرداخت شود. همچنین در شهریور ماه 9۸ رقمی بالغ بر هزار میلیارد تومان چک برگشتی 

در ایران خودرو وجود داشت که هم اکنون تمام این چک ها تعیین تکلیف شده است.
         در تصمیم گیری هایی که در ایران خودرو انجام می شود منافع شرکت اولویت دارد یا اینکه 

مانند سایر بخش های کشور سایه سیاست سنگینی می کند؟
همان طور که پیش تر اشاره کردم ایران خودرو یک سرمایه ملی است بنابراین ذی نفعان شرکت 
تمام مردم ایران هستند با این حال برخی از مردم به صورت ویژه ذی نفع ایران خودرو هستند به 
این دلیل که سهام این شرکت را در اختیار دارند با توجه به این مساله ما باید در تصمیم گیری های 
خود منافع تمام ذی نفعان را در نظر بگیریم. این ذی نفعان سهامداران را شامل می شود، پرسنل 
شرکت که برخی از آنها سهامدار ایران خودرو هستند را نیز شامل می شود. البته در مقاطعی باید 

نظرات حاکمیت را نیز لحاظ کنیم.
         چند درصد این تصمیمات در ایران خودرو با توجه به نگاه حاکمیتی اتخاذ می شود؟

درصد مشــخصی ندارد و بسته به نوع تصمیم است. امکان دارد برخی تصمیمات بر اساس 
مسوولیت اجتماعی شرکت، هزینه مالی به دنبال داشته باشد. به طور مثال در همین ایام و به دنبال 
شیوع ویروس کرونا هم در داخل ایران خودرو و هم در خارج از ایران مجموعه اقداماتی انجام 
گرفته است به کمک دفاتر خارج از کشور خود توانسته ایم »گان« تهیه کنیم و در اختیار وزارت 

بهداشت قرار دهیم.
         در مورد عرضه مجدد سهام ایران خودرو در بورس هم توضیح دهید قرار است چند درصد 

سهام ایران خودرو و تحت چه شرایطی مجدد در بورس عرضه شود؟
براساس اصل ۴۴ قانون اساسی، این شرکت باید مدت ها پیش واگذار و به تعبیر دیگر به صورت 
خصوصی اداره می شد. البته همان طور که اشاره کردم این اتفاق افتاده و این شرکت یک شرکت 
غیر دولتی محسوب می شود.هم اکنون نیز دولت دوازدهم تصویب کرده که این اتفاق بیفتد. البته 
واگذاری ها به دو صورت انجام می شود؛ یک بخش مربوط به شرکت های زیر مجموعه ایران خودرو 
است و بخش دیگر مربوط به خود سهام ایران خودرو است که در اختیار دولت قرار دارد. براساس 
مصوبه دولت این بخش دولتی سهام قرار است در بورس عرضه شود. این واگذاری آنطور که دولت 

گفته شرایط خاصی ندارد.
        یک سوال متفاوت دیگر، آیا در خودروسازی مافیا وجود دارد؟

به نظرم بهتر است کلمه مافیا را با جریان های خاص و ویژه در این صنعت جایگزین کنیم زیرا 
معتقدم این کلمه مافیا بار حقوقی سنگینی دارد. بهتر است بپرسیم در این صنعت جریان های 

خاص و ویژه وجود دارد؟
اینکه از کلمه »مافیا« استفاده می شود شاید به این دلیل است که می پرسند چرا تکنولوژی در 

خودروسازی ما هم پا با خودروسازی جهان پیش 
نمی رود، چرا قیمت تمام شــده خودروهای 
داخلی بالا است، چرا کیفیت محصولات داخلی 
با محصولات حاضر در بازار بین المللی قابل 
قیاس نیست؟ بنابراین همان طور که اشاره شد 
این چالش ها منجر به این می شود که از حضور 
مافیا در صنعت خودروی کشور سخن بگویند.

         در مورد تمهیدات اندیشــیده شده در 
ایران خودرو بعد از شیوع ویروس کرونا توضیح 

دهید؟
تمهیدات اندیشــیده شــده در مجموعه 
ایران خودرو گسترده است. گستردگی آن به 
میزانی است که مسوولان وزارت بهداشت بعد 
از اطلاع از اقدامات صورت گرفته عنوان کردند 
که این اقدامات خیلی جلوتر از پروتکل های 
تعریف شده این وزارتخانه است.در ایران خودرو به دنبال این بودیم که هر اقدامی که منجر به 
ایمنی بیشتر پرسنل در مقابل این ویروس می شود را عملیاتی کنیم. در واقع تلاش شده هر اقدامی 
که در خانه خود انجام می دهیم در سطح کارخانه و برای پرسنل نیز انجام دهیم و خوشبختانه در 

حال حاضر دغدغه ای وجود ندارد.
         وضعیت تولیدایران خودرو در سال 9۸ چگونه بود؟

ابتدا می خواهم مقایسه ای میان تحریم پیشین و تحریم های حاضر داشته باشم. در دور اول 
تحریم ها ابتدا صنعت نفت و بانک مرکزی تحریم شدند و در پایان صنعت خودرو نیز از تیررس 
تحریم ها در امان نماند اما در دور جدید تحریم ها صنعت خودرو در نوک پیکان تحریم ها بود. حال 
به آمار بپردازیم در سال 91 مجموع تولید خودرو در کل شرکت های خودروساز روی عدد 922 
هزار دستگاه ایستاد. این رقم در سال بعد از آن عدد ۷2۷ هزار دستگاه خودرو را نشان می دهد.

حال به سراغ شرایط جدید برویم. سال 9۷ در کل خودروسازی ها 9۵9 هزار دستگاه خودرو 
تولید شده است این رقم در سال گذشته ۸2۳ هزار دستگاه خودرو نشان می دهد.می توان 
این طور نتیجه گرفت که به رغم اینکه به صنعت خودرو فشار مضاعفی در دور جدید تحریم ها به 
نسبت دوره پیشین وارد شده است اما توانسته ایم با مجموعه اقدامات انجام گرفته اثرات آن را 

در این صنعت کاهش دهیم.
         سهم ایران خودرو چه تعداد بوده است؟

ایران خودرو در سال گذشته توانسته ۴12 هزار دستگاه خودرو تحویل دهد.
         این تعداد خودرو تولید تجاری است یا تولید محصولات ناقص را هم شامل می شود؟

عددی که ذکر کردم تعداد خودروهایی است که تحویل مشتریان شده است.
         به نسبت سال 9۷ وضعیت چگونه بوده است؟

به نسبت سال گذشته افت داشته ایم. در سال 9۷ در مجموع ۴2۶ هزار دستگاه خودرو تحویل 
مشتریان شده است. این اتفاق دلایل گوناگونی دارد. در سال 9۷ درست است که تحریم ها آغاز 
شد و شرکای خارجی رفتند اما همچنان قطعات مورد نیاز خطوط تولید در کشور وجود داشت. 
برخی در حال واردشدن به کشور بودند و بخشی نیز در گمرک موجود بود. از طرف دیگر انبارهای 
شرکت نیز موجودی داشتند. اما در سال 9۸ دیگر این قطعات را نداشتیم و آنچه در این سال تولید 
کرده ایم تنها خودروهای داخلی بوده است. این اتفاق یعنی تمرکز روی تولید خودروهای داخلی 
سبب شد تا در اقلام داخلی مانند ورق رشد مصرف داشته باشیم. انجمن های قطعه سازی نیز 
اعلام کردند که طی سال گذشته، علاوه بر بازگشت 1۰۰ هزار نیروی تعلیق شده نزدیک به 12 هزار 
نیروی جدید در این شرکت ها استخدام شده اند.ایران خودرو در نیمه دوم سال گذشته توانست 
رکورد تولید ماهانه، رکورد تولید هفتگی و رکورد روزانه به نسبت 2۰ ماه پیش که آغاز تحریم ها 

بود، زده شد.
         با چند درصد ظرفیت در حال تولید هستید؟

در مقاطعی با تولید SKD تولید روزانه به ۳ هزار دستگاه هم رسیده بود اما در شرایط فعلی تولید 
روزانه 2 هزار دستگاه در دستور کار قرار دارد. بنابراین در حال حاضر با ۷۰ درصد ظرفیت مشغول 

به کار هستیم.
         از محل داخلی ســازی قطعات چه تعداد قطعه در اختیار ایران خودرو قرار گرفته و این 

داخلی سازی چه مقدار صرفه جویی ارزی به همراه داشته است؟
در سال گذشته توانستیم ۵۰ قطعه و مواد اولیه که پیش تر از مسیر خارج تامین می شد را از داخل 
تامین کنیم. این مسیر در سال جاری هم ادامه دارد. سال گذشته 1۰۰ میلیون یورو هدف گذاری 

کرده بودیم که حدود ۵۰ میلیون یورو محقق شد.
         در زمینه داخلی سازی چه اهدافی برای سال جاری مدنظر ایران خودرو قرار دارد؟

برای سال جاری نیز 1۰۰ میلیون یورو هدف گذاری کرده ایم. این نکته را هم مدنظر قرار دهید که هر 
چه به جلو می رویم قطعات پیچیده تری را باید داخلی سازی کنیم. البته این مساله در سال گذشته 
هم وجود داشت و پروژه هایی در سال گذشته آغاز شده بود که به دلیل پیچیدگی به انتها نرسید.

همچنین هر قطعه که داخلی سازی می شود چند نوبت تست می شود تا بتواند استانداردهای لازم 
را کسب کند بنابراین امکان دارد قطعه ای که داخلی سازی شده مورد استفاده قرار نگیرد.

         چه تعداد از این داخلی سازی ها کپی برداری است و چه تعداد به سمت ایجاد دانش فنی 
حرکت می کند؟

این داخلی سازی ها تنها کپی برداری نیست و دانش فنی هم مدنظر است به طور مثال سال گذشته 
در ایران خودرو از گیربکس داخلی رونمایی کردیم و در سال جاری نیز آن را پیگیری می کنیم. 
قرار است گیربکس ۶ سرعته دستی تا پایان سال جاری نهایی کنیم و از بهمن ماه نیز به سمت 
گیربکس نیمه اتوماتیک می رویم. این گیربکس ها علاوه بر داخلی سازی و طراحی این امکان را 

فراهم می کند که 2 تا ۵/ 2 درصد در مصرف سوخت صرفه جویی کنیم.
  وضعیت طراحی پلت فرم به چه صورت است؟

تولید پلت فرم برقی در ایران خودرو تصویب شده و در دستور کار قرار دارد.
         پژو ۴۰۵ را در تابستان از خط تولید خارج خواهید کرد؟

فقط تعهدات معوق باقی مانده را تحویل می دهیم و هیچ فروش جدیدی برای این خودرو در نظر 
نگرفته ایم.

         هدف گذاری تولید برای سال جاری چند دستگاه است؟
هدف گذاری صورت گرفته ۵۰۰ هزار دستگاه تعیین شده است.

  خودروسازان در قیمت گذاری خودرو در بازار چه نقشی را برعهده دارند؟ مردم معتقدند        
خودروسازان عامل نوسانات بازار هستند؟

خودروسازان در چند مرحله در قیمت گذاری بازار نقش دارند. اول اینکه خودروساز نتواند قیمت 
تمام شده خودرو را در خطوط تولید خود مدیریت کند. بحث عرضه مرحله بعدی است. اگر 
خودروساز عرضه مناسب نداشته باشد در بازاری که تنها خودروساز وظیفه تامین آن را بر عهده 
دارد این امکان وجود دارد که وضعیت عرضه روی قیمت اثرگذار باشد.در ایران خودرو تلاش 
کردیم که هر چه در توان داریم خودرو به بازار عرضه کنیم. همچنین بررسی کرده ایم که علاوه بر 
بحث مدیریت قیمت تمام شده در کدام نقاط می توانیم روی قیمت اثرگذار باشیم.چند نقطه 
شناسایی شده است مانند بحث لجستیک، هدف گذاری کرده ایم که هزینه را در این بخش کاهش 

دهیم. نقطه دیگر بحث خرید است. به دنبال کاهش هزینه خرید در ایران خودرو هستیم.
  عدم توانایی در اجرای تعهدات را چه میزان روی قیمت بازار اثرگذار می دانید؟

قطعا اثرگذار است. اما باید به این نکته توجه کرد که برخی اقدامات در لحظه اثر خود را نشان 
نمی دهند. در ایران خودرو بحث کاهش قیمت تمام شده را همان طور که اشاره شد عملیاتی کردیم 
و در ۶ ماه دوم این مساله در صورت های مالی شرکت خود را نشان خواهد داد. البته توجه کنید 
که عوامل بیرونی و اثرگذار روی قیمت مانند نرخ ارز در حال افزایش است. امیدواریم مجموعه 

اقدامات صورت گرفته اجازه افزیش قیمت لجام گسیخته را ندهند.
         قیمت تا پایان سال به چه صورت خواهد بود؟

این مساله از اختیارات سازمان حمایت است. منتظر جمع بندی آنها هستیم.

شوراییبرایقیمتگذاریخودرو

رهبرانقلاباسلامیدرگذشت
آیتاللهامینیراتسلیتگفتند

محمدرضا پور ابراهیمی عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس با بیان اینکه روزانه 1۰۰۰ میلیارد تومان بر 
حجم نقدینگی کشور افزوده می شود گفت: قبل 
از آغاز به کار دولت تدبیر و امید حجم نقدینگی در 
اقتصاد کشورحدود ۴۰۰ هزار میلیارد تومان بوده 
که اکنون به بیش از ۵/۵ برابر رســیده است. وی 
گفت:  یکی از شاخص های خیلی مهم به عنوان یک فاکتور تصمیم گیری اثرگذار 
در بخش های مختلف حجم نقدینگی در اقتصاد کشور است و حجم نقدینگی در 
اقتصاد می تواند شرایط مثبت ایجاد کند در صورتی که به سمت فعالیت های مولد 
اقتصادی هدایت شود و همینطور می تواند مخرب باشد اگر به سمت فعالیت های 
غیر مولد و بازارهای کاذب ســوق پیدا کند و نرخ تورم، نرخ سود سپرده و نرخ 
تسهیلات بانکی در ایران ۴ تا ۵ برابر میانگین کشورهای اطراف است و استقراض 
دولت ها از بانک مرکزی و تغییر پایه پولی همه و همه عواملی هستند که منجر 
می شود تغییر نقدینگی در اقتصاد کشور رقم بخورد. وی با اشاره به اینکه شتاب 
حجم نقدینگی در اقتصادکشور بسیار بالاست، گفت: قبل از آغاز بکار دولت تدبیر 
و امید )حسن روحانی( حجم نقدینگی در اقتصاد کشور ۴۰۰ هزار میلیارد تومان 
بوده که اکنون به بیش از ۵/۵ برابر رسیده که بسیار عدد نگران کننده ای است  و 
حال سؤال اینکه روزانه بواسطه سیاست های که دولت و اقداماتی که بانک مرکزی 
دارد و همینطور نرخ ثابت سود سپرده بانکی بطور متوسط در سال چه عددی 
تولید نقدینگی می کند؟ ایشان گفت: پیش بینی اینکه اگر سالانه 3۰۰ هزار میلیارد 
تومان یا بیشتر عملیات گردش کاری در اقتصاد کشور در نظر گرفته شود بطور 
متوسط بیش از 1۲۰۰ میلیارد تومان تولید نقدینگی نه گردش نقدینگی در اقتصاد 
کشور اتفاق می افتد و اگر این حجم نقدینگی به سمت بخش های مولد و واقعی 
اقتصاد هدایت نشود همانند حرکت پرشتاب و امواج بسیار خروشان به صخره های 

اصلی اقتصاد می خورد و همه چیز را در هم می کوبد و متلاشی می کند.

مهدی میراشرفی رئیس کل گمرک ایران گفت: کارنامه تجارت خارجی کشور 
در سال 9۸ نشان داد با وجود تحریم های ظالمانه نظام سلطه، کشورمان توانسته 
به 1۲۸ کشور جهان کالا صادر کند و از 11۲ کشور نیز کالا وارد کند. نزدیک به 
۷۰ درصد تجارت خارجی ما با کشورهای آسیایی است و اروپا دومین شریک ما 

به شمار می آید.
بر اساس گزارش گمرک ، ارزش تجارت خارجی کشور در سال 139۸ بالغ بر ۸۵ 
میلیارد و 1۰۷ میلیون دلار و به وزن 1۶9میلیون و3۰۲ هزار تن بوده است. از این 
میزان بیش از ۴1 میلیارد و3۷۰ میلیون دلار سهم صادراتی ایران و۴3میلیارد 
و۷3۷ میلیون دلار نیز ســهم واردات کشور بوده است و در طی سال 9۸ ایران  
درمجموع به بیش از 1۲۸ کشور جهان صادرات و از 11۲ کشور واردات کالا داشته 
است. به طوری که به ۴۰ کشور اروپایی، ۲1کشور آسیایی، ۲۸ کشور آفریقایی 
و1۲ کشور آمریکایی صادرات و همچنین از ۴1 کشور اروپایی، 31 کشور آسیایی 

، 1۲ کشور آمریکایی و 11 کشورآفریقایی واردات کالا داشته ایم.

خبر
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رییس کمیته امداد امام خمینــی)ره( در جریان برگزاری آیین 
بازگشایی شرکت سایپاگام از سیدجواد سلیمانی مدیرعامل گروه 
خودروسازی سایپا تجلیل کرد و یک اثر هنری را به رسم یادبود به 

وی هدیه داد.
به گزارش سایپانیوز، سیدمرتضی بختیاری رییس کمیته امداد امام 
خمینی)ره( در جریان این مراســم، از همت و ابتکار سیدجواد 
سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا در اشتغال زایی برای 
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد و آموزش و استخدام آنان در 

شرکت سایپاگام قدردانی کرد.
بختیاری تصمیم مدیریت ارشد گروه سایپا در اشتغال زایی برای 
مددجویان کمیته امداد را الگویی برای سایر شرکت ها و مجموعه های 
تولیدی در کشــور در حرکت به سمت جهش تولید عنوان کرد.  
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام که به استخدام سایپاگام 
درآمده اند، از تمام حقوق و مزایا و بیمه های درمانی و تکمیلی برابر 
با دیگران بهره مند هستند و پس از آموزش های تخصصی، در این 

شرکت مشغول به کار شده اند.

حدود سه هزار قطعه مورد استفاده در یونیت های متفاوت مجموعه کروز 
بومی سازی شده است که علاوه بر اشتغال ایجاد شده برای ۷۲هزار نفر، 
صرفه جویی ارزی سالانه بیش از ۵۰ میلیون دلار را به همراه داشته است.  
بــه گزارش اعتبار به نقــل از  روابط عمومی کروز، بهروز حبیبی عضو 
هیات مدیره شرکت صنایع تولیدی کروز با اشاره به فعالیت کروز در 1۵ 
مجموعه تولیدی گفت: در مجموع سبد محصولات شرکت حدود ۲ هزار 
و 3۴۷  کد فنی است که با خودروسازان همکاری داریم. کروز با دارا بودن 
سهم 3۰ درصدی در تامین قطعات مورد نیاز صنعت خودرو، هزار و ۵۷۰ 
قطعه به ایران خودرو، ۴۴۰ قطعه به سایپا و 33۰ قطعه به گروه بهمن 

تزریق می کند. وی در مورد استراتژی تبیین شده در کروز تصریح کرد: 
افزایش سطح داخلی سازی قطعات به منظور افزایش اشتغال زایی، کاهش 
ارزبری و... اساس کار مجموعه است که در ابتدا فعالیت خود را در این زمینه 
با مهندسی معکوس آغاز کرد و در سال های اخیر به توانایی طراحی قطعات 
خودرو همگام با دانش روز دنیا دست یافته است. عضو هیات مدیره کروز 
با اشاره به دارا بودن سهم 1۲هزار نفری در اشتغال مستقیم و ۶۰ هزار 
نفری در اشتغال غیرمستقیم خاطرنشان کرد: حدود 3 هزار قطعه مورد 
استفاده در یونیت های متفاوت مجموعه، بومی سازی شده است. وی با 
اشاره به نبود بدهی معوقه به بانک ها و دارا بودن طلب معوقه گفت: کروز با 

عدم استفاده از ارز ارزان قیمت و منابع 
صندوق توسعه ملی، با همه توان در 
اختیار صنعت خودروسازی کشور 
است و قطعات بسیاری در سال جدید 
بومی ســازی و به سبد محصولات 

افزوده خواهد شد. حبیبی با اشاره به وجود تیم متخصص در تحقیق و 
توسعه گفت: ما در بسیاری از مسائل مرحله تحقیقات را گذراندیم و به 
مرحله ابداع یا طراحی دست یافتیم که نیازمند سرمایه گذاری بسیار بالایی 

است و شاید از عهده شرکت های کوچکتر خارج باشد.   

بومیسازیسههزارقطعهتوسطکروز

افزایشحجمنقدینگیکشور
روزانههزارمیلیاردتومان

باوجودتحریمهایظالمانه
به۱۲۸کشورجهانصادراتداشتیم



بانک مهر ایران از کفایت سرمایه بالایي برخوردار است؛ حداقل نسبت کفایت سرمایه که 
حاصل تقسیم سرمایه پایه به مجموع دارایي هاي موزون شده به ضرایب ریسک است 
براي بانک ها و موسسات اعتباري غیردولتي ۸ درصد تعیین شده که در حال حاضر این 
نسبت در بانک قرض الحسنه مهرایران 1۸.۶ درصد مي باشد. این کفایت سرمایه بالا در 
بانک مهر ایران در شرایط مختلف، با افزایش قدرت تسهیلات دهي بانک سبب شده تا 
بتواند خدمات و طرح هاي تسهیلاتي بیشتري را در حوزه هاي اشتغالزایي و کارآفریني، 
رفع مایحتاج ضروري، بهداشت و درمان و سایر بخش ها به نیازمندان واقعي جامعه 
پرداخت کند. برهمین اساس، در ســال 1399 برنامه ریزی برای پرداخت بیش از 
3میلیون فقره وام قرض الحسنه صورت گرفته است؛ این درحالي است که در سال 
گذشته، نزدیک به ۲میلیون و 3۰۰هزار فقره وام پرداخت شده است.بانک مهر ایران، یکی 
از کامل ترین گزارش گران شفافیت بانکي در بین بانک هاي ایراني است که صورت هاي 
مالي، رویه ها و ضوابط داخلي بانک، حاکمیت شرکتي و کنترل داخلي، رویدادهاي با 
اهمیت، اطلاعات مربوط به مقاطع زماني و همچنین شــاخص هاي بانکي خود را 

به صورت به روزشده در وب سایت خود به نشاني www.qmb.ir منتشر مي کند.

قدرتبالایتسهیلات
دهیبراساسکفایت
سرمایهبالا

بانک مهر قرض الحسنه

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی گفت: ساختار جدید در ادارات کل و مدیریت های 
درمان تامین اجتماعی استان ها با همفکری ذینفعان طراحی و ابلاغ شده است و در 
بحث خدمت رسانی به بیماران کرونا، مراکز درمانی این سازمان تلاش قابل توجهی 
داشتند و ادارات کل بیمه ای استان ها نیز در این ایام عملکرد مناسبی داشته اند و 
قدردان زحمات همه همکاران هستیم و برخی از فعالیت ها از سال گذشته آغاز شده 
است، برگزاری آزمون مدیران آینده از جمله این اقدامات بود که به منظور شایسته 
گزینی در این ســازمان در ســال 9۸ انجام شــد  و مطالبات مراکز طرف قرارداد 
غیردانشگاهی نیز تا شهریور سال گذشته پرداخت، تلاش می کنیم پرداخت هایمان را 
در این بخش به روز کنیم و نیازهای تامین اجتماعی در بودجه 99 به خوبی دیده شد 
و هیچ محدودیتی برای این سازمان ایجاد نشده است. وی با قدردانی از تلاش های 
مجلس و دولت در این زمینه، پیگیری وصول مطالبات از دولت را از اقدامات قابل توجه 
در سال گذشته ، امسال نیز موفق شده ایم ۵۲۰۰ میلیارد تومان از دولت بابت بدهی 
اش دریافت کنیم و همسان سازی حقوق بازنشستگان و رسیدگی به درخواست های 

مستمری بگیران برای ما بسیار مهم و پیگیری اجرای  آن  ر ا  وظیفه خود می دانیم.

وصول5200میلیارد
تومانطلب
سازمانازدولت

مصطفی سالاری

طهماسب مظاهری رئیس  کل اسبق بانک مرکزی گفت: معنی سود علی الحساب بانکی 
این است که بانک وکیل سپرده گذار است تا پول سپرده گذار را در قالب عقود اسلامی 
مانند مشارکت و مضاربه به کار گیرد و سود حاصل را به موکل خود که سپرده گذار است 
پرداخت کند و برای بانک نیز یک رقم حق الزحمه وکالت پرداخت می شود. در این بین 
اگر بانک سود بیشتری به دست بیاورد، پول بیشتری نیز به سپرده گذار می دهد و چند 
سالی است که بانک ها سود علی الحساب را به عنوان سود قطعی به سپرده گذاری 
پرداخت می کنند، در واقع بانک اگر سود بیشتری به دست بیاورد، پول بیشتر را به 
سپرده گذار پرداخت نمی کند که این خلاف قانون بانکداری بدون ربا است و آنچه در 
عمل اتفاق می افتد این است که بانک عدد سود علی الحساب را به سپرده گذار به عنوان 
سود قطعی پرداخت می کند. نه سپرده گذار از بانک مطالبه ای می کند و نه بانک تسویه 
حسابی را با سپرده گذار انجام می دهد وبانک مرکزی پیش بینی می کند امسال عملیات 
بانکی و تسهیلاتی که بانک ها به مشتریان پرداخت می کنند، سود کمتری نسبت به سال 
گذشته داشته باشد، در نتیجه تصمیم به کاهش سود علی الحساب گرفت که در شرایط 

فعلی، تصمیم به کاهش سود، بر اساس یک ارزیابی واقع بینانه انجام شده است.

کاهشنرخ
سودبانکیاقدامی
واقعبینانه

طهماسب مظاهری

حسین اکبری سرپرست معاونت پایش و نظارت اداره کل حفاظت محیط زیست استان 
اصفهان با اشاره به حضور حدود 1۰۰ قطعه فلامینگو در تالاب بین المللی گاوخونی 
گفت: این پرندگان در قسمت شمالی تالاب و جایی که رودخانه زاینده رود از بند شاخ 
کنار به تالاب می ریزد، مشاهده شده اند و ممکن است تعداد بیشتری از آنها نیز در 
بخش های دیگر تالاب وجود داشته باشند و فلامینگوها در پایشی که اسفندماه پارسال 
از تالاب گاوخونی انجام شد، مشاهده نشــدند و به احتمال زیاد آنها در فروردین و 
اردیبهشت ماه امسال وارد تالاب شده اند و تا پایان این ماه نیز میهمان تالاب خواهند بود 
و در سال های گذشته و قبل از خشک شدن تالاب گاوخونی، تعداد فلامینگوهایی که به 
این مکان می آمدند، بسیار بیشتر بود و در سال ۸۶ که تالاب آب داشت، هزاران فلامینگو 
در این زیستگاه مشاهده شدند و  امســال پرندگان دیگری مانند باکلان)قره غاز(، 
حواصیل)مرغ ماهی خوار(، کشیم و چوپا نیز به تالاب بین المللی گاوخونی آمده اند و 
هرچه تالاب گاوخونی آب بیشتری دریافت کند، پرندگان مهاجر نیز مدت زمان بیشتری 
را در آن می مانند و در زمان حاضر آبی از زاینده رود به تالاب گاوخونی نمی ریزد، بلکه 

مقداری پساب و آب زهکشی اراضی کشاورزی که به دنبال تأمین حقابه این تالابیم.

تالابگاوخونی
میزبانفلامینگوهای
مهاجر

سازمان حفاظت  محیط زیست 

جهان آینده، متعلق به کسانی است که به بهبودی آن می اندیشند . صاحبان فردا ، 
امروز خود را غنی تر از دیروز می خواهند و کارگران پیشگامان حیات بدیع آینده 
هستند . دست هایی که آیینه تلاش روزگارند و بهروزی روزگار را به ارمغان می آورند. 
چشمه سار زلال زندگی با کار جلا و روشنی می یابد و کارگران بازوان حرکت جامعه 
به سوی رشد ، تعالی و شکوفایی هستند و در هر جامعه ای که از فرصت اندیشه و 
بازوی کارگران بهتر استفاده شده توسعه و پیشرفت ، رونقی دو چندان داشته است  
یکی از مهمترین ویژگی های کارگران جوهره مسئولیت پذیری است . شعله ای 
فروزان که بر جان کارگران متعهد است و روح بی قرار آنان را بر آن می دارد تا شعله 
عشق و استمرار تولید را پروانه وار در آغوش کشند و پرچم افراشته شان را برساحت 
استقلال اقتصادی کشور به اهتزار در آورند .  ذوب آهن اصفهان نام کارگران را به نیکی 
بر تاریخ خود ثبت کرده است و رشد و حضور خود را در بازارهای جهانی رهین وجود 
مبارک آنان می داند .روز کارگر را در ماه های آغازین ســال جهش تولید بر همه 
همکاران شریفی که زمینه ساز شکوفایی و اعتلای همه جانبه کشور هستند تبریک و 

شادباش عرض کرده ، بهروزی و تندرستی عزیزان را خواستارم .

پیاممهندسیزدی
زادهمدیرعاملذوب
آهناصفهان

منصور یزدی زاده

غلامحسین شافعی رئیس اتاق ایران با ارسال نامه ای به عبدالناصر همتی رئیس کل 
بانک مرکزی،حذف تعدیل ۲۰ درصدی برای صادرات سال های 9۸ و 99 را برخلاف 
رایزنی های صورت گرفته اعلام کرد و تأکید داشت این اقدام موجب ضرر هنگفت 
صادرکنندگان می شود و اقدام بانک مرکزی از یک سو باعث سلب اعتمادبخش 
خصوصی و صادرکنندگان نسبت به سیاست های دولت و بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران و از سوی دیگر باعث دلسردی صادرکنندگانی می شود که در دوران 
سخت تحریم و علی رغم محدودیت های بی سابقه دولت درفروش نفت، ارز حاصل از 
صادرات را به کشور بازگردانده و توانستند بخشی از چالش های مرتبط با نقل وانتقال 
پول و تأمین نیازهای ارزی کشور را برطرف کنند و  ۲۰ درصد تعدیل پیش بینی شده 
نه یک لطف به صادرکنندگان، بلکه محلی برای پوشش نرخ های پایه صادراتی به دلیل 
عدم امکان قیمت گذاری دقیق، افزایش هزینه حوالجات ارزی به دلیل تحریم های 
تحمیلی و عدم امکان استفاده از سیستم بانکی است.رئیس اتاق ایران،در رونوشت این 
نامه،رئیس سازمان برنامه  و بودجه، وزیر امور اقتصاد و دارایی و وزیر صنعت،معدن و 

تجارت را مورد خطاب قرار داده است.

دستورالعملبازگشت
ارزصادراتیخلاف
توافق

غلامحسین شافعی

 مهدی جمشیدی دانا مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران با بیان اینکه صادرات 
گاز به ترکیه همچنان قطع است، گفت: با این حال ایران روزانه 3۲ میلیون متر مکعب 
گاز به عراق صادر می کند.  وی  با اشاره به اینکه هنوز تعمیرات خط لوله صادراتی گاز 
ایران در خاک ترکیه تعمیر نشده است، گفت: از همین رو برای آغاز جریان گاز از 
سوی ترکیه تاریخی اعلام نشده است و با توجه به انفجار خط لوله گاز صادراتی ایران 
به ترکیه در 1۲ فروردین، اگر ترکیه خودش بخواهد این لوله را تعمیر کند به ۲ ماه و 
نیم زمان نیاز خواهد داشت از همین رو از سرگیری صادرات گاز به ترکیه اواخر خرداد 
ماه انجام خواهد شد. وی حجم صادرات گاز ایران به عراق در روز را 3۲ میلیون متر 
مکعب اعلام کرد و گفت: روزانه 19۰ میلیون متر مکعب گاز نیز به نیروگاه ها تحویل 
می شود و با توجه به گرم شدن هوا در اکثر مناطق کشور، مصرف گاز خانگی کاهش 
پیدا کرده و به عدد ۲۵۰ میلیون متر مکعب در روز رسیده است. به گزارش ایرنا، خط 
لوله گاز صادراتی ایران در سحرگاه 1۲ فرودین امسال برای یازدهمین بار در 1۵ سال 
گذشته به دلیل انفجار از مدار خارج شد.  اگرچه ایران از آن زمان تاکنون در خصوص 

تعمیر این خط لوله اعلام آمادگی کرده اما ترکیه در این زمینه پاسخی نداده است.

صادراتروزانه۳2
میلیونمترمکعب
گازایرانبهعراق

 مهدی جمشیدی دانا
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علاء میرمحمدصادقی: توســعه و تقویت جایگاه 
بخش خصوصی می تواند اصلی ترین راهبرد برای 
تغییر شــرایط اقتصادی کشور باشد. اقتصاد ایران 
بدون اتکا به بخش خصوصی و حرکت در مسیر ایجاد 
رقابت و شفافیت اقتصادی، به اهداف پیش بینی شده 
در قانون برنامه و همچنین الزامات سند چشم انداز 
نمی رسد. از آن مهم تر اینکه بدون تقویت و توسعه کسب وکارهای خصوصی، آنچه 
آسیب جدی می بیند، اشتغال و پس از آن معیشت مردم است.   خوشبختانه امسال 
به عنوان سال جهش تولید نامگذاری شده است، یعنی مسیر اصلی اقتصاد ایران 
از اقتصاد دولتی به سمت اقتصاد خصوصی میل می کند. پیش از این مقدماتی 
مانند ابلاغ اصل۴۴ قانون اساسی یا سیاست های خصوصی سازی هم همین مسیر 
را هموار کرده بودند، ولی به دلیل برخی نارسایی ها در نظام دولتی و بی توجهی به 
اصل خصوصی سازی واقعی، در نهایت آنچه کشور بدان نیاز داشت، حاصل نشد. 
اقتصاد ایران طی تمامی  سال های گذشته تحت تاثیر دولت ها بوده است. در این 
موقعیت از بنگاه ها نمی توان انتظار رشد و توسعه داشت. حتی حفظ موقعیت سابق 
هم از منظری دستاوردی بزرگ و ستودنی بوده است، اما آیا این وضعیت و شرایط 
قابل تداوم است؟ اقتصادی که فضای رقابتی را درک نکند، امکان تبدیل شدن به 
اقتصاد پویا را ندارد. اما امروز برای تقویت بنگاه ها چه باید کرد؟ تقویت بنگاه ها همان 
راهی را می رود که جهش تولید از آن عبور می کند، اما باید دقت داشت که جهش 
تولید یا تقویت بنگاه های اقتصادی برخلاف آنچه همیشه تصور می شود تنها متکی 
به تزریق منابع نیست. در بیان کلی پنج راهکار »امنیت محیط کسب وکار«، »ثبات 
در رویه ها، قوانین و مقررات«، »ثبات در شاخص های کلان اقتصاد«، »عدم دخالت 
دولت در امور بخش  خصوصی و کاهش رقابت منفی بنگاه های دولتی با خصوصی«، 
»افزایش تامین نقدینگی بنگاه های تولیدی« و »تغییر نظام مالیاتی و تامین 
اجتماعی« زمینه ساز جهش تولید یا تقویت نظام بنگاهداری است، اما برای تحقق 
این اهداف، قدم اول حذف بوروکراسی های زائد است. یعنی نظامی  که به کارآفرین 
اجازه نمی دهد، در فرآیندی تسهیل شده، کسب وکارش را به سمت توسعه ببرد. 
به خصوص در موقعیت تحریمی، وضعیت به مراتب بدتر است، چراکه بنگاه ها 
بیش از همیشه به حمایت نیاز دارند. امروز درهای تجارت جهانی به روی ما بسته 
شــده و بنابراین اگر خودتحریمی هــا از میان نرود، به طــور حتم بنگاه های 
بخش خصوصی دچار بحران های جبران ناپذیر می شــوند. یک مثال عینی از 
وضعیت نامطلوب خود تحریمی ها شرایط نظام بانکی است. موضوع دریافت سود 
مرکب و همچنین تبدیل مطالبات معوق به مشکوک الوصول در مورد بنگاه های 
تولیدی باید با دقت صورت گیرد. به شکلی که وام گیرنده ای که منابع را به سمت 
تولید واقعی هدایت کرده، ولی در اثر تحولات خارج از اراده او مانند تحریم ها، دچار 
زیان یا توقف کار شده با وام گیرنده ای که منابع را برای موضوعات دیگر هزینه کرده، 
تمییز داده شود. همچنین جلوگیری از بنگاه داری بانک ها، ساماندهی وضعیت 
تعیین نرخ بهره بانکی و نظارت دقیق بر عملکرد بانک ها می تواند کمک موثری به 

تولید باشد

۱۰۰هزارمیلیاردتوماناموالبانکهارویمیزفروشدیدگاه
عباس معمارنژاد   معاون بانک، بیمه و شرکت های دولتی وزیر اقتصاد و دارایی:  
درخصوص برنامه دولت برای واگذاری و فروش اموال و املاک مازاد بانک های 
دولتی و خصوصی شده گفت: از سال گذشته موضوع فروش اموال و املاک 
مازاد بانک های دولتی و خصوصی شده به صورت جدی در دستور کار قرار 

گرفت و درهمین راستا در سال 9۸ سامانه ای برای این کار رونمایی شد.
وی در پاسخ به این سؤال که عملکرد این سامانه برای فروش املاک بانک ها 
چگونه بوده است؟    به دلیل رکودی که در بازار مسکن کشور حاکم است، 
فروش املاک مازاد بانک ها نیز قابل توجه نبوده است و  املاک مازاد بانک ها 
نیز شامل ملک، زمین، واحدهای مسکونی؛ تجاری و تولیدی می شود و همانند 
کل بازار مسکن که در رکود قرار دارد و این رکود با شیوع کرونا تشدید شده 
است، دچار رکود است. البته میزان مراجعه و بازدید مردم از این سامانه قابل 
توجه بوده است، ولی تعداد املاکی که فروخته شده قابل توجه نیست و در 
ســال جاری برای فروش 1۰۰ هزار میلیارد تومان از اموال و املاک بانک ها 

برنامه ریزی شده است.
       استفاده از ظرفیت etf برای واگذاری اموال بانک ها

ایشان گفت: در سال جدید جلسات زیادی برای تغییر روش واگذاری و فروش 
اموال و املاک مازاد برگزار کردیم. یکی از روش هایی که پیشنهاد شده عرضه 
از طریق صندوق های قابل معامله یا ETF است که هم اکنون برای واگذاری 

سهام باقی مانده دولت در برخی از شرکت ها مورد استفاده قرار می گیرد.
البته صندوق های قابل معامله تنها برای شرکت هایی که در بورس حضور 
دارند قابل استفاده است و برهمین اساس برخی از بانک هایی که هنوز در بورس 
پذیرش نشده اند باید به این بازار بروند. معمارنژاد افزود: در ابتدا اموال و املاک 
بانک های بورسی در قالب صندوق های قابل معامله عرضه می شود. وی در 
پایان با تأکید براین که خرید صندوق های قابل معامله برای مردم ریسک 
پایینی دارد، گفت: مردم می توانند با خرید این واحدها بازدهی قابل توجهی 
به دست بیاورند. این درحالی است که تمام شرکت هایی که بخشی از سهام 

آنها واگذار می شود، دارای ارزش ذاتی بالایی هستند. 
           ضرورت واگذاری سهام شرکت های وابسته به بانک ها در بورس 
رئیس کل بانک مرکزی در یادداشتی به تشریح موضوعات وام بنگاه های 
آسیب دیده از کرونا، ضرورت واگذاری سهام شرکت های وابسته به بانک ها 
در بورس و انتشار اوراق بدهی پرداخت. عبدالناصر همتی در این یادداشت 
به سه نکته زیر درباره شرایط کنونی اشاره کرده است: »در اجرای تصمیمات 
ستاد ملی مقابله با کرونا، سیستم بانکی تاکنون بیش از 3/19 هزار میلیارد 
تومان وام قرض الحسنه به خانوارهای یارانه بگیر پرداخت کرده و درحال 
تدارک منابع لازم جهت اجرای مرحله دوم طرح و پرداخت تسهیلات 1۲ 
درصدی به بنگاه ها و واحدهای آسیب دیده از کرونا هستیم. باتوجه به اقبال 
مردم به حضور در بازار سرمایه، عرضه سهام شرکتهای دولتی و بانک ها و 
تکمیل سهام شناور شرکت های بورسی از ضرورت های ایجاد تعادل در عرضه 
و تقاضا و عمق بخشیدن به بازار سرمایه است. در راستای اجرای ضوابط قانونی 
کاهش بنگاهداری بانک ها، بخشنامه ای را درخصوص ضرورت واگذاری سهام 
شرکت های وابسته به بانک ها در بورس صادر کردم. نحوه اقدام و عملکرد 
بانک ها، شــاخص مهم ارزیابی عملکرد مدیــران بانک ها در همراهی با 

سیاست های اقتصادی دولت است. در خصوص کسری بودجه دولت، ناشی 
از سقوط شدید قیمت نفت و فرآورده های نفتی، برای چندمین بار تأکید 
می کنم در شرایط حاضر اقتصادی، انتشار اوراق بدهی روش مناسب تری 
برای تأمین کسری و نیز جلوگیری از پولی کردن کسری بودجه و تورم است. 
بانک مرکزی آماده استفاده گسترده از عملیات بازار باز، برای کمک به دولت 
و رشد اقتصادکشور است. دولت با انتشار اوراق بدهی، نه تنها می تواند نیازهای 

خود را پوشش دهد، 
بلکه به تعمیق بازار 
بدهــی و اصلاح 
ترازنامه بانک ها نیز 
کمک کرده و ابزار 
کنترل بهتر تورم را 
در اختیــار بانک 
قــرار  مرکــزی 
ســطح  می دهد. 
بدهی های  پایین 
دولت نســبت به 
استانداردهای دنیا، 
و روند آتی نرخ سود 
حقیقی و رشــد 
اقتصــادی، افــق 
مناسبی در پیش 
روی دولــت برای 
استفاده از این ابزار 

قرار داده است«.

رضارحمانیوزیرصنعت،معدنوتجارت:

۳/۳میلیارددلارقطعاتوتجهیزاتوارداتي
امسالداخليسازيميشود

رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت  گفت: 
برنامه نهضت ساخت داخل دستاوردهای خوبی 
در طول سال 9۸ داشته و این رویکرد در سال 
جهش تولید هم با جدیت هر چه تمام تر دنبال 
خواهد شــد و داخلی سازی و کاهش ارزبری 
حدود 3 میلیارد و 3۰۰ میلیون دلار انواع قطعه 
و تجهیزات در دستور کار است.  به گزارش اعتبار 
به نقل از روابط عمومی وزارت صمت، وی اظهار داشت: اقدامات انجام شده در 
طول سال 9۸ در حوزه های مختلف صنعتی، معدنی و تجاری کشور قابل قبول 
بود و عملکرد خوبی به ثبت رسیده است؛ در این مدت بخش تولید نسبت به 
پیش بینی ها رشد خوبی داشته و افزایش تولیدات داخلی یکی از دلایل اصلی 
حفظ آرامش بازار در طول سال و به ویژه در ایام پایانی آن و همزمان با شیوع 
کرونا بوده است و  برای تداوم موفقیت های به دست آمده در طول سال گذشته 
باید یک ارزیابی دقیقی از روند اقدامات و شاخص های تعریف شده داشته باشیم. 
ایشان با اشاره به برنامه سه ساله وزارتخانه در خصوص داخلی سازی بیش از 1۰ 
میلیارد دلار انواع واردات کالا و تجهیزات در قالب برنامه نهضت ساخت داخل 
افزود: در برنامه نهضت ساخت داخل در طول سال 9۸ بالغ بر 3 میلیارد و ۴۰۰ 
میلیون دلار داخلی سازی در حوزه های مختلف صنعتی و صنایع معدنی کشور 
تحقق یافته است. وی اضافه کرد: در راستای برنامه ساخت داخل، اقدامات بسیار 
خوبی در سطح کشور انجام شده و حرکتی شکل گرفته که ثمرات آن در آینده 
می تواند علاوه بر خودکفایی به توسعه پایدار صنعتی کشور هم کمک شایان 
توجهی کند و  این برنامه مورد تاکید ویژه مقام معظم رهبری و حمایت های 
رئیس جمهوری و سایر مسئولان ارشد دولت و همه دلسوزان نظام است؛ مسلماً 
به هیچ عنوان در تحقق اهداف آن کوتاه نخواهیم آمد و تا حصول نتیجه نهایی 
در این حوزه تمام تلاش خود را به کار خواهیم بست. وی گفت: یکی از برنامه 
های مهم وزارت صنعت، معدن و تجارت در طول سال گذشته و همچنین در 
سال آینده، فعال سازی ظرفیت خالی واحدهای صنعتی و همچنین احیای 
واحدهای راکد است که در همین زمینه راه اندازی مجدد ۲۲۰۰ واحد صنعتی 
تعطیل در سال “جهش تولید” در دستور کار قرار دارد و  طرح توسعه صنعت 
پوشاک هم از دیگر برنامه های وزارت صنعت در سال 9۸ بود که در بخش های 
مختلف آن به لحاظ کمی و کیفی نتایج خوبی حاصل شد و فقط در تولید چادر 
مشــکی که جزو اقلام وارداتی کشور اســت، بیش از 1۵۰۰ میلیارد تومان 
سرمایه گذاری انجام شده و مراحل نهایی بهره برداری خود را طی می کند. وی 
در خصوص گزارش ارائه شده از روند بازسازی ناوگان حمل و نقل تجاری کشور 
و همچنین برنامه نوسازی ناوگان ریلی کشور گفت: باید همه ظرفیت های 
موجود برای تحقق حداکثری برنامه های طراحی شده در این حوزه فعال شود 
چرا که هم اکنون در همین صنایع ریلی فقط 1۵ درصد ظرفیت تولید کشور 
فعال است و قابل پذیرش نیست که با وجود این بستر مناسب برای خودکفایی، 

موضوع واردات این اقلام مورد بحث قرار گیرد.

محمد مسیحی معاون ســازمان امور مالیاتی 
شرط معافیت مالیاتی موسسات خیریه  را اعلام 
کرد.وی در نامه ای به موسســات خیریه آورده 
است: بر اســاس قانون بودجه سال 1399 کل 
کشور، آن بخش از هزینه های مؤسسات خیریه 
خصوصی که به اشخاص پرداخت می شود، صرفا 
در صورت ثبت در ســامانه وزارت تعاون، کار و 
رفــاه اجتماعی )بــه تفکیک کــد ملی فرد 
دریافت کننده حمایت( از معافیت های مالیاتی 

برخوردار خواهد شد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  سازمان 

امور مالیاتی وی افزود: در راستای تکریم ارباب 
رجوع، حفظ حقوق مودیان و جلوگیری از بروز 
مشکلات احتمالی آتی برای موسسات مذکور، 
مقتضی اســت علاوه بر ابلاغ موضوع به نظار 
موضوع بند)ط( ماده )139( قانون مالیات های 
مستقیم، مراتب از طریق مکاتبات اداری و نیز 
درج اطلاعیه در رسانه های عمومی استان، به 
کلیه مؤسسات خیریه واقع در محدوده آن اداره 
کل اطلاع رســانی شــود. همچنیــن محمد 
برزگری؛ مدیرکل دفتر فنی و مدیریت ریسک 
مالیاتی سازمان امور مالیاتی اعلام کرده است: 

ذخیره مطالبات )عمومی و اختصاصی( صرفا 
بانکها و موسسات اعتباری غیربانکی مجاز درج 
شــده در پایگاه اطلاع رســانی بانک مذکور با 
رعایــت مقررات به عنوان هزینــه قابل قبول 
مالیاتی پذیرفته می شــود و حکم مزبور قابل 
تسری به صندوق های قرض الحسنه نخواهد 
بود. در نامه این مسئول مالیاتی آمده است: صرفا 
ذخیره مطالبات عمومی و اختصاصی بانکها و 
موسســات اعتباری غیربانکی مجاز به عنوان 
هزینه قابل قبول مالیاتی پذیرفته می شود. در 
همین خصوص لازم به ذکر اســت، فهرست 

نهادهــای پولی و بانکی دارای مجوز فعالیت از 
بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران در پایگاه 
اطلاع رســانی بانک مزبور در دسترس عموم 
می باشــد  و  با عنایت بــه مراتب فوق، مطابق 
بخشنامه مورد نظر، ذخیره مطالبات )عمومی و 
اختصاصی( صرفا بانکها و موسســات اعتباری 
غیربانکی مجاز درج شده در پایگاه اطلاع رسانی 
بانک مذکور با رعایت مقررات به عنوان هزینه 
قابل قبول مالیاتی پذیرفته می شــود و حکم 
مزبور قابل تسری به صندوق های قرض الحسنه 

از جمله آن صندوق نخواهد بود.

محمدمسیحیمعاونسازمانامورمالیاتی:اعلامشرطمعافیتمالیاتیخیریهها

هفتهنامهاقتصادیایران

شرطنجاتبنگاهها

رضا اردکانیان وزیر نیرو از بهره برداری ۲۲ هزار هکتار شــبکه های اصلی آبیاری و 
زهکشی در استان ایلام در دومین هفته پویش #هرهفته-الف-ب-ایران در سال جاری 
خبر داد و گفت: با این کار، مجموع شبکه هایی که تاکنون در دولت تدبیر و امید افتتاح 
شده به 3۰1 هزار هکتار می رسد و به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت نیرو 
ایشان اظهار داشت: همکاران ما در صنعت آب و برق در کنار کادر درمان و سلامت با 
توجه به اهمیت مسئله آب در ارتقای سطح بهداشت عمومی، مشغول فعالیت هستند 
و سعی می شود که این آب به بهترین کیفیت فراهم شود و خوشبختانه هیچ مشکلی 
از این حیث وجود ندارد و مردم نیز همراهی لازم را در مصرف صحیح دارند تا بتوانیم 
آب با کیفیت را برای مصارف مختلف تأمین کنیم؛ در زمینه برق هم به همین شکل 
است و نکته مهم در ارتباط با کرونا در وزارت نیرو و شرکت های تابع آن، مراقبت های 
خود ما از واحدهای تولیدی است، چون یک خدمت شبانه روزی در تمام نیروگاه ها، 
تصفیه خانه ها، ایستگاه های پمپاژ و همه واحدهای دست اندرکار در آب، برق و فاضلاب 
است و باید در وهله نخست پروتکل های بهداشتی دقیقا رعایت شود تا کار با هیچ 

اختلالی مواجه نشود و وضعیت کنونی وضعیت مطلوبی است.

بهرهبرداریاز۳01هزار
هکتارشبکهاصلی
آبیاریوزهکشی

رضا اردکانیان

 آیت  ا... رئیسی؛ رئیس قوه قضائیه  در واکنش به گزارش دادستان تهران درباره 
پرونده تخلفات ارزی در سال 9۷ گفت: قضات ما در رسیدگی به پرونده های 
قضایی به هیاهوهای سیاسی و جنجال ها توجه نکنند و از سوی دیگر هیچ گونه 
حاشیه سازی آنها را از عدل و انصاف خارج نکند  و هیچ گزارشی تا امروز از دیوان 
محاسبات که حاکی از تردید یا اشتباه در گزارش تفریغ بودجه سال 9۷ باشد، 
واصل نشده بلکه بر اتقان گزارش تأکید هم شده است. سپس، علی القاصی مهر 
دادستان تهران با ارائه گزارشــی از نحوه رسیدگی به پرونده تخلفات ارزی بر 
مبنای گزارش دیوان محاسبات گفت: در سال 9۸ و اواخر سال 9۷ براساس 
گزارش های موجود، پرونده هایی تشکیل شده و کســانی که ارز دولتی برای 
کالاهای اساسی گرفتند و در بازار آزاد فروختند، به حبس طویل المدت و استرداد 
کل مبلغ ارز دریافتی محکوم شدند که در مرحله اجرای حکم هستند. به گفته 
وی برخی مدیران و کارکنان بانکی نیز در فرآیند تأمین و تخصیص ارز مرتکب 
تخلف شدند که ۲۶ نفر از بانک مرکزی و تعدادی هم از بانک های عامل تحت 

تعقیب قرار گرفتند که پرونده آنها در دادسرا و دادگاه در حال رسیدگی است.

صدوراسترداد
کلمبالغارز
دریافتی

علی القاصی مهر

سهامدولتدرشرکتهایصندوقاول)واسطهگریمالی(

سهامدولت)درصد(شرکت

18،3بانکصادرات

17بانکملت

17بانکتجارت

17،34بیمهالبرز

11،44بیمهاتکاییامین

سهامدولتدرشرکتهایصندوقدوم)خودروسازیو
صنایعفلزی(

سهامدولت)درصد(شرکت

14ایرانخودرو

17،31سایپا

12ملیصنایعمسایران

17،2فولادمبارکهاصفهان

سهامدولتدرشرکتهایصندوقسوم)صنایع
پالایشنفتوپتروشیمی(

سهامدولت)درصد(شرکت

19صنایعپتروشیمیخلیجفارس

20پالایشنفتتبریز

20پالایشنفتبندرعباس

20پالایشنفتاصفهان

20پالایشنفتتهران

عبدالناصرهمتی رئیس کل بانک مرکزی در دیدار با رئیس قوه قضائیه، به ارائه گزارشی 
از سیاست های ارزی و ریالی کشور، شیوه اجرا و اقدامات جدید انجام شده درحوزه 
مبارزه با مفاسد در بانک مرکزی پرداخت. آیت ا... سید ابراهیم رئیسی نیز ضمن تقدیر 
از اقدامات این بانک در دوران تحریم ظالمانه امریکا و تامین ارز مورد نیاز کشور گفت: 
بانک مرکزی در دوران تحریم که دولت امریکا و وزارت خزانه داری به دنبال افزایش 
فشار برمردم ایران است با اقدامات قابل تقدیر خود در تلاش برای عبور کشور از این 
مرحله و تامین ارز مورد نیاز کشوراست که نباید تلاش ها در این شرایط خاص نادیده 
گرفته شود  و درباره سیاست های ارزی و ریالی، پولی بانکی کشور باید با استفاده از 
ظرفیت کارشناسی بانک مرکزی تصمیم گیری شود و نمی توان این سیاست ها را 
دستوری و بدون توجه به نظرات کارشناسی تعیین و اجرایی کرد و در مرحله اجرای 
سیاست های کلان پولی هم لازم است ساختارهای فسادزا در نظام پولی و بانکی 
کشور اصلاح و با نظارت قوی جلوی سوءاستفاده عده  ای فرصت طلب و سوداگر که به 
بیت  المال و منابع مردم رحم نمی  کنند گرفته شود. البته در مدیریت جدید شاهد این 

تغییر رویکرد و تلاش برای اصلاح این ساختارها در بانک مرکزی هستیم.

ارائهگزارشیاز
سیاستهایارزیو
ریالیکشور

عبدالناصر  همتی

شاهرخ شجری سرپرست معاونت برنامه ریزی و امور اقتصادی وزیر جهاد 
کشاورزی با اشاره به گزارش سالانه تجارت بخش کشاورزی و غذا در سال 
139۸ افزود: سال گذشته، محصولات بخش کشاورزی و غذا با وزن تقریبی 
هفت میلیون و 1۰۴ هزار تن، به ارزش پنج میلیارد و ۸۲1 میلیون دلار، صادر 
شده است. همچنین واردات محصولات بخش کشاورزی و غذا با ۶ میلیون و 
9۴1 هزار تن، به ارزش ۶ میلیارد و 39۲ میلیون دلار بوده است. وی به اقلام 
عمده صادراتی بخش کشاورزی اشاره کرد و اظهارداشت: هندوانه با ۷۴9 هزار 
تن، سیب با ۷۴۰ هزار تن، گوجه فرنگی تازه با ۵۷3 هزار تن، سیب زمینی تازه 
با ۴۸۰ هزار تن، پیاز و موسیر با 39۵ هزار تن، پنج محصول مهم از نظر وزنی 
در صادرات محصولات کشاورزی به شمار می روند.وی تصریح کرد: از نظر 
ارزشی نیز پسته با پوست تازه یا خشک ۷۲۴ میلیون دلار، سیب تازه 3۶۲ 
میلیون دلار، گوجه فرنگی ۲۵9 میلیون دلار، مغز پسته تازه یا خشک ۲۴1 
میلیون دلار و هندوانه با 1۷۶ میلیــون دلار به عنوان پنج محصول عمده 

صادراتی در سال گذشته برای کشور ارزآوری داشته اند.

ارزآوری5.۸میلیارد
دلاریبخشکشاورزی
وغذادرسال۹۸

شاهرخ شجری 

سیدحسین حسینیان رئیس اداره کل صادرات کالای بانک توسعه صادرات ایران گفت:  
سال گذشته بالغ بر 1۸۵۰ میلیارد ریال تسهیلات به شرکت های دانش بنیان توسط این 
بانک پرداخت گردید و در حال حاضر نیز فعالان حوزه مهار کرونا ر اولویت قرار دارند و 
شرایط حال حاضر کشور، اهمیت توجه به ظرفیت شرکت های دانش بنیان را دوچندان 
کرده است؛ و با توجه به منابع ۴۰۰۰ میلیارد ریالی که در چارچوب تبصره 1۸ قانون 
بودجه سال 139۸، در اختیار بانک قرار گرفته میتوان حمایت موثری از این شرکتها 
بعمل آورد و  باتوجه به شیوع ویروس کرونا در کشور و تاکید بر حوزه های تولید مواد ضد 
عفونی کننده، کیت های تشخیص و ...شرکت های دانش بنیان مرتبط، در اولویت قرار 
خواهند داشت و  شرکت های دانش بنیان می توانند از ضمانتنامه صندوق های پژوهش 
و فناوری به عنوان وثیقه تسهیلات دریافتی استفاده نمایند و به منظور حمایت هرچه 
بیشتر از شرکت های دانش بنیان، بانک توسعه صادرات اصلاحاتی را در روند بررسی 
درخواست های ارسالی در نظر گرفته تا فرایند تامین مالی با سرعت بیشتری انجام شود. 
و بانک  با تسهیل فرآیند به دنبال این هدف است که شرکت های دانش بنیان حتی 

المقدور بدون مراجعه به مرکز ، خدمات و تسهیلات یاد شده را از شعب دریافت کنند.

دانشبنیانهایحوزه
مهارکرونادراولویت
پرداختتسهیلات

سید حسین حسینیان



بانکهاي ملي، سپه، مسکن، کشاورزي، رفاه کارگران، ملت، تجارت، صادرات و 
قرض الحســنه مهر ایران به عنوان بانک هاي منتخب از تاریخ 1۴ تا 31 
اردیبهشت آماده پذیره نویسي متقاضیان خریداري واحدهاي سرمایه گذاري 
صندوق سرمایه گذاري قابل معامله ) ETF( هستند. به گزارش اعتبار به نقل 
از روابط عمومی  وزارت اقتصاد، طبق اعلام وزارت امور اقتصادي و دارایي در 
خصوص واگذاري واحدهاي سرمایه گذاري صندوق سرمایه گذاري قابل 
معامله )ETF( )واسطه گري مالي یکم(، مشخصات درگاه هاي غیر حضوري و 
حضوري بانک هاي منتخب کشور براي پذیره نویسي تعیین شد. بر این 
اساس بانک هاي منتخب شامل بانک ملي، سپه، مسکن، کشاورزي، رفاه 
کارگران، ملت، تجارت، صادرات ایران و قرض الحسنه مهر ایران مي باشند.
وزارت اقتصاد با اعلام اینکه امکان پذیره نویسي به صورت حضوري در شعب 
منتخب بانک هاي یاد شده هم وجود دارد، به شهروندان توصیه مي کند، به 
منظور جلوگیري از شیوع ویروس کرونا براي پذیره نویسي از طریق درگاه 

هاي غیر حضوري این بانک ها اقدام کنند.

تعیینبانکهاي
آمادهپذیرهنویسي
خریدسهامدولت

وزارت اقتصاد و دارایی

دکتر برات کریمی، مدیرعامل بانک دی در مراسم انتصاب مدیر امور شعب بانک گفت:  
در سه ماه اخیر حرکت مثبت رو به رشدی را آغاز کرده است که امیدواریم به برکت این 
ماه عزیز و دعای خیر خانواده معزز شهدا و ایثارگران، بانک دی به موفقیت های 
بیشتری در مسیر سودآوری دست یابد. وی با اشاره به موفقیت های اخیر بانک در 
حوزه کاهش قیمت تمام شده پول، افزایش وصول مطالبات و سوددهی عملیات بانک 
طی چند ماه گذشته گفت: بانک دی علیرغم تمامی مشکلات اقتصادی جامعه و شیوع 
ویروس منحوس کرونا که تاثیر نامطلوبی بر کسب و کارها گذاشته، توانست در 
فروردین ماه به سوددهی برسد و به یاری خداوند متعال این روند سوددهی در ماه های 
آتی با شدت بیشتری دنبال خواهد شد. ایشان، رعایت اصل مشتری مداری را رمز 
موفقیت و سرآمدی بانک های پیشرو دانست و گفت: بانک هایی در حوزه بانکداری 
موفق عمل کرده اند که به مشتری مداری نگاه ویژه ای داشته اند و بانک دی نیز با 
برخورداری از نیروهای جوان، باانگیزه، مستعد و تحصیل کرده در زمره بانک هایی است 
که از پتانسیل و ظرفیت بسیار زیادی برای حرکت به سوی موفقیت و سودآوری قرار 

دارد و این مهم با توجه ویژه به مقوله مشتری  مداری دست یافتنی خواهد بود.

آغازحرکتمثبت
روبهرشدبانکطی
سهماهاخیر

برات کریمی

غلامرضا مصباحی مقدم  عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: گسترش مناطق 
آزاد و ویژه را برخلاف سیاست های کلی نظام به ویژه در شرایط کاهش درآمدهای کشور 
می دانم.وی درباره اصرار چندباره مجلس اظهار داشت: اگر با وجود چهار مرحله ایراد وارد 
شده از سوی شورای نگهبان و هیئت عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
مجلس بر گسترش مناطق آزاد و ویژه اصرار داشته باشد، به دو سوم آراء نمایندگان نیاز 
است تا موضوع در مجمع تشخیص مصلحت نظام مورد بررسی قرار گیرد و این مسئله 
را برخلاف سیاست های کلی نظام به ویژه در شرایط کاهش درآمدهای کشور می دانم. 
در صورت طرح موضوع در مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز به عنوان مخالف مصوبه 
مجلس، اعلام موضع خواهم کرد و اهداف ایجاد مناطق آزاد و ویژه شایسته  بوده، اما در 
مقام عمل، سرمایه گذاری بسیار ناچیزی برای تولید و صادرات در این مناطق شکل 
گرفته است. بخش عظیمی از منافع مناطق آزاد کشور در اختیار دلالان، واردکنندگان 
و تاجرانی است که در شهرهای سرزمین اصلی دفتر دارند. حضور این شرکت ها در 
مناطق آزاد صرفاً برای فرار از پرداخت حقوق گمرکی و هزینه های مالیاتی بوده که در 

سطح کلان منجر به کاهش درآمدهای عمومی کشور شده است./فارس

گسترشمناطقآزاد
خلافسیاستهایکلی
نظاماست

غلامرضا مصباحی مقدم

با توجه به نامگذاری سال جدید به عنوان »جهش تولید« و بنا به تاکید مقام معظم 
رهبری مبنی بر نقش مهم فعالان حوزه علم و فناوری در تحقق بخشی به این مهم، 
نشست مشترک حجت الاسلام روحانی رئیس جمهوری با وزیر علوم، سورنا ستاری 
معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری و مدیران پارک های علم و فناوری به صورت 
ویدئو کنفرانس برگزار شد.این نشست با حضور وزیر علوم،معاون علمی و فناوری 
ریاست جمهوری و مدیران پارک های علم و فناوری کشور برگزار شد.سورنا ستاری 
معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری در این نشست گفت: امسال حداقل ۵ یا ۶ 
کارخانه نوآوری جدید به بهره برداری می رسد که همه با سرمایه گذاری بخش 
خصوصی است. نگرش جدیدی در بخش خصوصی ایجاد شده که نوآوری را در این 
محیط ها ایجاد می کنند.وی درباره دستاوردهای پارک ها در موضوع کرونا، گفت: 
بسیاری از این محصولاتی که اکنون برای کرونا ساخته می شود قبلا ساخته نمی شد 
و همین هفته هم با وزیر بهداشــت نهایی کردیم که مجوز صادرات کیت های 
سرولوژیک تشخیص کرونا را صادر کردند و این هفته اولین کیت ها را صادر می کنیم. 

همچنین در واردات بسیاری از محصولات مرتبط با کرونا هم بی نیاز هستیم

آغازصادرات
کیتتشخیص
کرونا

سورنا ستاری

دکتر محمد رضا حسین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران گفت: چه کسی تصور می کرد 
انسان ریزبین امروزی با این همه پیشرفت در بخش های مختلف، گرفتار چنین دردی 
شود؟! گویا ویروس کرونا، همه نوع بشر را تکان داد و از خواب غفلت بیدار کرد. مقابله با 
کرونا اما مانند هر پدیده شوم دیگری در کوتاه مدت آغاز شد. کشور ما نیز از این رویه 
عقب نماند و مقامات مسئول در بالاترین سطوح، تصمیم های مقتضی را به منظور 
مقابله با شیوع کرونا اتخاذ کردند. بانک ملی ایران و بیمارستان بانک نیز در این زمینه 
همه توان خود را به کار بستند. نظام بانکی البته از این بلا آسیب فراوان دید. بانک ملی 
ایران تلاش کرد از همان ابتدا اقدامات تهاجمی همه جانبه ای را برای شکست دادن 
این ویروس منحوس پیاده سازی کند. تهیه و ارسال اقلام بهداشتی از قبیل مواد ضد 
عفونی کننده، ماسک و دستکش، لغو جلسات و همایش ها، حداقل کردن ساعات کار، 
استفاده از کمترین تعداد همکاران، تعطیلی فعالیت های غیر ضروری،  ضدعفونی 
کردن واحدها، حداکثر ســازی عملیــات بانکی غیرحضوری به ویــژه در حوزه 
»خودگردان«، تشویق مردم به استفاده از خدمات بانکی اینترنتی، تقویت سامانه های 

بام و بله و ...، تنها بخشی از این اقدامات، مزایای توسعه بانکداری غیرحضوری است.

»کرونا«ویادآوریلزوم
تقویتبانکداری
غیرحضوری

محمد رضا حسین زاده

بانک صادرات که دومین بانک بزرگ بورسی محسوب می شود، گزارش عملکرد 
نخستین ماه دوره مالی جاری را منتشر کرد. به گزارش پایگاه خبری بورس پرس، 
بانک صادرات که در جریان معاملات فوق با تقاضای خرید بیش از ۵۸3 میلیون 
سهمی و رشد ۴.۴ درصدی قیمت سهام روبرو بوده، گزارش عملکرد نخستین ماه 
سال مالی جاری را منتشر کرد. براین اساس، "وبصادر" در این مدت 1.3۷ هزار میلیارد 
تومان درآمد حاصل از تسهیلات اعطایی شناسایی و 1.3۸ هزار میلیارد تومان سود 
سپرده گذاری پرداخت کرده که با این حساب در نخستین ماه سال ، تراز عملیاتی 
منفی ۸.1 میلیارد تومانی را ثبت کرده که نسبت به تراز عملیاتی منفی 1۵۰.۷ میلیارد 
تومانی در مدت مشابه سال قبل، نشان از عملکرد روبه بهبود این بانک دارد. هزینه 
سپرده های کوتاه مدت این بانک بورسی نیز درحالی 3۶۲.1 میلیارد تومان بوده که 
این رقم در دوره مشابه سال گذشته 1۷۴.۶ میلیارد تومان بوده است.همچنین بررسی 
بازدهی سهام این شرکت از ابتدای سال جاری تا 31 فروردین نشان می دهد قیمت 
هرسهم "وبصادر" در پنجم فروردین ۷۵1 ریال بوده و طی 1۷ روز کاری به قیمت 

1۰۰۶ ریالی رسیده که حکایت از بازدهی جالب 39.۵ درصدی دارد.

عملکردیکماهه
دومینبانکبزرگبورس
بابازدهی۳۹درصدی

بانک صادرات ایران

جمشید انصاری،معاون رئیس جمهوری و رئیس  سازمان امور اداری و استخدامی کشور 
گفت: امسال برنامه ریزی ویژه ای برای استخدام در دستگاه های اجرایی داشته ایم و بیش 
از ۴۰ هزار نفر در این نهادها استخدام خواهند شد. وی  در گفت و گو با خبرنگاران در 
ارومیه افزود: این ظرفیت با توجه به نیاز اعلامی دستگاه های اجرایی برای نیروی انسانی 
پیش بینی شده که اقدامات تکمیلی آن در ماه های آتی انجام خواهد شد. وی اضافه کرد: 
پیش بینی می شود آزمون استخدامی در تابستان امسال با رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
برگزار شود. وی اظهار کرد: در حال حاضر بیش از پنج هزار خدمت دولت به مردم احصا 
شده که از این تعداد بیش از ۲ هزار خدمت در حوزه اقتصاد و کسب و کار است. وی با 
 اشاره به فعالیت ستاد ویژه کاهش مجوزها متشکل از نمایندگان سه قوه بیان کرد: در این 
کمیته تعداد قابل توجهی از مجوزها برای سرعت بخشی به فعالیت های اقتصادی باطل 
شد. معاون رئیس جمهوری با بیان اینکه متناسب با فعالیت های جدید مجوزهای جدید 
نیز تعریف می شود، افزود: برنامه  ریزی شده تا مجوزها، تکراری و غیرضروری نباشد و 
خللی در روند فعالیت ها ایجاد نشود. انصاری، روان سازی و تسهیل کسب و کارها را از 

جمله سیاست های جدی سازمان اداری و استخدامی کشور عنوان کرد.

استخدام
40هزارنفر
درسالجاری

جمشید انصاری

اقتصاد، بانک، بیمه

www.etebar.net

دوشنبه 15 اردیبهشت ماه 1399، شماره 226

5

اقتصاداسلامیواصولگراییاقتصادی

عبدالحسین سیف اللهی کارشناس 
ارشد اقتصادی:    اما خود نشان دهنده 
بزرگی گستره جنبش اسلامی سازی 
است . بانک داری اسلامی بر اساس اصل 
قرآنی حرمت ربا پایه گذاری شده است 
که ممکن اســت .  معادل کلمه لاتین 
بورژوی تعبیر شوند ، در حالی که اغلب 

دانشمندان اسلامی آن را معادل بهره می دانند در پایان فصل این مطلب 
باز خواهیم گشت .  اسلام تنها مذهبی نیست که دستورالعمل های 
اقتصادی اصول گرایانه دارد ، البته شباهت های بسیاری بین تحلیل  
جنبش اصول گرایانه در مسیحیت ، بودایی و هندوییسم وجود دارد، 
و جه مشترک آنها این اســت که در نظر آنها مشکلات اقتصادی و 
اجتماعی ناشی از فساد اخلاقی است که می بایستی در تمام اقشار 
جامعه رفع شود . از نظر آنها قاعده هایی مانند وحدت و صداقت ، لازمه 
های پایداری اجتماعی و رشد اقتصادی متعادل تلقی می شوند ، اقتصاد 
غیر دینی ) سکولار( ، غیر اخلاقی قلمداد می شود و مردود است ، زیرا 
این جنبش ها اعتقاد دارند رقابت اقتصاد بازار ، مردم را خودخواه کرده 
است و باعث می شود آنها کمتر علاقمند به کمک کردن به افراد نیازمند 
بکنند با وجود اینکه اساس اعتقادی همه جنبش های اصول گرایانه 
چنین است ، بی تردید اسلام پیشتاز اقتصاد اصول گرایانه امروز است 
، اســلامی کردن جامعه ، سیاست رسمی چندین کشور با اکثریت 
جمعیت مسلمان است . همچنین در کشورهای اسلامی ، اصول گرایی 
منبع قدرتمندی را مخالفت ها با نظام های غیر دینی )سکولار( است 
. اولین بخش این فصل بر مفهوم اقتصاد اسلامی متمرکز است . در 
مفاهیم کاربردی ، اجرای اصول اسلامی به حذف بهره از معاملات مالی 
محدود شده است . بنابر در اینجا در ارزیابی تأثیر اقتصاد اسلامی بر 
توسعه اقتصادی برمنبع اسلامی بهره تمرکز شده است و عملکرد بانک 
های اسلامی را هم با واژگان مذهبی و هم اقتصادی مورد توجه قرار 
می دهیم . نتیجه اصلی آن است که اغلب بانک های اسلامی در عمل 
، بهره را از عملکرد خود حذف نکرده اند و به همین علت از یک دیدگاه 
مذهبی موفقیت بانک داری اسلامی محدود شده است . تغییر نظام 
بانک داری ، بیشتر جنبه ظاهری پیدا کرده است و احتمالاً به همین 
علت ، تأثیر بانک های اسلامی بر توسعه اقتصادی محدود شده است . 
بخش دوم این فصل درباره مفهوم توســعه اقتصادی است . من به 
شواهدی از نظریه توسعه اشاره می کنم . وام های بدون بهره و شکل 
های دیگری از قرض الحسنه ، نهادهای متداولی در جوامع سنتی و 

روستایی در بخش های فقیر نشین جهان امروز است. 

یادداشت-16      سودپرداختیبانکهاوموسساتاعتباریبهسپردههایبلندمدتتاقبلاز۳1فروردینماه۹۹

دکتر غلامرضا سلیمانی رییس کل بیمه مرکزی  در 
پاسخ به این سوال که بار مالی صدور آنلاین بیمه شخص 
ثالث بــر دوش نمایندگان اســت و در صورت عدم 
پرداخت حق بیمه از سوی بیمه گذار، نمایندگان با 

مشکل مواجه می شوند و آنها باید چه کنند، گفت:
نمایندگی ها بیمه نامه را صادر می کنند و وظیفه دارند 
از 1۵ اردیبهشت ماه به وصول حق بیمه ها اقدام کنند. 
تا کنون ۲ میلیون و 1۵۰ هزار بیمه نامه صادر شده است 
و این بیانگر تعامل خوب نمایندگان با بیمه گذاران بوده 
است و مطمئنا آن دسته از هموطنانی که تا کنون موفق 
به دریافت اصل بیمه نامه خود نشــده و حق بیمه را 

پرداخت نکرده اند نیز با نمایندگان برای پرداخت حق 
بیمه خود همکاری کرده و نمی گذارند آنها دچار نگرانی 
شوند و در نهایت در صورتی که بیمه گذار حق بیمه را 
در تاریخ مذکور پرداخت نکرد بیمه نامه آن تعلیق می 
شود. وی با اشاره به سهم حدود ۵۰ درصدی بیمه ایران 
از بیمه شخص ثالث بازار گفت: خوشبختانه این شرکت 
خیلی سریع مقدمات تمدید آنلاین را فراهم کرد و در 
اقدامی مثبت به نمایندگان نیز اعتباری پرداخت کرده 
تا در این دوران با مشــکل مالی مواجه نشوند. وی در 
خصوص میزان حق بیمه شخص ثالث گفت: تعیین 
نرخ حق بیمه شخص ثالث کاملا رابطه مستقیم با نرخ 

دیه دارد و زمانی که دیه هر فرد در پایان هر سال از سوی 
رییس محترم قوه قضاییه اعلام و به سازمان های ذیربط 
ابلاغ می شود و بر اساس آن نرخ حق بیمه شخص ثالث 
نیز تعیین می شود. در سال 99 دیه فوت ۲۲.۶ درصد 
نســبت به سال گذشته افزایش یافته است و دیه ماه 
عادی 3۶۰ و ماه های حرام ۴۴۰میلیون تومان شده 
است که بار مالی زیادی برای شرکت های بیمه دارد. 
وی با اشاره به اقدامات بیمه مرکزی در شرایط بحرانی 
شــیوع ویروس کرونا گفت: صنعــت بیمه علاوه بر 
تمهیداتی که برای بیمه شخص ثالث در نظر گرفته است 
در بخش درمان نیز مانند پرداخت هزینه های درمانی 

بیماران کرونا که بیمه درمان تکمیلی دارند و خرید بیمه 
عمر با پوشش بیماری کرونا به عنوان امراض خاص با 
سرمایه انتخابی بیمه گذار اقدامات خوبی انجام داده 

است.

غلامرضاسلیمانیرییسکلبیمهمرکزی:نحوهپوششبیمه

هفتهنامهاقتصادیایران

باتمکینازسودسپرده۱۵درصدی
چهعواملیبرقانونمندیبانکهاتاثیرگذاشتند؟

 با توجه به اینکه این روزها بانک ها خود را مکلف به اجرای سود 
سپرده 1۵ درصدی دانســته اند، عواملی در این زمینه نقش 
داشته اند که یکی از برجسته ترین این عوامل فشار مالیات بر بانک ها 
است و اقداماتی نیز از سوی بانک مرکزی همچون نظارت جدی 
بر بانک ها، جلوگیری از اضافه برداشت بانک ها، برخورد با مدیران 
بانکی فاقد صلاحیت، شفاف سازی تراکنش های بانکی و... در این 

زمینه تاثیرگذار اعلام شده اند. 
به گزارش اعتبار به نقل از ایسنا ، سپرده های بانکی پولی است که 
در حساب های بانکی با یک مدت معین و سود مشخصی نگهداری 
می شود که این روزها سود ســپرده یکی از موضوعات داغ در 
بحث ها بوده که آیا نرخ سود سپرده کاهش پیدا کرده یا خیر، 
درحالیکه طبق مصوبه شورای پول و اعتبار سال 139۵ بانک ها 
موظف هستند از سرمایه گذاران خود برای سپرده ها معادل 1۵ 
درصد سود دریافت کنند. اما این قانون از سوی بسیاری از بانک ها 
اجرا نمی شد و آن ها قانون را دور می زدند که به تازگی بانک ها 
تصمیم گرفتند از این قانون تمکین کنند و ســود سپرده 1۵ 
درصدی دریافت کنند که در نتیجه سود سالانه تغییر نکرده است. 
یکی از عواملی که بانک های متخلف آن را به عنوان اهرم فشاری 
برای تمکین خودشان از قانون اعلام کرده اند، مالیات است زیرا، 
سازمان امور مالیاتی سود سپرده بالاتر از 1۵ درصد را بهره می داند 
و از مابه التفاوت سود بالاتر از قانون و سود 1۵ درصدی، مالیات ۲۵ 

درصدی اخذ می کند.
       فشار مالیات بر تمکین از سود سپرده 1۵ درصدی

در این زمینه، رئیس کل سازمان امور مالیاتی ضمن تایید گفته 
ذکر شده در بالا، به ایسنا توضیح داد که سیستم بانکی به هر دلیل 
ســودهای سپرده بیشــتر از 1۵ درصد را پرداخت و دریافت 
می کردند که سازمان امور مالیاتی برای تامین هدف شورای پول 

و اعتبار و استفاده از ابزار مالیاتی برای اعمال قانون، سود سپرده های 
بالاتر از 1۵ درصد که بانک ها دریافت کرده بودند را به عنوان هزینه 
قابل قبول مالیاتی نپذیرفت و نخواهد نپذیرفت. طبق گفته پارسا 
سیســتم بانکی هزینه ای را برای سود ســپرده های بانکی 
می پرداخت که سازمان مالیاتی آن را به عنوان هزینه قانون قبول 
مالیاتی نمی دانست و سیستم بانکی را مجبور کرد تا از قانون 
تمکین کند و سودی بالاتر از 1۵ درصد برای سپرده های بانکی 
دریافت نکند. در ادامه این مقام مسئول خاطرنشان کرد که اکنون 
که نرخ واقعی ســود سپرده ها منفی اســت، مالیات بر سود 
سپرده های بانکی موضوعیت ندارد و این سازمان برنامه ای هم در 

این زمینه ندارد. 
      اقدامات احتیاطی بانک مرکزی برای سودهای بانکی

علاوه بر مالیات، رئیس کل بانک مرکزی درباره روند اخیر نرخ سود 
سپرده و سود بین بانکی اقدامات احتیاطی را که در این زمینه موثر 
بوده اند را، اعلام کرد که شامل نظارت جدی و مدیریت شده بانک 
مرکزی بر بانک ها و موسسات اعتباری ناتراز و مشکل دار، براساس 
اختیارات کسب شده از سران قوا، تجدیدنظر در صلاحیت فنی 
مدیران بانک هایی که عملا ناقض مقررات مصوب بوده اند و تداوم 
اعمال مقررات، جلوگیری قاطع از اضافه برداشــت بانک ها و 
موسسات اعتباری و کاهش تدریجی و رساندن آن به حداقل 
ممکن است.  همچنین ادغام عملی بانک های وابسته به نیروهای 
مسلح طی تشریفات اداری آن در چند هفته آینده ، آغاز به کار 
عملیات بازار باز و تلاش برای توسعه آن، که در کنار سایر اقدامات، 
به تعدیل غیردستوری و تدریجی نرخ سود بین بانکی، سود بانکی 
و اوراق خزانه کمک کرده است و شفاف سازی تراکنش های بانکی 
و اعمال مقررات شدید در نقل و انتقال پول، برای مبارزه با پولشویی 

نیز، از جمله این اقدامات احتیاطی هستند.

مردی از میان ما رفت که بی ریا و عاشقانه و بی ادعّا زیست و مظلومانه و غریبانه از این 
جهان رخت بربست و الگویی کم نظیر از خدمت به خلق و نوع دوستی را برایمان به 
یادگار گذاشت. بیش از سی سال تلاش مجّدانه و خالصانه این بنده متواضع و چنان در 
اذهان همکاران دور و نزدیک او نقش بسته است که بی شک ، او را همواره در خاطر 
تمامی اعضای خانواده بزرگ بانک مســکن، زنده نگاه خواهد داشت. خیرخواهی و 
دلسوزی برای همکاران و تلاش برای ارتقای نام و آرمان بانک مسکن و قلبی که همیشه 
به عشق  مردم ، میهن و بانک می تپید ، دلیل محبتی است که پروردگار از او در دلهای 
بندگانش اراده فرموده است. صداقتِ بی نظیر، مسئولیت پذیریِ مُجدّانه ، اهتمامِ 
مشفقانه، همدلی و فصاحت کلام،  ویژگی هایی است که همواره از او در خاطرها باقی 
خواهد ماند. بدون کمترین تردید، راه روشن او را در خدمت رسانی به هم میهنان و تعالی 
بیشتر بانک ادامه خواهیم داد و برای آن روح بزرگ، از درگاه خالق مهربان و صاحب سفره 
گسترده و پر نعمت و مالامال از رحمتِ رمضان ، علوّ درجات آرزو می نماییم .  سفر این 
مدیر تلاشگر،صادق، مسوولیت پذیر،منصف و بی ادعا به ابدیت خسرانی برای نظام بانکی 

کشور است.جای خالی او حس خواهد شد و یادش ارجمند باقی خواهد ماند.

رحیمیانارکی
مدیرعاملبانک
مسکنجاودانهشد

ابوالقاسم رحیمی انارکی

دکتر  اسماعیل للـه گانی مدیر عامل  بانک رفاه کارگران در بازدید از خیریه جواد الائمه 
اسلامشهر که در حوزه پوشاک فعالیت می کند  گفت: شکل گیری مرکز حمایت های 
اجتماعی در مناطق محروم و کمک به ایجاد اشتغال از اهداف اصلی بانک رفاه، همکاری 
و تعامل با فعالان اقتصادی با رویکرد ایجاد اشتغال در مناطق محروم کشور است که 
شکل گیری مرکز حمایت های اجتماعی در این مناطق از برنامه های جدید و در دست 
اجراست تا بتوانیم در مسیر تحقق شعار سال که »جهش تولید« است، گام برداریم و با 
توجه به سوابق خیریه که ایجاد اشتغال را در مناطق محروم پیگیری می کند، می توانیم 
همکاری و تعامل مثبتی داشته باشیم و برنامه ها را با کمک یکدیگر به پیش ببریم و 
تامین سرمایه در گردش خیریه، راه اندازی کارگاه های کوچک و ایجاد اشتغال در مناطق 
محروم توسط خیریه و کمک برای فروش محصولات تولیدی از طریق ایجاد ارتباط بین 
خیریه و مشتریان از جمله کارگران و بازنشستگان، برنامه هایی است که می توانیم اجرا 
کنیم و در کارهای تولیدی یکی از مهم ترین بخش ها، فروش محصولات تولیدی است 
که با یک برنامه ریزی منطقی و مناسب می توانیم شبکه فروش محصولات تولیدی این 

خیریه را در سراسر کشور ایجاد و گسترش دهیم.

ایجاداشتغالدر
مناطقمحروماز
اولویتهایبانک

 اسماعیل للـه گانی

علیرضا قاری قرآن، مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: بر مبنای برنامه عدالت 
بنیان کردن اقتصاد و توسعه عدالت اجتماعی می توان به  بهسازی حاشیه کلان  شهرها 
و بافت های فرسوده اشاره کرد. و در این راستا سیاست کلی وزارت راه و شهرسازی و به 
تبع آن اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان توجه به توسعه درون زای شهری و 
جلوگیری از توسعه فیزیکی شهر است و از مهمترین پروژه های اقتصاد مقاومتی در 
بخش مسکن و باز آفرینی شهری، طرح توسعه عدالت و ساماندهی حاشیه نشینی ها، 
رونق بازار مسکن و طرح اقدام ملی را می توان نام برد. و به همین منظور در استان 
اصفهان، سال گذشته چهار محله هدف در باز آفرینی شهری، سه محله در باز آفرینی با 
بافت ناکارآمد میانی و چهار محله بازآفرینی با بافت تاریخی مدنظر قرار گرفت و  بالغ بر 
1۵3 میلیارد ریال تسهیلات و وجوه  اداره شده به متقاضیان نوسازی مسکن در بافت 
های فرسوده، پرداخت شد و  جهت رونق بازار مسکن در طرح اقدام ملی مجموعاً ساخت 
۷۰۷۸۰ واحد در استان اصفهان برنامه ریزی شده است که در سال گذشته احداث ۴۰ 
هزار واحد مسکونی در سطح این استان و سه شهر جدید فولادشهر، بهارستان و مجلسی 

با مشارکت سرمایه گذاران و پیمانکاران واجد صلاحیت آغاز شده است.

نقشراهوشهرسازی
استاناصفهاندر
رونقتولیدمسکن

علیرضا قاری قرآن

عبدالهاشم حسن نیا معاون وزیر راه و شهرسازی و رئیس سازمان راهداری و حمل و 
نقل جاده ای، وارادت اتوبوس فرسوده از اروپا را تکذیب کرد و از آغاز نوسازی ناوگان 
حمل و نقل جاده ای و صدور مجوز واردات کامیون های زیر سه سال ساخت، تا یک ماه 
آینده خبر داد.  وی با بیان این که تولیدات کارخانه های داخلی تولیدکننده اتوبوس و 
کامیون در حد استاندارد های اروپا علی رغم شرایط تحریمی گفت: ما در 1۰ سال 
گذشته حتی اتوبوس هم صادر می کردیم، اما در حال حاضر این کارخانه ها با مشکل 
تأمین ارز مواجهند و امیدواریم این مشکلات با اجرای طرح نوسازی ناوگان جاده ای با 
نام »طرح ریاست جمهوری« مرتفع شود و  علت فعالیت کامیون های فرسوده در 
جاده ها، گفت: ما تولیدکننده کامیون نیستیم و در این بخش، مصرف کننده محسوب 
می شویم.وی با اشاره به وجود 1۵ هزار اتوبوس در کشور با عمر متوسط 1۰ سال و زیر 
1۰ سال افزود: در حال حاضر 3۵۰ هزار کامیون نیز در حمل و نقل برون شهری تردد 
می کنند که با احتساب کامیون های درون شهری به ۵۰۰ هزار دستگاه می رسدو ما 
برای پویاتر کردن حوزه حمل و نقل پیشرفت های خوبی کردیم، اما به دلیل تحریم ها 

دچار مشکلاتی شدیم و امیدواریم با مکانیزم های دیگر این مشکلات را حل کنیم.

نوسازیناوگانحملو
نقلجادهایتایکماه
آینده

عبدالهاشم حسن نیا

فاطمه هاشمی  رئیس بنیاد بیماری های خاص:
انتقالارزومشکلاتگمرکی؛دوگرهاصلی

وارداتداروهایبیمارانخاص

فاطمه هاشمی  رئیس بنیاد بیماری های خاص، 
درباره وضعیت درمانی و دارویی بیماران خاص 
در کشور با توجه به شرایط کرونا، گفت: در دوران 
تحریم با مدیریتی که وزارت بهداشت داشته 
است، بیماران مان دچار مشکل جدی نشده اند. 
البته در مقاطعی دارو کم شده که با پیگیری، 
داروها تأمین شده اند. البته وضعیت واردات دارو به دلیل بحث تأمین ارز بسیار 
دشوار است. وی درنشست ویدئو کنفرانسی با خبرنگاران افزود: در بیماران 
دیالیزی ست صافی دیالیز و امکانات مورد نیازشان از ۲۰ سال قبل در داخل 
کشور تولید می شود. البته گاهی با کمبودهایی مواجه می شویم که سریعاً آن 
را از خارج از کشــور تأمین می کنند. داروهایشان هم در داخل کشور تولید 
می شود. برای بیماران پیوند کلیه نیز داروی خارجی وارد می شود و هم تولید 
داخلی آن وجود دارد. برای بیماران هموفیلی، تالاسمی، سرطان، دیابت و... 
برخی داروها در کشور تولید می شوند. البته همان داروهای تولید داخلی هم 
گاهی دچار کمبود می شود؛ چراکه باید برخی مواد اولیه را از خارج از کشور وارد 
کنند که برای انتقال ارز مشکلاتی دارند و گاهی هم در گمرکات کشور دچار 
مشکل می شوند. وی تأکید کرد: نه فقط داروهای بیماران خاص، بلکه در حوزه 
برخی داروهایی که برای بیماران خاص هم نیستند، دچار مشکل هستیم. افراد 
زیادی حتی برای تأمین داروهای مختلف از جمله آلزایمر به ما مراجعه می کنند. 
متأسفانه در برخی موارد خدمات مشکلاتی هست و به عنوان مثال دارویی که 
پیش از این وارد می شد و بسته ای 3۵ هزار تومان به فروش می رسید، الان 
دیگر در بازار پیدا نمی کنید. برخی داروخانه ها هم اعلام می کنند که فقط یک 
بسته دارند و داروی 3۵ هزار تومانی را به قیمت 1۶۰ هزار تومان می فروشند. 
هاشمی ادامه داد: مراکز دیالیز و تزریق خون را به گونه ای تجهیز کرده و امکاناتی 
در اختیارشان قرار دادند که مواجهه بیماران خاص را با بخش های کرونا به 
حداقل برسانند. در عین حال در بیماران خاص امکان تأمین دارو و درمان از راه 
دور در شرایط کرونایی، وجود ندارد؛ چراکه به عنوان مثال بیماران دیالیزی باید 
حتماً برای دیالیز به مراکز درمانی مراجعه کنند یا بیماران تالاسمی باید برای 
تزریق خون به مراکز درمانی مراجعه کنند. البته برای هموفیلی ها و دیابتی ها 
که گاهی اوقات نیازی به مراجعه به مراکز درمانی ندارند، بحث تهیه دارو وجود 
دارد. وی با بیان اینکه برنامه ارسال داروهای بیماران خاص به در منزل شان 
به دلیل همزمانی با بروز کرونا در کشــور هنوز اتفاق نیفتاده است، افزود: ما 
درخواست کردیم که ترتیبی داده شود و این داروها در مراکز درمانی به بیماران 
ارائه شود، اما این موضوع هم نیاز به ایجاد زیرساخت هایی دارد و از نظر بیمه ای 
هنوز آماده نیست. فکر نمی کنم تهیه داروهای بیماران خاص از طریق اینترنتی 
بزودی و در این شرایط کرونایی امکان پذیر باشد، بنابراین بیماران در مراجعه 
به داروخانه ها حتماً فاصله گذاری اجتماعی را رعایت کنند. از طرفی در حال 
حاضر مشکل تأمین دارو هم وجود دارد و این امکان نیست که بتوان داروی سه 
یا چهار ماهه بیمار را به او داد. بنابراین باید برنامه ریزی شود که بیماران بتوانند 
داروهایشان را دو تا سه ماه یکبار دریافت کنند، اما برای داروخانه ها این امکان 

وجود ندارد که یکباره داروی چند ماهه بیماران را ارائه دهند.

دکتر سید ضیاء ایمانی مدیرعامل بانک سینا با بیان آنکه سودآوری یکی از دغدغه 
های اصلی هر نهاد پولی و مالی است، افزود: در این مقطع و بازه زمانی که بسیاری از 
کسب و کارها دچار آسیب شده و هموطنان با مشکلاتی روبه رو شده اند، بحث 
سودآوری خیلی مدنظر نیست، بلکه باید تلاش شود تا وضعیت شاخص های منابع و 
مصارف متعادل تر شود. در این خصوص همکاران و مدیران مناطق باید عزم را جزم 
کرده با اراده جمعی همانند سنوات گذشته، عملکردی مطلوب و شایسته در پایان 
سال 99 ارائه دهند تا رضایت ذینفعان، سهامداران، سپرده گذاران و همکاران محقق 
گردد. وی با اشاره به اینکه شروع سال 9۸ با بحران سیل و زلزله همراه بود و پایان سال 
نیز متاسفانه کشور درگیر بحران بین المللی و بیماری کرونا شد، خاطرنشان کرد: در 
پی بروز این بحران ها، مشکلات زیادی برای جامعه و بخصوص حوزه نظام پولی و 
بانکی کشور بوجود آمد، که مسئولیت ما برای عبور از این بحران را سنگین تر ساخته 
است. امیدوارم به برکت ماه مبارک رمضان و دعای خیر تک تک عزیزان و رعایت 
نکات بهداشتی لازم از سوی هموطنان گرامی، در پایان ماه مبارک رمضان شاهد پایان 

بحران ویروس کرونا در ایران و کل جهان باشیم.
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 مهندس هاشم امینی مدیرعامل آبفا استان اصفهان 
در نشست بررســی راهکارهای درآمدی بخش 
مشترکین تصریح کرد: هرچند شیوع ویروس کرونا 
باعث بروز مشکلات زیادی در جهان شده است، اما 
این مسئله باعث نمی شود تا ما در ارائه خدمات خود 
به مشترکین کوتاهی کنیم. وی با اشاره به این که 
باید به سبک زندگی همراه با کرونا عادت کنیم افزود: 
دنیا با این موضوع کنار آمده که افراد باید ضمن حفظ 
سلامتی خود، به کارهای روزمره و وظایف شغلی 

شان بپردازند. وی  در عین حال با 
اشاره به افزایش مصرف آب به علت 
شرایط ویژه بهداشتی گفت: با توجه 
به این که هنوز سامانه دوم آبرسانی 
اصفهان بزرگ وارد مدار بهره برداری 
نشده و فصل تابستان نیز در پیش 

اســت، برنامه ریزی برای تامین آب شرب سالم و 
بهداشتی مشترکین تحت پوشش در دستور کار 
قرار گرفته اســت.   ایشــان  در بخش دیگری از 

سخنانش حوزه خدمات مشترکین 
را خط مقدم جبهه خدمت رسانی به 
مردم دانست و با اشــاره به ادغام 
شــرکت های آبفای شــهری و 
روستایی گفت: باید از فرصت ایجاد 
شده برای انسجام بیشتر و ارتقای 
خدمات به مردم استان پهناور اصفهان استفاده کرد.  
رضا رضایی  معاون خدمات مشترکین و درآمد آبفا 
استان اصفهان نیز در این نشست گزارشی از چالش 

های این حوزه پس از شیوع ویروس کرونا ارائه کرد 
و گفت: فعالیت دوبــاره ارزیابان و ماموران قرائت 
کنتــور آب، با رعایت نکات بهداشــتی از ابتدای 
اردیبهشــت ماه جاری آغاز شد و  در عین حال بر 
پیمایش انشعابات آب و فاضلاب و شناسایی انشعاب 
های غیر مجاز و همچنین ادامه سیاست فروش 
انشعاب فاضلاب در مکان های دارای امکانات فنی 
با استفاده از تسهیلات قرض الحسنه و تقسیطی  در 

سال 1399تاکید کرد.

دکتر سید کمال تقوی نژاد معاون توسعه مدیریت 
منابع برنامه ریزی وزارت بهداشت درمان و آموزش 
پزشــکی گفت: تاکنون 3۰ هــزار نفر به صورت 
حقیقی و حقوقی روی اوراق نیکوکاری کرونا در بازار 
سرمایه سرمایه گذاری کرده اند که از این محل ۲۰ 
میلیارد تومان تأمین مالی شــده است. سرمایه 
گذاری ۲۰ میلیارد تومانی مردم روی اوراق کرونابه 
گزارش  اعتبار به نقل از صدا و سیما؛  وی در جلسه 
نحوه هزینه کــرد اوراق نیکوکاری کرونا در محل 
وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی با اشاره به 
اقدام مشــترک وزارت بهداشت و بازار سرمایه به 
فروش اوراق کرونا در بورس افزود: دکتر هامونی مدیر 
عامل فرابورس نمادی تحت عنوان نماد نیکوکاری 
تعریف کردند و دو نوع اوراق »کرونا یک« و »کرونا 

دو« را در بورس عرضه کردند که در کرونا یک مردم 
به طور مستقیم سهام را خریداری می کنند و در 
اختیار وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی قرار 
می دهند و در »کرونا ۲« مردم سهام را به نام خود 
خریداری کرده و همه یا بخشــی از منافع آن را در 

اختیار وزارت بهداشت قرار می دهند و تاکنون 3۰ 
هــزار نفر به صورت حقیقی و حقوقی در این نماد 
سرمایه گذاری کرده اند که از این محل تاکنون ۲۰ 
میلیارد تومان تأمین مالی شده است، ۵ میلیارد و 
3۰۰ میلیون تومان آن در بخش »کرونا 1« و 1۶ 
میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان در »کورونا دو« سرمایه 
گذاری شده اســت. ایشان  با اشاره به کمک های 
ارزشمند همه نهاد ها و اعتماد مردم به نظام سلامت 
گفت: هیأت امنا هزینه کرد اوراق کرونا با دو هدف 
انجام می شود اول شفافیتی را در زمینه هزینه ها 
تعریف کنیم و هزینه کرده ریال به ریال کمک ها و 
ســهام را گزارش دهیــم و دوم از اعتماد مردم 
پاسداری کنیم که نتیجه آن تقویت سرمایه است. 
وی با اشاره به درخواست رئیس جمهور مبنی بر 

اختصاص یک میلیارد یورو از محل صندوق توسعه 
ملی به منظور مبارزه با کرونا گفت: پس از موافقت 
رهبر معظم انقلاب روند اداری این تخصیص مالی 
در حال انجام است. وی با اشاره به کمک قابل توجه 
دولت در ابتدای ســال 99 به دانشگاه های علوم 
پزشکی گفت: تاکنون 3 هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان 
از انبار های دارو و تجهیزات وزارت بهداشت درمان 
و آموزش پزشکی صرف مقابله با کرونا شده است. 
ایشان  با اشاره به کمک های مردمی و حس نوع 
دوســتی مــردم در جریان کرونــا گفت: طبق 
گزارش هــای واصله مردم تا کنون ۵۰۰ میلیارد 
تومان به صورت نقدی و غیرنقدی به دانشگاه ها 
کمک کردند که برای تخت و تجهیزات و توسعه 

بنای بیمارستانی هزینه شده است.

شماری از کشاورزان شرق و غرب اصفهان با اجتماع در 
مقابل شرکت آب منطقه ای استان، اجرای مصوبات 
شورای عالی آب و شــورای هماهنگی زاینده رود را 
خواستار شدند. این عده با در دست داشتن پلاکاردهایی 
مبنی بر بی توجهی به اجرای مصوبات شورای عالی آب 
و به نوعی انحلال این شورا و تخصیص نیافتن آب برای 
کشت تابستان، خواهان رسیدگی و توجه مسئولان به 
خواســته خود شــدند.تعیین تکلیف حقابه های 

شهرستان ها و مناطق، تکمیل شبکه های آبیاری و قطع 
برداشت مستقیم آب از رودخانه، تصفیه پساب فاضلاب 
و برگرداندن آن به حقابه داران، اعتبار ویژه برای آبیاری 
نوین در حوضه  زاینده رود، دریافت سالانه ۴۵۰ میلیارد 
تومان بصورت علی الحســاب از صنایع برای جبران 
خسارات کشــاورزان و حل مشکلات رودخانه و آب، 
تکمیل طرح های انتقال آب تونل ســوم کوهرنگ و 
بهشت آباد و جلوگیری از برداشت حقابه های کشاورزان 

برای هر نوع مصرف دیگر و بسیاری مصوبات دیگر بود 
که در دولت دوازدهم به فراموشــی سپرده شد. وی  
درخصوص توزیع آب برای کشت صیفی در تابستان 
گفــت: در حالی که وزارت نیرو هیــچ اقدامی برای 
جلوگیری از برداشــت های بالادست چم طاق و سد 
زاینده رود نکرده و اجازه اقدام را هم از صنف کشاورزان 
گرفته است، متاسفانه شرکت آب منطقه ای اعلام کرده 
که امکان توزیع آب برای کشت صیفی در تابستان وجود 

ندارد.  این کشاورزان اعلام کردند در صورت نگرفتن 
نتیجه مطالبات خود را در استانداری پیگیری خواهند 
کرد. کشاورزان و باغداران شرق و غرب استان اصفهان 
به دلیل جریان دوره ای زاینده رود و خشکی های متوالی 
این رودخانه و توقف نسبی کشاورزی، در چند سال 
اخیر رسیدگی به وضعیت حقابه از زاینده رود و حل 

مشکلات معیشتی خود را خواستار هستند.
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فولاد مبارکه ضمن حضور در جبهۀ تولید به خوبی از سلامت کارکنان صیانت کرده است

حمیدرضا عظیمیان:  خلق ثروت از مواد اولیۀ معدنی جایگزین اقتصاد متکی به نفت

خدادادغریبپور:
ارزآوریبخشمعدنوصنایعمعدنینقش
ویژهایدرصادراتغیرنفتیکشورایفامیکند

خداداد غریب پور، معاون وزیر صنعت، معدن 
و تجارت و  رئیس هیئت عامل سازمان توسعه 
و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران ؛   معدن 
و صنایع معدنی ازجمله صنایعی است که 
می توانــد در  زمان کم رونقــی ِ بازار نفت، 
نقش آفرین باشد و بخشی از ارزهای موردنیاز 
دولت را برای کشور تأمین کند. امروز  توانایی 
تأمین  ورق های فولادی موردنیاز صنایع نفت و گاز و خودروسازی در کشور 
وجود دارد، به طوری که این بخش از نیاز داخلی که منجر به ارزبری هم می شده، 
به واسطة صنایع داخلی تأمین می شود. در این میان تکمیل زنجیرۀ ارزش 
ازجمله اقداماتی است که نه تنها مورد تأکید دولت در سال های گذشته بوده، 
بلکه صنایع معدنی و ازجمله فولادسازان بزرگ نیز به این سمت حرکت کرده 
و رکورددار اجرای طرح هایی شده اند که می تواند علاوه بر اشتغال زایی و رونق 
تولید داخلی، زمینه ساز ارزآوری برای کشور باشد. در واقع، تکمیل زنجیره های 
ارزش در صنعت فولاد ازجمله راهکارهایی است که می تواند منجر به جهش 
تولید و رونق هرچه بیشتر صنایع معدنی کشور شود. وی از چشم انداز اجرای 

طرح های معدنی در سال 1399 می گوید. 
        بــا توجه به وضعیت کنونی فروش نفت در بازارهای جهانی و 
ضرورت تأمین ارز موردنیاز کشور، معدن و صنایع معدنی نقش 
مهمی بر عهده دارند. چه نقش و سهمی را می توان برای این بخش 

در حوزۀ جهش تولید در نظر گرفت؟
امسال می توانیم در بخش معدن و صنایع معدنی با افزایش استخراج و تولید، 
صادرات را افزایش دهیم. بر این اساس، بخش معدن و صنایع معدنی بین ۲۰ 
تا ۲۵ درصد صادرات غیرنفتی کشور را به خود اختصاص داده است و در این 
خصوص نیز خوشبختانه عملکرد بسیار موفقی داشته است. در این میان، نکتة 
حائز اهمیت آن است که ازآنجاکه محصولات معدنی و صنایع معدنی صادراتی 
ایران در تعداد زیادی از کشورهای دنیا معامله می شود، خطر آن برای صادرات 
کمتر است؛ بنابراین این کالاها همچون نفت نیستند که تنها چند کشور محدود 
خریدار آن ها باشند. می توانیم محصولات معدنی را به نقاط مختلف دنیا صادر  
کنیم. به هرحال، امسال با تدبیر مقام معظم رهبری »جهش تولید« نام گذاری 
شده است. این امر در ادامة نام گذاری سال های پیش، برنامه ای بلندمدت و 
هدف دار است که حرکت براساس آن می تواند کشور را به نقطة مطلوب خود 
نزدیک کند. واقعیت آن است که جهش تولید مفهومی عینی است که در سال 
99 در بخش معدن و صنایع معدنی محقق خواهد شد؛ چراکه این جهش، 
مرهون مجموعة برنامه ها و اقداماتی است که سازمان ایمیدرو طی سال های 
اخیر با مشارکت بخش خصوصی و در راستای سیاست های دولت و وزارت 
صنعت، معدن و تجارت اجرایی کرده است. به عبارت دیگر، سرعت گرفتن 
اجرای طرح های توسعه در زنجیرۀ فولاد، مس، آلومینیوم، سرب و روی و حتی 
طلا، از یک سو و ورود گام به گام پروژه های جدید به مدار تولید از سوی دیگر، 
دلیلی آشکار بر این امر است. ایمیدرو با هماهنگی بخش خصوصی، امسال 
برنامة راه اندازی ۲.3 میلیارد دلار طرح توسعه ای جدید را پیش رو دارد. این 
طرح ها ۸ هزار و 3۰۰ شغل مستقیم و ۶۴ هزار شغل غیرمستقیم ایجاد می کند، 
بنابراین در مجموع، بیش از ۷۰ هزار نفر به طور مستقیم و غیرمستقیم از این 
حوزه صاحب کار و درآمد می شوند. بعُد دیگر این طرح ها این است که کشورمان 
نیز از ثمرات افزایش تولیدات این بخش بهره مند خواهد شد. در این میان، 
ایمیدرو، پیش از این، کارگروهی را برای نظارت بر تحقق اهداف توسعه ای این 
طرح ها تشکیل داده که پایش مستمر، بررسی و برطرف کردن نقاط بحرانی 
حوزه های تولید و توسعه را بر عهده دارد. با چنین تجربه ای بنا داریم در سال 
99 نیز کارگروهی را با حضور نمایندگان همة شرکت های بزرگ برای تحقق 

جهش تولید در بخش معدن و صنایع معدنی و رفع موانع آن ایجاد کنیم.
       آیا امســال برای میزان صادرات   محصول معدنی به بازارهای 

جهانی هدف گذاری شده است؟
بله، این هدف گذاری صورت گرفته است؛ به این معنا که ایران همه ساله، حدود 
1۰ تا 11 میلیون تن فولاد به سایر کشورهای دنیا صادر می کند اگر شرایط به 
همین شکل فعلی ادامه یابد، حتما به هدف گذاری های صورت گرفته خواهیم 
رسید و درعین حال، به همین میزان می توانیم صادرات فولاد را تجربه کنیم.
 اجرای طرح های توسعه ای ایمیدرو در سال جهش تولید چگونه خواهد بود؟

ما امسال بیش از ۲ میلیارد دلار طرح در حوزۀ معدن و صنایع معدنی افتتاح 
خواهیم کرد و در کنار آن، حدود ۸ هزار نفر نیز به صورت مستقیم، مشغول به 
کار خواهند شــد که این ها به صورت مستقیم در جهش تولید مؤثر است، 
به هرحال هر طرحی که به بهره برداری می رسد، بخشی از بار تولید و اشتغال 

کشور را بر عهده می گیرد.
       فولاد جزو صنایع یکه تاز در حوزۀ صادرات محصولات معدنی 

است. مشخصا برای بخش فولاد چه برنامه ای دارید؟
صادرات فولاد ایران حدود ۴ میلیارد دلار است و سالانه برنامة صادرات بین 3 
تا ۴ میلیارد دلار را دنبال می کنیم. امســال نیز همین هدف گذاری شده و 
امیدواریم بتوانیم کار را به نحوی پیش ببریم که همین میزان صادرات را حفظ 

کنیم. به هرحال ارتقای میزان صادرات نیز در دستور کار است.
        در حوزۀ اجرای طرح ها و پروژه هایی که تکمیل کنندۀ زنجیرۀ 
تولید فولاد هستند، چقدر وارد عمل شده اید و این بخش چقدر از 
نظر سیاست گذار بخش معدن و صنایع معدنی حائز اهمیت است؟

واقعیت آن است که ما در مجموعة سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع 
معدنی ایران طرح های مختلفی را برای اجرا به منظور توسعة طرح های معدنی 
کشور در دستور کار داریم که اجرای دقیق آن ها نه تنها می تواند در حوزۀ رونق 
تولید مؤثر باشد، بلکه جهش تولید را هم رقم خواهد زد. در واقع، بر اساس 
برنامه ریزی های صورت گرفته از سوی ایمیدرو، تمامی بخش های زنجیرۀ فولاد 
برای ما حائز اهمیت است؛ به این معنا که در مجموعة ایمیدرو، هم سنگ آهن 
برای ما ارزشمند است و هم طرح های پایین دستی صنایع فولاد برای سازمان 
توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران حائز اهمیت است. به این معنا 
که حوزۀ تأمین سنگ آهن، فرآوری و سایر بخش های زنجیرۀ فولاد برای ما 

بسیار مهم است.
      آیا شما در حوزۀ صنایع فولاد نیز هدف گذاری کرده اید؟

ما در حوزۀ کنسانتره، امسال طرح کنسانترۀ فولاد مبارکه و کنسانترۀ فولاد 
خوزستان را افتتاح خواهیم کرد و طرح هایی را در مجموعة چادرملو و گل گهر 
پیش بینی کرده ایم که امیدواریم با اجرای آن ها بتوانیم بخشی از زنجیرۀ فولاد 
خود را در حوزه تولید و رونق آن، پرقدرت تر پیش ببریم. همان طور که می دانید، 
در واپسین هفته های سال گذشته، دو شرکت فولاد مبارکه و ملی صنایع مس 

افزایش سرمایه داشتند......
ادامه دارد

رییس کمیسیون ویژه حمایت از تولید 
ملی مجلس از بررسی تبعات اقتصادی 
کرونــا و راهکارهای جهــش تولید در 
کمیسیون متبوعش خبر داد. حمیدرضا 
فولادگر رییس کمیسیون ویژه حمایت 
از تولید ملی و نظارت بر اجرای اصل ۴۴ 
قانون اساسی مجلس در تشریح نشست 
کمیســیون متبوعش به حضور وزیر اقتصاد و دارایی، معاونان وی، 
روسای گمرک و سازمان امور مالیاتی و سازمان خصوصی سازی در 
این جلسه اشاره کرد. نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی 
افزود: یکی از دستور کارهای کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی 
بررسی آثار اقتصادی کرونا بود که مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اسلامی گزارشی درباره تاثیر کرونا بر اقتصاد کلان و خرد، اقتصاد خانوار، 
کاهش درآمد ناخالص ملــی و... ارائه کرد.وی با بیان اینکه رییس 
سازمان امور مالیاتی گزارشی از تصمیمات دولت در حوزه مالیاتی ارائه 
کرد، ادامه داد: اعضای کمیسیون خواستار اخذ تدابیر ویژه در زمینه 
بخشودگی های مالیاتی به منظور حمایت از کسب وکارهای متضرر از 
کرونا شدند.این نماینده مردم در مجلس دهم با اشاره به گزارش رییس 
گمرک اضافه کرد: گزارشی از صادرات و واردات انجام گرفته در سال 
9۸ ارائه شد. اگرچه اخذ مالیات، میزان صادرات و واردات در سال 9۸ 
نسبت به 9۷ مطلوب تر بوده اما باید از طریق اجرای پنجره واحد به 

انجام امور این بخش ها در سال 99 سرعت بخشید.

مدیر عامل و عضو هیات مدیره بیمه “ما”  با صدور 
حکمی، شهروز مجیدی را به سمت سرپرست 
معاونت برنامه ریزی و فناوری منصوب کرد.به 
گزارش  اعتبار به نقل از روابط عمومی بیمه “ما” ، 
مجیدی دارای تحصیــلات عالی در مدیریت 
فناوری اطلاعات اســت و از سال 139۰ دراین 
شرکت مشغول به فعالیت است. وی به مدت 9 سال به عنوان مدیر فناوری 
اطلاعات و ارتباطات فعالیت کرده است. گفتنی است مجیدی پیش از بیمه 
“ما” وطی سال های 13۸۵ تا 139۰ مدیریت فناوری اطلاعات بیمه آسیا 
را بر عهده داشت. کسب رتبه سوم در حوزه انفورماتیک در چهارمین دوره 
ارزیابی انفورماتیک شرکت های بیمه کشور ، از جمله افتخارات مدیریت 

فناوری اطلاعات شرکت بیمه “ما” در طی  سال های اخیر بوده است.

 امکان افتتاح حساب کوتاه مدت و سپرده بلندمدت 
غیرحضوری در اینترنت بانک ملل فراهم شد. در 
راستای توسعه خدمات بانکداری الکترونیک و 
کاهــش مراجعات حضوری به شــعب امکان 
فعال سازی غیر حضوری افتتاح حساب کوتاه مدت 
و ســپرده بلندمدت در اینترنت بانک موسسه 
اعتباری ملل فراهم شد.  به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی موسسه 
اعتباری ملل، کاربران اینترنت بانک موسسه می توانند بدون مراجعه به شعب 
و از طریق اینترنت بانک نســبت به افتتاح حساب کوتاه مدت و سپرده 
بلندمدت اقدام کنند. در حال حاضر با توجه به شیوع ویروس کرونا مشتریان 
می توانند از طریق اینترنت بانک و با مراجعه به سایت موسسه اعتباری ملل 
و کلیک روی اینترنت بانک وارد شده و مراحل افتتاح حساب را تکمیل کنند.  
از مشتریان درخواست می شود به منظور عدم شیوع بیماری کرونا و کاهش 
تردد در مکان های عمومی حتی المقدور به شعب موسسه مراجعه نکنند و 
از خدمات غیر حضوری موسسه از قبیل همراه بانک و اینترنت بانک موسسه 

استفاده کنند.

روابط عمومی بانک ملت با انتشار بیانیه ای درباره 
فعالیت های غیرقانونی و سودجویانه برخی کانال 
های تلگرامی با استفاده از نام و نشان این بانک به 

کاربران هشدار داد.
به گزارش روابط عمومی بانک ملت، اخیراً یک 
شــبکه از کانال ها و گروه های تلگرامی با ادعای 
پرداخت پول نقد در ازای عضویت و دعوت از دیگر کاربران برای عضویت، از 
نام و نشان تجاری بانک ملت استفاده نموده است. بر این اساس، مراحل 
قانونی ارایه اطلاعات این شبکه به مراجع قضایی و پلیس فتا آغاز شده و به 
کاربران شبکه های اجتماعی و پیام رسان ها توصیه می شود برای پیشگیری 
از هرگونه عواقب آتی عضویت در چنین گروه هایی با هوشیاری کامل عمل 

نمایند.
روابط عمومی بانک ملت تاکید کرده است، این بانک در پیام رسان تلگرام 
هیچ گونه کانال یا گروه رسمی نداشته و استفاده از نام یا نشان آن از سوی 
گروه ها و کانال ها، سوء استفاده تلقی شده و حق پیگرد قانونی برای بانک 

ملت محفوظ خواهد بود.

گزارش-1خبـــر

 معاون اول رئیس جمهوری عنوان کرد: فولاد 
مبارکه ضمن حضور در جبهة تولید به خوبی از 

سلامت کارکنان صیانت کرده است. 
حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل شرکت فولاد 
مبارکه در جلسه ای که به صورت ویدئوکنفرانس 
با حضور دکتر اسحاق جهانگیری، معاون اول 
ریاست جمهوری، وزیر صمت و معاونان این 
وزارتخانه برگزار شد، گزارشی از دستاوردهای 
فولاد مبارکه در حوزۀ تداوم تولید و اقدامات 
مدیریت شرکت برای حفظ سلامت کارکنان 
در مقابل ویــروس کرونا ارائه کرد. به گزارش 
خبرنگار فولاد، در جریان این جلسه، معاون اول 
رئیس جمهوری پس از استماع این گزارش، 
ضمن ابراز خرسندی از تدابیر این شرکت برای 
حفظ سلامت نیروی انسانی تصریح کرد: فولاد 
مبارکه ضمن حضور در جبهة تولید به خوبی از 
ســلامت کارکنان صیانت کرده است. وی با 
تأکید بر اهمیت تولید برای کشور، خاطرنشان 
کرد: برای ما اهمیت داشــت که بدانیم فولاد 
مبارکه به عنوان یک مرکز بزرگ صنعتی و با 
توجه به تعداد زیاد کارکنانی که در آنجا مشغول 
به کار هستند و نیز ضرورت حفظ تولید، چه 
تدابیری اتخاذ کرده که در این شرایط ویژه به 
جهت جلوگیری از شــیوع بیماری کرونا، با 

مشکل اساســی و بحران روبه رو نشده است. 
اکنون پس از شنیدن گزارش اقدامات خوب 
صورت گرفته از آقای مهندس عظیمیان، جا 
دارد از ایشــان و دیگر همکارانشان در فولاد 
مبارکه به جهت پیش بینی ها و مراقبت های 
صورت گرفته و ادامة حضور در جبهة تولید و 
کمک به چرخ اقتصاد کشور تشکر کنم. وی در 
ادامه افزود: ازجمله موارد مهمی که به نظر من 
در خصوص مقابله با شــیوع بیماری کرونا و 
کاهش تبعات ناشی از آن اولویت دارد، رسیدگی 
فوری و اورژانســی به گروه هایی اســت که 

آسیب پذیری بیشتری دارند. در مورد بیماری 
کرونا هم نباید ساده اندیشی کرد و آن طور که 
مشخص شده تا این لحظه در جهان برای مقابلة 
قطعی با این ویروس، راهکار قطعی علمی پیدا 
نشده است؛ بنابراین تصور اینکه مثلا تا یک ماه 
آینده این موضوع خاتمه پیدا خواهد کرد، تصور 
درستی نیست. دکتر جهانگیری تأکید کرد: در 
مورد ادامة فعالیت مردم و بخش های تولیدی 
که می خواهند نیازهای ضروری مردم را تأمین 
کنند باید راهکاری اندیشیده شود تا آن ها نیز 
بتوانند هم زمان با وجود کرونا، ضمن مراقبت از 

سلامت کارکنان، به فعالیت های خود ادامه 
دهند. معــاون اول رئیس جمهور خطاب به 
حاضران در جلسه افزود: دلیل این که بنده با 
حساســیت از مدیران عامل فولاد مبارکه و 
ایران خودرو به عنوان واحدهای بزرگ تولیدی 
دربارۀ تدابیر آن ها با توجه به تعداد زیاد کارکنان 
و ضرورت ادامة تولید سؤال کردم این است که 
به همة مدیران تولیدی تأکید مضاعف کنیم که 
صیانت و مراقبت از سلامت کارگران هم زمان با 
تولید برای حفظ تعادل تولید کشور مورد توجه 
قرار گیرد. وی ابراز امیدواری کرد این بیماری 
هر چه زودتر از همة کشورهای جهان دور شود. 
بنابراین گزارش، در این جلســه حمیدرضا 
عظیمیان مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه 
ضمن اشاره به وسعت حوزۀ فعالیت های این 
شــرکت در گسترۀ کشــور، به اجرای طرح 
غربالگری کارکنان شرکت فولاد مبارکه و انجام 
تدریجی آزمایش خون از تمام کارکنان اشاره 
کرد و به شرح تمامی اقدامات صورت گرفته از 
اواخر سال گذشته، با هدف ادامة فرایند تولید با 
در نظر گرفتن اولویت سلامت کارکنان پرداخت 
و عدم شیوع گســتردۀ این بیماری در میان 
کارکنان این شرکت را نشان از موفقیت اقدامات 

و تدابیر اتخاذشده در این شرکت دانست.

مهندس عظیمیان در آیین کلنگ زنی پروژۀ احداث 
سنگ شکن اولیة شمارۀ B و خط خردایش شمارۀ دو 
۴.۲ میلیون تنی شرکت فولادسنگ مبارکه، با تأکید بر 
به روزرسانی دانش و فناوری در صنعت، تصریح کرد: 
خوشبختانه در این زمینه اتفاقات خوبی در گروه فولاد 
مبارکه روی داده اســت.  وی با اشــاره به سودآوری 
اقتصادی با استفاده از فروش و صادرات خدمات متنوع 
گروه به خارج از فولاد مبارکه و دیگر کشورها گفت: با 
وجود توانمندی شرکت هایی نظیر ایریسا در گروه فولاد 
مبارکه، می توانیم به خارج از کشور خدمات نرم افزاری 
ارائه کنیم. باید جهانی اندیشــید تــا بتوان با اجرای 
پروژه هایی در آن سوی مرزها، فارغ از اقتصاد نفتی برای 
کشور درآمدزایی ارزی ایجاد کنیم.. مدیرعامل گروه 
فــولاد مبارکه در ادامه با تأکیــد بر این که ظرفیت و 
توانمندی های لازم برای نهادینه شدن این راهبرد در 
ایــن گروه وجود دارد گفت: معاونت تکنولوژی فولاد 

مبارکه، شرکت های فنی و مهندسی، ایریسا و شرکت 
پشتیبانی و توسعة فناوری به خوبی می توانند مباحث 
مربوط به بومی ســازی و صاحب تکنولوژی شدن را 
مدیریت و اجرا کنند. وی در ادامه، بر انسجام و هماهنگی 
کل گــروه فولاد مبارکه تأکید کــرد و با بیان این که 
هیچ یک از شرکت ها نباید تفکر جزیره ای داشته باشد، 
گفت: علاوه بر شرکت های یادشده، معاونت امور معادن 
فولاد مبارکه نیز باید با همکاری شرکت های فلزتدارک 
و فولادسنگ، فعالیت های تجاری و خریدوفروش در 
حوزه فعالیت خود را در راستای اهداف فولاد مبارکه 
پیش ببرد. عظیمیان بر ضرورت دوراندیشی، انجام 
فعالیت های تحقیقاتی با استفاده از دانش و تخصص 
داخلــی مجموعه و بهره گیــری از تجربیات علمی 
دانشگاه ها تأکید کرد و گفت: مادام که افکار گروه بزرگ 
باشد، اتفاقات بزرگی هم رخ می دهد؛ همچنان که امروز 
در شرکت فولادسنگ شاهد آنیم که سنگ شکن دوم 

وارد مرحلة احداث شده و در آینده نیز شاهد راه اندازی 
فاز سوم کوره خواهیم بود. نتیجة این اقدامات تأمین کل 
آهــک موردنیاز فولاد مبارکه در این بخش و ســایر 
نیازهای معدنی، تجهیزاتی و تکنولوژیکی در بخش های 
دیگر بدون نیاز به واردات خواهد بود و چه بسا به صادرات 
در همة حوزه ها بینجامد. وی خاطرنشان کرد: با تمرکز 
و مدیریت بر اهداف ترسیم شده در سه سال آینده بخش 
قابل توجهی از پروژه های شــرکت فولادســنگ با 
همکاری دانشــگاه ها و مراکز تحقیقاتی به سرانجام 
خواهد رسید و درآمد اصلی شرکت فولادسنگ از محل 
صادرات خواهد بود. وی در بخش دیگری از سخنان 
خود با تأکید بر این که شرکت فولاد مبارکه شرکتی 
بین المللی اســت و انتظار می رود جهانی رفتار کند، 
تصریح کرد: همة ما بسیج شده ایم که شرکت فولاد 
مبارکه را از تولیدکنندۀ صرف ورق های فولادی به یک 
شــرکت فناور و صاحب تکنولــوژی تبدیل کنیم. 

خوشبختانه روند فعالیت ها تاکنون امیدوارکننده بوده 
و جهش خوبی را نشان می دهد. مدیرعامل فولاد مبارکه 
در ادامه از تمرکز فولاد مبارکه بر منطقة هرمزگان و 
اجرای توسعه های گروه فولاد مبارکه در این منطقه در 
سال جدید خبر داد و گفت: در مسیر صاحب تکنولوژی 
شــدن، باید با مدیریــت متمرکز و دقیــق، از تمام 
ظرفیت های فکری نخبگان و شرکت هایی که می توانند 
در این زمینه یاری رسان فولاد مبارکه باشند استفاده 
کرد. به خاطر داشته باشیم اجرای هریک از این پروژه ها 
به تنهایی می تواند اشتغال زایی قابل توجهی به همراه 
داشته باشد. وی در بخش پایانی سخنان خود بر انجام 
کار ایمن در فضایی کاملا آرام و مفرح تأکید کرد و گفت: 
مسلما لازمة دست یابی به همة اهداف یادشده، وجود 
نیروی انسانی سالم و شاداب است. امیدوارم در سال 
جهش تولید و به ویژه از نیمة دوم سال، شاهد اتفاقات 

خوبی در گروه فولاد مبارکه باشیم.
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کاپیتان های برتر تاریخ تیم ملی فوتبال ایران در ادوار مختلف

مرداد 99؛ تاریخی تازه برای واگذاری پرسپولیس و استقلال

خبـــرخبر
در طول تاریخ فوتبال ایران، بازیکنان زیادی بازوبند پر 
افتخار کاپیتانی تیم ملی را بر بازو بسته اند و آمار و ارقام 
جالبی را رقم زده اند اما در طول جام های جهانی، یک 
طلسم باقی مانده است.  تیم ملی فوتبال ایران که اولین 
بازی خود را در سال 133۰ مقابل افغانستان انجام داد، 
در ۶9 سال اخیر بیش از ۵۵۰ بار در بازی های رسمی و 
غیر رسمی به میدان رفته است. در این مدت تیم ملی 
کشورمان کاپیتان های متعددی داشته که نام بسیاری 
از آنها در تاریخ فوتبال ایران نقش بسته است. بازیکنی 
که بیشتر از همه بازیکنان دیگر در تاریخ دیدارهای تیم 
ملی بازوبند کاپیتانی را بر بازو بسته، کسی نیست جز 
علی دایی، بهترین گلزن ملی ایران و جهان. دایی که با 
1۰9 گل زده، بهترین گلزن ملی ایران و جهان است و 
با 1۴9 بازی ملی بعد از نکونام دارای بیشترین بازی ملی 
است، با ۸۰ کاپیتانی، رکورددار تعداد کاپیتانی در تیم 
ملی ایران است.دایی در جام های جهانی، ملت های 
آسیا، مقدماتی های این مسابقات و بسیاری از دیدارهای 
تدارکاتی و غیر رسمی دیگر کاپیتان تیم ملی بوده است.

بهترین گلزن ملی کشورمان ۲ بار در جام جهانی ۲۰۰۶ 

آلمان، ۴ بار در جام ملت های ۲۰۰۰ لبنان و ۶ بار در جام 
ملت های ۲۰۰۴ چین، مفتخر به بستن بازوبند کاپیتانی 
تیم ملی ایران شده که این ازجمله مهمترین رویدادهایی 
است که وی نقش کاپیتان را ایفا کرده است. بعد از دایی، 
جواد نکونام با ۵۶ و احمدرضا عابدزاده با 3۸ کاپیتانی در 
رده های بعدی قرار دارند و تیم ملی کشورمان از ابتدا 
تاکنــون در ۵ جام جهانــی 19۷۸ آرژانتین، 199۸ 
فرانسه، ۲۰۰۶ آلمان، ۲۰1۴ برزیل و ۲۰1۸ روسیه در 
1۵ مسابقه،حضور داشته که ۸ بازیکن در آن بازوبند 

کاپیتانی بسته اند.علی پروین اولین نفری بود که در جام 
جهانی بازوبند کاپیتانی تیم ملی را بر بازو بست و این 
اتفاق در دیدار مقابل هلند در جام جهانی 19۷۸ افتاد 
که بازی با نتیجه 3 بر صفر به سود هلند به پایان رسید.
فقط در جام های جهانی ۷۸ آرژانتین و ۲۰1۸ روسیه 
تیم ملی در هر 3 دیدار با یک کاپیتان به میدان رفت و 
برای همین است که علی پروین و جواد نکونام هر کدام 
با 3 کاپیتانی در جام های جهانی بیشــترین سهم را 

داشته اند.

نادر محمدخانی و احمدرضا عابدزاده در جام جهانی 
199۸ فرانسه، علی دایی و یحیی گل محمدی در جام 
جهانی ۲۰۰۶ آلمان و مسعود شجاعی و احسان حاج 
صفی در جام جهانی روسیه ،کاپیتانی تیم ملی را بر عهده 
داشته اند.البته تاکنون هرگز پیش نیامده که در جام های 
جهانی، کاپیتان های تیم ایران موفق به گلزنی شوند. 
سیروس قایقران، علی دایی و جواد نکونام هر کدام در 
دو دوره از جــام ملت ها کاپیتانی تیم ملی را بر عهده 
داشته اند. قایقران در سالهای 199۲ ژاپن و 199۸ قطر، 
علی دایی در سال های ۲۰۰۰ لبنان و ۲۰۰۴ چین و 
جواد نکونام نیز در سالهای ۲۰11 قطر و ۲۰1۵ استرالیا 
کاپیتان تیم ملی بودند.اما حســن حبیبی در جام 
ملت های آسیا سال 19۶۸ کاپیتان تیم ملی بود تا این 
پیشکسوت اولین کاپیتان تیم ملی در همه ادوار جام های 
ملت های آسیا باشد. مصطفی عرب، پرویز قلیچ خانی، 
ناصر حجازی، محمد پنجعلی، سیروس قایقران، مجتبی 
محرمی، علی دایی، مهدی مهدوی کیا و جواد نکونام 
همه بازیکنانی هستند که در ادوار مختلف جام های 

ملت های آسیا کاپیتان تیم ملی بوده اند.

علیرضا صالح رئیس سازمان خصوصی سازی گفت:  
به زودی دارایی های ۲باشــگاه پرطرفدار قرمز و آبی از 
بدهی هایشان بیشتر شده و آنها وارد بورس خواهند شد 
و باشگاه های پرسپولیس و استقلال تا مردادماه در بورس 
پذیرش می شــوند. او  مدعی شــد که کارهای ورود 
پرسپولیس به بورس تقریبا نهایی شده و استقلال هم 
به زودی نهایی می شــود: »دارایی ها و برند باشــگاه 
پرسپولیس مشخص شده. این باشگاه برند ۴۵طبقه خود 
را در اداره مالکیت معنوی شرکت ها ثبت کرده و در حال 
ارزیابی است. برای باشگاه استقلال نیز، بررسی دارایی ها 
و ارزشگذاری در حال انجام است، ضمن اینکه ۵طبقه از 
برند باشگاه استقلال به ثبت رسیده و ۴۰طبقه دیگر در 
حال ثبت است.و ۲ورزشگاه مرغوبکار و درفشی فر به نام 

استقلال و پرسپولیس شده  است. او همچنین گفته که 
قرار است مالک ساختمان هایی شوند که فدراسیون 
فوتبال از سال ها پیش در اختیارشان قرار داده بود: »سند 
ساختمان های در اختیار این ۲باشگاه به نامشان ثبت 
نشده بود و با توجه به برنامه زمانی که در هیأت واگذاری 
سرخابی ها به بخش خصوصی داشتیم، در این خصوص 
جلسات متعددی با وزارت ورزش و جوانان برگزار کردیم. 
با اهدای ساختمان ها و ۲زمین به سرخابی ها به طور 
عملی دارایی های استقلال و پرسپولیس از بدهی های 
آنها بیشتر می شود و ورشکست نمی شوند.«اولین بار 
نیست که یک مقام دولتی ادعا می کند پرسپولیس و 
استقلال به زودی به بخش خصوصی واگذار می شوند. 
آرشیو اخبار می گوید نخستین بار در دولت هفتم و هشتم  

این موضوع مطرح شــد. در ۸ســال دولت محمود 
احمدی نژاد هم بارها مدیران ورزش دم از واگذاری زدند. 
این روند خسته کننده و تکراری در دولت حسن روحانی 
هم تکرار شد. چندبار بحث مزایده به میان آمد و حتی 
کار به بررسی اهلیت خریداران کشیده شد. اما هربار به 
بهانه ای واگذاری منتفی شد.ابتدای سال139۸، مسعود 
سلطانی فر در گفت وگویی به صراحت پایان سال را زمان 
قطعی واگذاری عنوان کرد. ادعایی که رفت کنار دیگر 

ادعاهای مدیران دولتی در چند دهه اخیر.
ارزش هر برگ سهام عدالت 11میلیون تومان

علیرضا صالح رئیس سازمان خصوصی سازی گفت: ارزش 
روز هر برگ سهام عدالت 11میلیون تومان شده است   و 
سال ۸۵ با اجازه رهبری، سهام عدالت ایجاد شد که برای 
افراد تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی تخفیف 

۵۰ درصدی در نظر گرفته شد که باید ظرف 1۰ سال اقساط 
سود شرکت ها به خزانه واریز می شد پس از گذشت این 
مدت یعنی در ســال 9۵ برای مشمولان کمیته امداد و 
سازمان بهزیستی سهام یک میلیون تومانی و برای سایر 
افراد سهام ۵3۰ هزار تومانی در نظر گرفته شد که در مجموع 
تعداد سهام داران عدالت به ۴9 میلیون و 1۰۰ هزار نفر رسید. 
به گفته رئیس سازمان خصوصی سازی، امسال 3۰۰ هزار 
میلیارد تومان از دارایی های سهام عدالت وارد بورس شده 
که بورس ایران را با ۶۰ میلیون فعال، به بزرگ ترین بورس 
دنیا تبدیل می کند. وی با بیان اینکه تمام اطلاعات مشمولان 
شامل اسم، شماره ملی، میزان سهام و… ثبت شده است، 
ادامه داد: تاکنون سه دوره سود به سهام داران عدالت واریز 
شده اســت. برای ســال 99 نیز پس از جمع آوری سود 

شرکت ها به  حساب افراد واریز خواهد شد.
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قالیبافمنتخبمردمتهراندرمجلسیازدهم:
دعوتازگروههایجهادیبرایحضور

درپویش»ایرانهمدل«

شرطبهرهمندیازمعافیتهایمالیاتی
صادرکنندگانمشخصشد

رئیسهیاتمدیرهباشگاهاستقلال:
ماچیزیبرایپنهانکردننداریم

محمدباقر قالیباف منتخب مردم تهران در 
یازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی 
ضمن پیوستن به پویش سراسری »ایران 
همــدل«، از گروه های جهــادی و همه 
منتخبان مردم در مجلس یازدهم دعوت 
کرد تــا در پویش مؤمنانه و مهربانان ایران 
همدل مشارکت کنند و زنجیره همدلی را به 

تمام نقاط ایران گسترش دهند.
متن پیام قالیباف به شرح زیر است: 

از همان روز نخست که رهبر معظم انقلاب همه را به تلاش و برنامه ریزی در 
جهت برگزاری رزمایش همدلی و مواســات دعوت کردند، بســیاری از 
خیریه های محلی و منطقه ای، هیئت های مذهبی، پایگاه های بســیج و 
نهادهای دولتی و غیردولتی تلاش کردند تا هرکدام برای رقم زدن ماه رمضانی 
متفاوت قدم بردارند. ماه رمضانی که با موج همدلی عمومی مردم برای رفع 
مشکل از هم شناخته شود. حالا و با شروع ماه مبارک رمضان، پویشی ملی 
راه افتاده است تا همه این تلاش ها را یکجا و متحد در کنار هم جمع کند. از 
آوای خوش هرکدام از این اقدامات مؤمنانه، صدایی گوش نوازتر بسازد و همه 
ما را فارغ از هر تفاوتی که داریم دور مفهومی ارزشمند به نام ایران همدل جمع 
کند، پویشی که دفتر نشر رهبر انقلاب با هدف دعوت عمومی از همه افکار و 
سلیقه ها و نه فقط قشری خاص به راه انداخته است و همین، امتیاز ویژه این 
پویش ملی اســت  و ایران همدل با مشارکت هم ما ممکن می شود؛ ایران 
همدل یعنی ایران هم صدا؛ یعنی ایران متحد؛ یعنی همه باهم برای لبیک به 
یک اقدام هوشمندانه. ایران همدل یعنی مردمی که به فکر هم هستند، مردمی 
که مســیری جدید در دل هر سختی و دشواری باز می کنند و مردمی که 
مفهوم متعالی مواسات را همدلانه معنا می کنند. درد دیگری را درد خود 
می دانند و به دنیا نشان می دهند که نه تنها می توان در اوج مشکلات، حریص تر 
و خودخواه تر و تندمزاج تر نشد که حتی می توان با پیروی از آیین مهربانانه ای 
که اهل بیت آموخته اند، دست ودل بازتر و خوش اخلاق و مهربان تر و همدل تر 
هم شد و در همین راستا ما هم که برای رزمایش همدلی برنامه ریزی عملیاتی 
کرده بودیم، با هم افزا کردن همه تلاش های مردمی و جهادی قرارگاه امام 
رضا )ع( ذیل پویش سراسری ایران همدل تمام تلاش خود را به کار می بندیم 
تا با انگیزه و توانی مضاعف در این مسیر قدم برداریم . در نهایت برای اینکه 
زنجیره همدلی قطع نشود، از همه گروه های مردمی و جهادی و همچنین 
منتخبین مجلس یازدهم دعوت می کنم تا در این امر خیر و انسان دوستانه 
سهیم شوند و هر یک به هر شیوه ای که صلاح می دانند در پویش مؤمنانه و 
مهربانانه ایران همدل مشارکت کنند و زنجیره همدلی را به تمام نقاط ایران 

گسترش دهند.

بسته سیاستی نحوه بازگشت ارز حاصل از صادرات در سال 9۸ و نحوه رفع 
تعهد ارزی صادراتی سال 9۷ صادرکنندگان برای سال 99 تمدید شد و 
صادرکنندگان جهت بهره مندی از معافیت های مالیاتی تا پایان تیرماه برای 
ایفای تعهدات ارزی فرصت دارند.  بر اساس مکاتبه معاون ارزی بانک مرکزی 
با رئیس سازمان مالیاتی ضوابط بازگشت ارز صادراتی مشخص شد. در این 
مکاتبه آمده است: پیرو نامه بیســتم فروردین سال جاری در خصوص 
برخورداری صادرکنندگان از هرگونه نرخ صفر و معافیت های مالیاتی و 
همچنین استرداد مالیات و عوارض موضوع ماده 13 قانون مالیات بر ارزش 
افزوده به استحضار می رساند وفق تصمیمات اعضای محترم کمیته موضوع 
ماده ۲ مصوبات چهاردهمین جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
ابلاغی طی نامه مورخ بیست و سوم مهرماه بسته سیاستی نحوه بازگشت 
ارز حاصل از صادرات در سال 9۸ و نحوه رفع تعهد ارزی صادراتی سال 9۷ 
صادرکنندگان برای سال 99 تمدید گردید.به طوری که نحوه بازگشت ارز 
حاصل از صادرات سال 99 همانند سال 9۸ و نحوه رفع تعهد ارزی سال 
9۸ با رعایت شرایط اعلامی برای سال 9۷ خواهد بود. تأکید می نماید تعدیل 
۲۰ درصد ارزش پایه صادراتی و اجرای بند ۷ مصوبه دوم اردیبهشت سال 
9۷ فقط محدود به سال 9۷ بوده است. شایان ذکر است به استناد توافق های 
انجام یافته در جلسه ۲۸ فروردین در محل سازمان توسعه تجارت ایران با 
حضور نماینده محترم آن سازمان و سایر سازمان ها و نهادهای ذیربط مقرر 
شد صادرکنندگان جهت بهره مندی از معافیت های مالیاتی تا پایان تیرماه 
سال جاری مهلت خواهند داشت نسبت به ایفای تعهدات ارزی صادراتی 

سال 9۸ اقدام کنند.

رئیس هیأت مدیره باشگاه استقلال تصریح کرد: سعادتمند به خبرگزاری 
فارس نامه زده که این متن را چه کسی در اختیار شما قرار داده، این نامه 
محرمانه بوده گذشته از اینکه متن محرمانه باشد ما چیزی را برای پنهان 
کردن نداریم. این قرارداد یک قرارداد تیمی بوده که ۲ شــرکت آریابرتر و 
شرکتی که موسوی زحمت کشیده این پول ها را داد ولی توجه به نامه های 
دیگر نشده. متن دیگری داریم که دوستان ما که این پول را دادند بعد با قرارداد 
آمدند. مثلاً شرکت آریابرتر اول در یک سال پول داده بعد آمده یک قرارداد 
بسته بعد مجدداً ما نتوانستیم پرداخت کنیم آمده قراردادی بسته که اگر 
پرداخت نکنیم یک مبلغی بدهیم. بعد به من نامه نوشته با توجه به اینکه به 
من پولی ندادید ولی تا برج یک اصلاً نمی خواهم، مجدداً توافق کردیم که 
قرارداد و متممی با هم داریم که من هیچگونه خسارتی نمی خواهم. وی 
افزود: ظرف یک سال به باشگاه داده شده هیچگونه سودی نگرفته آن قسمت 
دوم پخش نمی شود و قسمت اول پخش شده است. تیتری که آن روزنامه  
امروز زده به دلیل جعل بخشی از قسم ـت ها در موردشان اقدام قضایی کردم. 
کارمند هتل کادوس نیست هیچ نسبتی با من ندارد آن شرکت هم نسبتی 
با من ندارد. من رئیس اتاق تعاونی هستم وقتی پرونده ها می آید تعاونی ها با 
من کار می کنند، مسئولیت من در رابطه با صلاحیت آنها است. مسئول 
پیگیری تبلیغاتشان هستم، دوستان می توانند خوب بررسی کنند اما 
دستگاه های نظارتی که روز اول من قرارداد امضا کردم و از قبل آن همه هیأت 

مدیره و همه وزارتخانه و همه دستگاه های نظارتی می دانستند. 
       ۴ میلیارد پرداختی به بازیکنان داشتیم

رئیس هیأت مدیره باشگاه استقلال در مورد پرداخت مطالبات بازیکنان 
گفت: این مسئله امروز مطرح و تصمیماتی درباره آن گرفته شد. ان شاءالله 
مدیرعامل توضیحات کامل را در این مورد می دهد. ۴ میلیارد تومان پرداختی 
داشتیم و مابقی هم پرداخت خواهیم کرد این پرداختی براساس گزارش 

مالی بود که امروز ارائه شد.
       مبالغ واریزی قرضی بود

به گزارش اعتبار به نقل از همشهری آنلاین خلیل زاده در پاسخ به این سوال 
که مبلغ واریزی به حساب بازیکنان استقلال از کجا تامین شده است گفت: 
سعادتمند از دوستان خود پول قرض کرده و این مبلغ را به حساب آنها واریز 

کرده است.

 آخرین وضعیت تغییرات مدیریتی در باشگاه  سپاهان: 
تعیینمدیرعاملدرگروجلسهبامهندسعظیمیان

ازورودفوتبالیهاجلوگیریمیکنند

1- اصطلاحا به آن ژوری می گویند-جزیره ای در خلیج همیشه 
فارس    

۲-   سود در هم  -  محمدعلی سهمانی مدیرعامل این بانک 
کشورمان است 

3- به مسابقه پایانی گفته می شود-  جوانمرد- حیله گر 
۴-  نام مادر حضرت عیسی- مرد در هم  - حیله گر

۵-   آگاهی و مهارتی که انسان در طول زندگی بدست می آورد- 
اجداد - زنبور عسل 

۶-   مروارید- نامی برای پسران فرنگی-   شتربان 
۷-  خاطر - رئیس سابق سپاه پاسداران انقلاب اسلامی  - دروازبان 

ایران در جام جهانی 199۸ فرانسه
۸-   نامی برای پسران فرنگی- سوره ای در قرآن- مهمان ناخوانده 

9-   مرآت-  تسمه عقب پالان  - اراده 
1۰-  گرفتگي عضله- دریاچه ای در ترکیه  - آفت عمر

11-  رود مرزی- فلز چهره-   نام سبحانی رییس انجمن تولید 
کنندگان فولاد 

1۲- رئیس سابق فدراسیون فوتبال کشورمان  - گوسفند ماده  
-   نامی برای دختران 

13-   دشتی در کشورمان- تیم سابق فوتبال تهران- دستگاه 
خرمن کوبی 

1۴-  شهری در افغانستان  - حجت ا.. صیدی مدیرعامل این بانک 
دولتی است  

1۵-  معاون سابق وزیر نفت -  مداوا

-  از فوریت های اقتصادی مجلس یازدهم 
۲-  قمارباز  -  قصه گو  -  چهره  -  همراه بیماری می آید

3-   صندلي دندانپزشکي  -  درجه ای نظامی در نیروی دریایی 
ارتش و نیروی دریایی سپاه پاسداران  

۴-  بزرگوارتر  -  نامی برای پسران خارجی  -  فوتبالیست سابق 
تیم ملی فوتبال ایتالیا

۵-  وسیله سوراخ کردن  -  محنت  -  عالم وهم و خیال
۶-   خاموش فرنگی  -  وزیر سابق کار، تعاون و رفاه اجتماعی 

جمهوری اسلامی ایران  و سخنگوی فعلی دولت  -  صورت آذري  
-  حرف جدایی 

۷-   نقل شده  -  زبان مردم سرزمین پهلوانان  -  کل و همه
۸-  نامی برای پسران  -  بیماری سر و صدا  -  نامی برای پسران 

ایرانی
9-  سرزمین باستاني بین النهرین  -  شهری اطراف یزد  -   فاکتور
1۰-   آخرین رمق  -  از گرسنه خبر ندارد  -   ملامت  -  عددی 

است سه رقمی
11-  شهری در کشور فرانسه  -  پسر  -  هم تیمی  -  شهری 

در فارس
1۲-    دهانه اسب  -  برگشت صدا  -  مردم قرآنی  -  لبه شمشیر

13-   ریاست وزارت نیرو  -  حادثه و اتفاق 
1۴-    نامی برای پسران فرنگی  -   کاسنی  -  جاری

1۵-  از فوریت های اقتصادی مجلس یازدهم

عمودی افقی

جدول شماره 226 هفته نامۀ اعتبار
لطفاً جدول تکمیل شده را به دایرکت اینستاگرام هفته نامه ارسال نمائید.

etebar.magazine  به 15 نفر از برندگان، به قید قرعه جوایزی تقدیم خواهد شد.
معافیتمالیاتیتولیدکنندگان
صنایعدستیتاسقف۲میلیاردریال

بر اساس تصمیم سازمان امور مالیاتی 
درآمد اشخاص حقیقی بابت تولید فرش 
دستباف و صنایع دستی در مجموع تا 
مبلغ ۲میلیارد ریال، از پرداخت مالیات 
معاف هستند. به گزارش اعتبار به نقل از 
روابط عمومی میراث فرهنگی  و صنایع 
دستی ،  علی اصغر مونسان وزیر میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با 
اعلام این خبر افزود: ســال گذشــته دغدغه هایی بــرای هنرمندان 
صنایع دستی در خصوص احتمال حذف ماده 1۴۲ قانون مالیات های 
مستقیم پیش آمد که این موضوع به صورت جدی در دستور کار این 
وزارتخانه قرار گرفت و تلاش ها برای جلوگیری از حذف این ماده انجام 
شــد. ماده 1۴۲ قانون مالیات های مستقیم: درآمد کارگاههای فرش 
دستباف و صنایع دستی و شرکت های تعاونی و اتحادیه های تولیدی 
مربوطه از پرداخت مالیات معاف است. او افزود: به دنبال پیگیری های 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، سازمان امور مالیاتی 
در پاسخ به یکی از نامه های این وزارتخانه آورده است: پیش نویس لایحه 
اصلاح قانون مالیات های مســتقیم پس از برگزاری جلسات متعدد با 
کارشناسان و صاحب نظران ذی ربط تهیه و تنظیم شده و وفق بند۶۲ آن 
متن:»درآمد اشخاص حقیقی بابت تولید فرش دستباف و صنایع دستی 
مجموعاً تا مبلغ ۲میلیارد از پرداخت مالیات معاف است« جایگزین متن 
فعلی ماده 1۴۲ قانون مذکور شده است. بر اساس ماده 1۴۲ قانون مالیات 
مستقیم، درآمد کارگاه های صنایع دستی و فرش دستباف و شرکت های 
تعاونی و اتحادیه های تولیدی مربوط به آنها از پرداخت کردن مالیات 
معاف هستند که کارشناسان این را یکی از مهم ترین سازوکار حمایتی 

دولت از این صنایع فرهنگی عنوان کرده اند.

هیات مدیره باشگاه سپاهان برای تعیین تکلیف پست 
مدیرعاملی با مدیرعامل کارخانه فولاد مبارکه مشورت 
خواهد کرد. به گزارش اعتبار به نقل از فارس، شــاید 
تعیین مدیرعامل جدید باشگاه سپاهان، در این روزها 
مهمترین دغدغه مجموعه فولاد مبارکه اصفهان باشد. 
در این مورد اســامی و نام های زیادی در رسانه های 
مختلف مطرح شده  اما تمام آن ها یا بازنشسته هستند 

یا به دلایلی قادر به همکاری با سپاهان نخواهند بود.
       گزینه هایی که گمانه زنی بودند

در میــان گزینه های مختلفی که برای مدیرعاملی 
سپاهان مطرح شده، علاوه بر افرادی مانند محمدرضا 
ساکت و علیرضا رحیمی که اکنون بازنشسته اند یا 
محمدسلطان حسینی و مهرزاد خلیلیان که بنابر برخی 
ضوابط و مقررات نمی توانند مدیرعامل سپاهان شوند، 
نام امیررضا واعظ آشتیانی و سعید آذری نیز مطرح شد. 
مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال در مصاحبه با فارس 
اعلام کرد؛ در شرایط فعلی ورزش ایران اصلا علاقه ای 
به حضور در فوتبال ندارد. مدیرعامل فعلی باشگاه فولاد 
خوزستان نیز در پیامی اعلام کرد که برخی او را ذوب 
آهنی می دانند و حاضر نیستند با مدیری مانند او کار 
کنند. ضمن اینکه در بین این اسامی، در اصفهان نام 
هومن فیروزی مدیر حراست باشگاه سپاهان نیز به 
عنوان گزینه مدیرعاملی مطرح شد که منجر به واکنش 
فیروزی و تکذیب این ماجرا از طریق رســانه رسمی 
باشگاه سپاهان شد. به این ترتیب می توان گفت تمام 
گزینه های مطرح شده در حد یک گمانه زنی است. 
چیزی که مشخص است؛ هیات مدیره باشگاه سپاهان 
هنوز تصمیمی برای تعیین مدیرعامل نگرفته است و 

صفر تا صد این ماجرا به جلسه با مدیرعامل شرکت فولاد 
مبارکه بستگی دارد.

       گزینه هایی که مدیرعاملی را قبول نکردند
براساس شنیده ها، اعضای هیات مدیره این باشگاه هنوز 
به جمع بندی خاصی برای تعیین تکلیف پســت 
مدیرعاملی نرسیده اند. پیشنهاد اول مدیران باشگاه، 
ابقای منوچهر نیکفر رئیس هیات مدیره، در پست 
مدیرعاملی بوده اما نیکفر که از مدیران ارشد مجتمع 
فولاد مبارکه هم هســت، به دلیل مشغله زیاد این 
پیشنهاد را قبول نکرده است. البته هیات مدیره سپاهان 
پیشنهادی هم برای مدیرعاملی مجتبی لطفی، یکی از 
اعضای این هیات و مدیر ورزش همگانی کارخانه فولاد 
مبارکه داشته اما او نیز این پیشنهاد را قبول نکرده است. 
به همین دلیل قرار است به زودی و شاید در همین هفته، 
مدیران ســپاهان در جلسه ای با حضور حمیدرضا 
عظیمیان شرکت کنند و در خصوص تعیین تکلیف 
مدیرعاملی با مدیرعامل مجتمع فولاد مبارکه گفت وگو 
و مشورت کنند. با توجه به اینکه گزینه خاصی مدنظر 
مدیران سپاهان برای نشستن روی صندلی مدیرعامل 
نیست، ممکن است عظیمیان مدیری را از بدنه مجتمع 
فولاد مبارکه برای این پست انتخاب کند. به هرحال باید 
منتظر برگزاری این جلسه و نظر حمیدرضا عظیمیان 
در خصوص مدیرعامل جدید سپاهان بود. عظیمیان 
باید در این تصمیم گیری نهایت دقت را داشته باشد چرا 
که انتخاب او قطعا تاثیر زیادی روی آینده باشگاه سپاهان 
هم خواهد داشت و اگر دقت لازم  و کافی در این موضوع 
لحاظ نشود، حتی ممکن است در آینده تبعاتی را برای 

زردپوشان اصفهان در پی داشته باشد.

خداداد عزیزی پیشکسوت فوتبال گفت: اگر اصلاح 
اساسنامه فدراسیون فوتبال منجربه حضور دوباره غیر 
فوتبالی ها شــود، این کار به چه درد می خورد؟ وی 
اظهارداشــت:  برای فوتبال، فوتبالی ها باید تصمیم 
بگیرند. درکجای اساسنامه ای که درحال تدوین است، 
فوتبالی ها نقش دارند؟ قانون ۵ سال و 1۰ سال مدیریت 
از کجا آمده است؟ چه کسی گفته یک ملی پوش بعد 
از بازنشستگی نمی تواند رئیس فدراسیون شود؟ وی 
گفت: کدام فوتبالی حاضر نیست وارد فوتبال شود؟ مگر 
این افراد که در این مدت کار دست شان بوده، توانستند 
درآمدزایی کنند، پس چرا پول کی روش وویلموتس را 
نمی دهند؟ عــده ای می خواهند از ورود فوتبالی ها 
جلوگیری کنند. مگر مصطفوی،  دادکان و عابدینی 

فوتبالی نبودند که درفدراسیون موفق بودند و تیم های 
مان درزمان آن ها به جام جهانی صعود کرد؟ افرادی 
می خواهند با این حرفا از فوتبال کلاه نمدی بسازند، 
چون می دانند که این کاره نیستند و برای همین از ورود 
فوتبالی ها می ترسند.بازیکن پیشین تیم ملی  تاکید 
کرد: اگر رئیس فدراسیون و کسانی که اورا انتخاب می 
کنند فوتبالی نباشند، همین می شود که ما از کی روش 
به ویلموتس و بعد ازآن به اسکوچیچ می رسیم. شاید 
اگر فوتبالی ها بیایند، نان این افراد قطع می شــود. 
قطعااگر من سمتی بگیرم غیرفوتبالی ها را بیرون می 
کنم واین افراد ازاین موضوع می ترسند. یک بار من به 
عضویت کمیته فنی درآمدم که درآن کمیته ۵ نفره، 3 

نفر اصلا نمی دانستند فوتبال چیست. 
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فرصت را غنیمت شمارید ! اکنون در محلی هستید که می  توانید با فرصت و فراغتی که دارید رضای حق را به دست آوریدامامعلی)ع(:

ادامهسرمقاله

خبر

 که چنانچه این موانع برطرف نشــــود، تصور نمی کنیم بتوانیم توفیق چندانی 
دردستیابـــی به بخش عمده ای از اهداف تأسیس این صفحه به دست آوریم .

مهم ترین هدف ما از تأســیس همین صفحه،ایجاد فرصتی برای شناسایی و نقد 
وبررسی موانع  توسعه نظام های بانکی و بیمه ای  کشور است که  بدون مشارکت 
مدیران وکارشناسان این دو نظام در مکالمه مستمر وشفاف با صاحب نظران دیگر 

حوزه های اقتصادی و اجتماعی،این هدف تحقق پذیرنمی نماید.
متأسفانه دراین مدت تلاش ما برای برقراری رابطــــه با مدیران وکارشناسان 
بانک ها وبیمه ها، خواه ازطریق رابــــــــط  عمومی ها خواه به طور مستقیم، 

اغلب نا کام مانده است .
این در حالــی است که هم به طور مکتوب وهم به  طورشفــــــاهی مدیران 
روابط عمومـــی های این  موًسســـــــات را دعوت به همکاری کرده حتی 
سوال های مورد نظرمان رابرای پاسخگویی مدیران وکارشناسان برای آنها ارسال 
کرده ایم..                                                                                               ادامه دارد...

حمیدرضا شیران مدیرعامل هلدینگ صنایع غذایی 
سینا از حضور دو شــرکت تولید کننده نوشیدنی و 
مواد پروتئینی بنیاد مستضعفان در بورس تا پایان سال 
99 خبر داد. به گزارش اعتبار به نقل از )ســنا(، وی از 
حضور فعال پنج شــرکت از هشت شرکت هلدینگ 
صنایع غذایی بنیاد مســتضعفان در بورس خبر داد و 
گفت: اکنون از مجموعه شرکت های هلدینگ صنایع 
غذایی، دو کارخانه فعال در حوزه نوشــیدنی و یک 
کارخانــه فعال در حوزه لبنیات در بورس حضور دارنــد و اطلاعات مالی آن ها به 
صورت شفاف در سایت کدال درج شده است.  وی از برنامه ویژه بنیاد مستضعفان 
برای ســرمایه گذاری برای افزایش امنیت و سلامت غذایی مردم خبر داد و افزود: 
در این برنامه بنیاد مستضعفان توجه ویژه ای به کارخانجات لبنیاتی بنیاد دارد به 
طوری که جذب شــیر آن ها از سال گذشته تاکنون حدود ۳۰ درصد افزایش پیدا 
کرده اســت و تا پایان سال 99 تولید مستقیم شــرکت به حدود ۷۰۰ تن خواهد 
رســید که با عملیاتی شدن این برنامه، ظرفیت تولید شرکت نزدیک به 9۰ درصد 
رشد خواهد کرد. مدیرعامل هلدینگ صنایع غذایی بنیاد مستضعفان با تاکید بر 
وضعیت مناسب شرکت های قندی این بنیاد در بورس تصریح کرد: دو شرکت قندی 
بنیاد، حجم قابل قبولی شــکر را خریداری کردند به طوری که برخلاف بسیاری از 
کارخانجات مشــابه که صرفا تولید فصلی دارند، این 2 شرکت تا پایان سال، روزِ 
بدون کار نخواهند داشت. ایشان  از برنامه کارخانه قند شیروان برای کشت پاییزه 
چغندرقند خبر داد و افزود: این کارخانه طی 2 بازه زمانی 2 ماهه به تولید شکر از 
چغندر کشــت شده در داخل مشغول است و در سایر ماه ها نیز شکرهای وارداتی 
خریداری شده را تسویه خواهد کرد. این در حالی است که قند شیروان حدود 1۸ 
هزار تن یعنی سه برابر سال گذشته اقدام به واردات شکر تسویه نشده کرده است 
که تاثیر بسزایی در تامین نیاز مردم به شکر و سوددهی کارخانه دارد. وی در پاسخ 
به سوالی درباره پرداخت مالیات توسط شرکت های غذایی بنیاد مستضعفان گفت: 
وقتی این شرکت ها در بورس حضور دارند یعنی تمام دارایی های آن ها شفاف است، 
مالیات پرداخت می کنند و هیچ نقطه تاریک و پنهانی ندارند.  شیران از تلاش بنیاد 
برای بورسی شدن دو شرکت دیگر هلدینگ صنایع غذایی سینا خبر داد و گفت: 
با برنامه ریزی های صورت گرفته 2  شرکت در حوزه تولید نوشیدنی و محصولات 
پروتئینی تا پایان سال 99 بورسی می شوند و احتمال می دهیم با توجه به وضعیت 
خوب تولیدی این 2 شرکت، با استقبال خوبی از سوی مردم مواجه شوند. تجدید 
ارزیابی تمام شرکت های هلدینگ با توجه به قوانین بورس در دستور کار قرار گرفته 

است نقش بسزایی در معرفی ظرفیت های آن ها به مردم دارد.

روابطعمومیهاوپساکرونا

وروددوشرکتبنیادمستضعفانبهبازارسرمایه

گروه خودروسازی سایپا در سالی که گذشت، توانست 
بخش قابل توجهی از کاهش تولید خود در نیمه دوم 
ســال 9۷ را جبران کند و اگر شیوع ویروس کرونا، 
اقتصاد و صنعت کشور در اسفندماه را با اختلال روبرو 
نمي کرد، سایپا مي توانست در سال تحریمي، آمار و 
عملکردي به مراتب بهتر از ســال غیرتحریمي 9۷ 

داشته باشد. 
این گروه خودروسازی باوجود تحریم های ظالمانه 
آمریکا و مشکلاتی که در مباحث مالی به جهت نقل و 
انتقال پول در شرایط تحریم وجود دارد، سال گذشته 
بیــش از ۴1۴ هزار دســتگاه خــودرو تولید کرد؛ 
خودروهایي که به مرحله تجاری رســیده و تحویل 

مشتریان شدند.

        کمترین رشد منفي تولید
بر اساس گزارش نهایی تولید 
خودرو در سال 9۸ که وزارت 
صنعت، معدن و تجارت اعلام 
کرده، تولید انواع خودرو در 
گروه خودروسازی سایپا، روند 

مثبتی داشته است.
با اســتناد به آمار ارایه شده 
توســط وزارت صمت؛ گروه 
خودروسازی سایپا طی سال 
گذشــته، ۴1۴ هزار و ۵۷۸ 
دستگاه انواع خودرو سواری و 
تجاري تولید کرده است. این 
آمار گویای آن اســت که در 
مجموع خودروهای تولید شده 
این شرکت، میزان کاهش تولید 

حدود یک درصد بوده است؛ با در نظر گرفتن شرایط 
دشــوار اقتصادي و تولیدي در سال پیش، این عدد 
نشــان مي دهد که ســایپا در مقایســه با دیگر 
خودورسازان کشــور عملکرد بسیار بهتري داشته 

است.
        تحقق جهش تولید پس از رونق 9۸

براساس این آمار و ارقام رسمي و قابل استناد مي توان 
امیدوار بود که گروه خودروسازي سایپا در سال 99، 
ضمن افزایش تولید، می تواند با همکاری قطعه سازان 
کشور “جهش تولید” را نیز مانند رونق تولید محقق 
سازد. نشانه هاي این تحلیل را مي توان در پیام نوروزی 
سید جواد سلیمانی؛ مدیرعامل گروه خودروسازی 
سایپا در ابتداي سال 99 نیز پیدا کرد: “نام گذاری سال 
جدید با عنوان »جهش تولید« از سوی رهبر فرزانه و 
حکیم انقلاب اسلامی و تأکید ریاست محترم جمهوری 

و وزارت صمت بر تداوم تولید و توسعه اشتغال برای 
جوانان، انگیزه ای مضاعف به جهادگران سنگر تولید 
در گروه خودروسازی سایپا خواهد بخشید تا در سایه 
تعهد و تخصص، پس از بی اثر کردن تحریم های ظالمانه 
و موفقیت در رونق بخشی به تولید، خود را برای یک 

جهش بزرگ در سال جدید آماده کنند.”
        بي اثر کردن تحریم روي خط تولید

بررسی تولید یک ســاله خودرو سواری در سایپا، با 
توجه به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت گویای 
آن است که در ســال 9۸ میزان تولید خودروهای 
سواری ۳۶1 هزار و ۷۷۵ دستگاه بوده، این در حالی 
است که سال پیش از آن، این گروه خودروسازی ۳۸۳ 
هزار و ۷۷۵ دستگاه خودرو سواری را تولید کرده بود.
پیش بینی هــا حاکی از آن بود که شــرکت های 
خودروسازی با وجود تحریم ها و محدودیت های که 

در انتقال پول بــرای آنها رقم 
خورده است، کاهش تولید بیش 
از ۳۰ درصد را در کارنامه کاری 
خود ثبت خواهند کرد اما بررسی 
یکساله تولید خودرو نشان می 
دهد که میــزان کاهش تولید 
خودروهای ســواری در گروه 
خودروسازی ســایپا تنها ۵.۸ 

درصد بوده است.
در این میان گروه خودروسازی 
سایپا در تولید وانت رکورد زده 
است به گونه ای که سال گذشته 
میزان تولید وانت در این شرکت 
خودروســاز ۵9.2 درصد رشد 
داشته است. طی یکسال گذشته 
۵1 هزار و 92۵ دستگاه وانت در 
کشور تولید شده که این عدد سال قبل از آن )سال 

9۷( ۳2 هزار و ۶1۶ دستگاه بوده است.
        سایپا؛ خودروساز اول کشور

در سالی که گذشــت صنعت خودرو کشور یکی از 
سخت ترین و پیچیده ترین دوره های خود را پشت سر 
گذاشت و مشکلات و موانع بی سابقه ای را در عرصه 
تولید تجربه کرد. حال با اتکاء به تجربه های به دست 
آمده، گروه خودروسازی ســایپا که در سال 9۸ با 
بیشترین تیراژ تولید، عنوان خودروساز اول کشور را 
به خود اختصاص داده، در تلاش است تا با همکاری 
قطعه سازان داخلی، استفاده از توانمندی های موجود 
کشور و تکیه بر دانش و خلاقیت جوانان و متخصصان 
ایراني به سمت رشد تولید حرکت کند و تولید روزانه 
2 تا 2 هزار و ۵۰۰ دســتگاه خودرو را در سال جاری 
محقق کند.  با رویکردی که گروه خودروسازی سایپا 

در ســال جاری در پیش گرفته است، جهش تولید 
خودرو دست یافتنی است و در حد یک شعار باقی نمی 

ماند.
از سویی در راهبرد و برنامه های گروه خودروسازی 
سایپا برای ســال 99، رونق کسب وکار درون و برون 
سازمانی، عرضه سه محصول جدید به بازار، ادامه جهاد 
خودکفایی در عرصه تولید قطعات پیشرفته خودرو 
باکمک شرکت های دانش بنیان ایرانی، ارتقای سطح 
کیفی محصولات، کنترل قیمت ها از طریق عادی سازی 
جریان تولید و عرضه محصول بــه بازار و پیگیری 
سیاست های اقتصاد مقاومتی و راهبردهای دولت 

تدوین شده است.

با اعلام رسمي وزارت صمت و تولید 42 هزار خودرو بیشتر در سال 98 تثبیت شد

سایپا ؛ خودروساز اول کشور


